
JSKD je pripravil odlično regijsko srečanje 
otroških folklornih skupin, na katerem 
se je Mlajša otroška folklorna skupina 
JVIZ OŠ Dobrepolje uvrstila na državno 
srečanje. Na fotografiji prizor z nastopa 
starejše skupine.

TD Dobrepolje je v sodelovanju s  
ŠD Dobrepolje pripravilo posebno športno 
tekmovanje – 1. tek na Rajturn.  
Na fotografiji najhitrejša tekačica,  
Anja Mustar, udarja po gongu na vrhu.

Prispevke za naslednjo številko 
sprejemamo najkasneje do 20. 6. 2016.

I n f o r m a t i v n o  g l a s i l o  o b č i n e  D o b r e p o l j e
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ALU in jeklena platišča, pnevmatike za osebna, 
poltovorna, kombinirana, kmetijska vozila ter 

pnevmatike za motorje, zračnice, akumulatorji, 
brisalci in drugi avtodeli.

OB SERVISU KLIMATSKE NAPRAVE BREZPLAČNA DEZINFEKCIJA

Prodaja, prevoz in črpanje betona

DELOVNI ČAS: Pon. - Sob. od zore do mraka

BREZPLAČNI OGLEDI !

2121
letlet

email: mirko@maroltbeton.si  www.maroltbeton.si  tel: 01 750 27 27 
fax: 01 750 27 26 naročilo: 051 619 865 
Marolt Beton d.o.o.  Sinja Gorica 13, 1360 Vrhnika

UGODNE CENE!!!
BETON BREZ PEPELA 041 619 865

 
Ob naročilu betona s prevozom in črpalko, nudimo betonski vibrator brezplačno!

- beton dostavljamo tudi nad 50 km iz Grosuplja

Nudimo vam:
- �zioterapija po poškodbah
- odprava bolečin v sklepih in hrbtenici
- Bownova terapija
- biodinamična kraniosakralna terapija
- odprava težav  s čeljustnim sklepom
- terapije za otroke s slabo držo
- terapije za nosečnice

Ana Krajnc, �zioterapevtka 
   

m: 041 386 311
e: info@�zioterapija-krajnc.si
www.�zioterapija-krajnc.si

Lokacija izvajanja:
Videm 33a, (Zavod Sv. Terezije)
1312 Videm - Dobrepolje

FIZIOTERAPIJA
KRAJNC
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Ustanovitelj glasila je Občina Dobrepolje.  
Naslov uredništva: Videm 35, 1312 Videm-Dobrepolje. 
Odgovorni urednik: Bojan Novak. E-pošta: nas-kraj@dobrepolje.si, gsm: 031 536 121.
Lektoriranje: Mojca Pipan.  
Tisk: PartnerGraf d.o.o. • Oblikovanje in prelom: Auroragraf d. o. o.  
Glasilo izhaja enkrat mesečno v nakladi 1330 izvodov.

Spoštovane bralke in bralci!

Bojan Novak

Za nami je precej mokra prva polovica 
maja, ki ljubiteljev dela na njivah in vr-
tovih ni navdušila. A saj veste, delo ve-
dno počaka, tudi tokrat ni bilo drugače. 
Lepo je gledati posejane njive, iz zemlje 
kukajoče mlade rastlinice po vrtovih, 
pokošeno travo in po vseh čistilnih ak-
cijah urejeno okolico. Mogoče pa je še 
lepše občutiti vse dogajanje v naši ob-
čini. Za to številko Našega kraja ste me 
zasuli s prispevki o raznih dogodkih, ki 
so se vrstili kar po tekočem traku. Vse 
tiste prireditve, ki sem jih sam obiskal, 
so bile odlične.

Turistično društvo Dobrepolje se 
je ponovno povezalo s Športnim dru-
štvom Dobrepolje in nastala je zanimi-
va in unikatna tekaška prireditev. Prvi 
tek na Rajturn je navdušil vse, ki smo se 
ga udeležili. Podrobnosti si boste lahko 
prebrali na športnih straneh. 

Veliko je bilo prav posebnih uspehov, 

o katerih seveda najraje poročamo. Ur-
ška Vidrih, mlada tekačica iz Četeža, je 
postala kar državna mladinska prva-
kinja v teku na 400 metrov z ovirami. 
Mlajša otroška folklorna skupina naše 
šole je navdušila gledalce in strokovni 
spremljevalki regijske folklorne revije 
in za nagrado se bo predstavila še na 
odru državnega srečanja. Izpostaviti 
želim tudi zlato Cankarjevo priznanje 
osnovnošolke Sare Blatnik in prvo sa-
mostojno likovno razstavo portretov 
Anuše Strnad.

V tej številki boste lahko prebrali 
veliko prispevkov iz šole in vrtca. Maj 
je mesec, ko se že počasi delajo razne 
analize, ko se zaključujejo projekti in ko 
se že vsi v šoli spogledujejo s priprava-
mi na zaključek šolskega leta. 

V številki je tudi veliko športnih no-
vic, saj potekajo kar tri občinske lige 
hkrati. Veliko je tudi tekaških prireditev, 
ki se jih naši tekači pridno in uspešno 
udeležujejo. 
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: 
Fr

an
ci

 N
ov

ak

Žal poročamo tudi o podrobnostih 
zadnjih požarov v naših krajih. Prebira-
nje in upoštevanje varnostnih priporo-
čil ne bo odveč, saj si letos res ne želimo 
novih požarov. Ponovno se je pokazalo, 
da imamo odlično organizirano gasil-
sko službo in ljudi, ki so pripravljeni 
pomagati v nesreči.

Za veliki intervju sem tokrat izbral 
dolgoletnega predsednika Godbe Do-
brepolje, Andreja Škantlja. Zdelo se mi 
je primerno, da ga povprašam to in ono 
pred odmevno prireditvijo, ki jo pripra-
vljajo to soboto. Skupaj z Lovsko druži-
no Dobrepolje namreč pripravljajo 20. 
Dan godbe. Zagotovo boste prebrali 
veliko zanimivosti.

Poleg raznih vabil na prireditve je še 
mnogo zanimivih prispevkov. Vseh se-
veda ne morem omeniti v tem uvodni-
ku. Ponosen sem, da ima časopis toliko 
dopisnikov, s katerimi je res prijetno 
sodelovati. Hvala vsem, da s pisanjem 
prispevkov ustvarjate sedanjost in zgo-
dovino.

Želim vam prijetno branje, učen-
cem in učiteljem pa dovolj energije za 
zadnje tedne pouka. Po trdem delu se 
počitnice bolj priležejo. To številko Na-
šega kraja so vam zadnjič prinesli učen-
ci letošnjega 9. razreda. Na tem mestu 
se jim zahvaljujem in želim veliko sreče 
na nadaljnji izobraževalni poti. 

Naslednja številka bo izšla konec ju-
nija, nekaj dni po prazniku 25-letnice 
naše države. Vsem želim prijetne dni 
do takrat. ■
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Povzel Bojan Novak

Prometni minister dr. Peter Gašperšič je 
z župani občin Bloke, Dobrepolje, Grosu-
plje, Ig, Kostel, Kočevje, Ljubljana, Loški 
Potok, Ribnica, Sodražica, Škofljica in Ve-
like Lašče podpisal Protokol o uresničitvi 
infrastrukturnih projektov na 3a razvojni 
osi Ljubljana – Kočevje – državna meja z 
Republiko Hrvaško in optimistično ocenil 
posodobitev prometa na omenjeni osi: 

»S podpisom protokola so država in 
lokalne skupnosti ob 3a razvojni osi pre-
poznale pomembnost hitrejše povezave 
regije z osrednjo Slovenijo in se zavezale 
k ureditvi prometne problematike.«  

Za izvedbo projektov bo zagotovilo vsa 
potrebna finančna sredstva Ministrstvo 
za infrastrukturo. 

Podpisani protokol se nanaša tako na 
cestno kot na železniško infrastrukturo.

Med projekte cestne infrastrukture na 
3a razvojni osi sodijo:

-  posodobitev glavne ceste G2-106 
Ljubljana–Škofljica–Ribnica–Ko-
čevje, s poudarkom na odseku skozi 
Lavrico in Škofljico; 

-  preureditev AC priključka Šmarje - 
Sap v polni priključek in

-  izvajanje programa trajnostne mo-
bilnosti oziroma javnega potniškega 
prometa (P+R). 

Na področje železniške infrastrukture 
pa sodi  projekt posodobitve železniške 
proge Ljubljana–Kočevje, vključno z že-
lezniško postajo Grosuplje. Rok za izved-

bo in vzpostavitev železniškega prometa 
je najkasneje do konca leta 2019.  

Minister za infrastrukturo, ministrica 
za okolje in prostor in župani občin 3a 
razvojne osi bodo za izvajanje tega pro-
tokola v 10 dneh po podpisu Protokola 
imenovali stalno koordinacijsko skupi-
no, v kateri bosta po dva predstavnika 
Ministrstva za infrastrukturo in Ministr-
stva za okolje in prostor ter trije pred-
stavniki županov občin ob 3a razvojni 
osi. Skupina bo spremljala izvajanje del 
z vsemi potrebnimi dejavnostmi za iz-
vedbo dogovorjenih vsebin in najmanj 
dvakrat letno pregledala izvajanje pro-
tokola in obravnavala druge zadeve ter o 
tem poročala ministru za infrastrukturo 
in županom 3a razvojne osi na skupni 
seji strank podpisnic protokola. ■

Vladni načrti na 3a razvojni osi  
(Ljubljana – Kočevje – državna meja z Republiko Hrvaško)
10. in 11. maja 2016 so se ministri Vlade Republike Slovenije srečali z župani osrednjeslovenske regije. Ob tem so se z 
župani dogovorili za mnoge projekte, za bralce Našega kraja pa izpostavljam aktualne za naše kraje. 

Udeležite se številnih 
izobraževanj in usposabljanj 

na Območni obrtno-
podjetniški zbornici 

Grosuplje. 

Udeležba za dobrepoljske obrtnike 
in podjetnike je subvencionirana 
tudi s strani Občine Dobrepolje. 
Več na www.ooz-grosuplje.si. 

Vabljeni!

Svetniki zahtevajo izredno sejo 
občinskega sveta
Bojan Novak

Sedem podpisanih svetnikov Občinskega sveta Občine Dobrepolje je 23. 5. 

na župana Janeza Pavlina naslovilo zahtevo za sklic izredne seje občinskega 

sveta.

Kot so zapisali v zahtevi, izredno sejo zahtevajo zaradi prepočasnega delova-

nja vodstva občine na naslednjih projektih: 

- priprava razpisa za podelitev koncesije za fizioterapevtsko dejavnost,

- gradnja vrtca,

- odprava nepravilnosti, ki jih je ugotovil nadzorni odbor,

- ureditev pokopališke in pogrebne dejavnosti (prejem odloka),

- sprejemanje občinskega prostorskega načrta,

- oblikovanje vaških odborov.

Skladno z določitvami 24. člena Poslovnika o delu občinskega sveta in 16. 

člena Statuta Občine Dobrepolje mora župan sejo sklicati v roku sedmih dni. 

Več si boste lahko prebrali v naslednji številki. ■
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Katja Žagar, koordinatorka projekta  
Erasmus+ Sinergija novih znanj 

Tudi v Rokodelskem centru Ribnica smo 
tu videli svojo priložnost in leta 2015 
uspešno kandidirali v projektu Erasmus+ 
Mobilnost osebja za izobraževanje odra-
slih.

Naš partner v projektu je bil Craft 
Town Scotland iz West Kilbrida na Škot-
skem. Direktorico Craft Town Scotlanda, 
Maggie Broadley, nam je uspelo spoznati, 
ko je v sklopu srečanja na 12. poletni aka-
demiji, ki je potekala v Loškem Potoku, 
obiskala tudi Rokodelski center Ribnica. 
Takrat nam je predstavila koncept, ki se 
nam je zdel zanimiv in vsekakor vreden 
ogleda ter podrobne obravnave, saj tudi 
Ribnica predstavlja, zaradi svoje zgodo-
vinske dediščine, rokodelsko središče 
Slovenije. V projektu so bili predvideni 
štirje delovni dnevi za štiri zaposlene iz 
našega zavoda, naše naloge pa so bile 
natančneje spoznati zasnovo in izvedbo 
ideje o ustanovitvi rokodelskega mesta 
Škotske ter koncept oživitve mesta, način 
ter organizacijo dela, stanje rokodelstva 
na Škotskem in njihove izobraževalne 

programe ter vpetost rokodelstva v in-
dustrijsko oblikovanje in promocija bla-
govne znamke.

Organizacija Craft Town Scotland je 
neprofitna organizacija, ustanovljena 
1998. Ustanovljena je bila na pobudo 
lokalnih aktivistov, ki so želeli prepre-
čiti propadanje mestnega jedra West 
Kilbrida, mesta z nekaj manj kot 4000 
prebivalci. S spodbujanjem rokodelstva, 
industrijskega oblikovanja in izobraže-
vanja odraslih jim je do zdaj uspelo v 
prej opuščeno mestno jedro vnesti nove 
vsebine, oživiti nekaj stavb za rokodel-
ske ateljeje in vzpostaviti osrednji, t. i. 
rokodelski center Barony Centre s pro-
stori za galerijo, trgovino z rokodelskimi 
izdelki, prostori za izobraževanja, tečaje, 
delavnice in svojim manjšim gostinskim 
lokalom.

Craft Town Scotland je leta 2012 prejel 
nagrado Creative Place Award. Prav tako 
je sama stavba The Barony Centre, ki je 
v prostorih stare cerkve, zaradi izjemne 
prenove prejemnica številnih arhitektur-
nih nagrad. Konec leta 2015 je West Kil-
bide, zaradi svoje uspešne preobrazbe v 
rokodelski kraj, poln ustvarjalne energije 

in navdušenja dobil nagrado The Great 
British High Street – v kategoriji Best Vil-
lage. 

Nove izkušnje, ki smo jih pridobili na 
področju spodbujanja rokodelstva, so 
zelo dragocene, saj se, tako kot pri nas, 
tudi pri njih že leta intenzivno ukvarjajo 
z ohranjanjem in izobraževanjem roko-
delskih veščin. Prav tako kot pri nas se 
soočajo s pastmi sodobnega časa, ko 
rokodelec ne more konkurirati s cenami 
svojih produktov in je zaradi tega roko-
delstvo kot tako izpostavljeno veliki ne-
varnosti opuščanja in s tem pozabljanja 
tradicionalnih znanj. 

Nedvomno sta organiziranje in delo-
vanje Craft Town Scotlanda svetla točka 
pri spodbujanju rokodelstva na Škot-
skem in za nas zagotovo primer dobre 
prakse, kako poskrbeti za to, da med 
sabo povežeš prebivalce kraja ter vneseš 
dinamiko v njegov vsakdanjik. V West 
Kilbidu so dokazali, da je vse to mogoče 
prav s pomočjo spodbujanja rokodelstva 
in sodobne ustvarjalnosti ter njunega 
prepleta, prav s tem so postali posebni in 
unikatni ter tudi ena od najzanimivejših 
turističnih točk Škotske. ■

V sklopu projekta Erasmus+ Sinergija novih znanj  
smo obiskali Craft Town Scotland
Spoznavanje primerov dobrih praks doma in na tujem je izjemno dragoceno tako za strokovno kot osebno rast 
zaposlenih. Ker za tovrstno izobraževanje ponavadi v rednih proračunih ni denarja, so projekti, kot je Erasmus+,  
toliko dragocenejši.
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VABILO NA  

PRIMOŽEV  
POHOD

V nedeljo,  
12. junija 2016, 

boste lahko iz omare potegnili pohodniško 
opremo in se skupaj z nami odpravili 

na tradicionalni PRIMOŽEV POHOD do 
gobarskega doma na Šentrumarju, kjer bo 

poskrbljeno za topli napitek.
Mogoče boste na poti srečali tudi kakšno 
gobico, saj sv. Primož seje gobe. Gobice, 
ki jih boste nabrali, vam bomo pomagali 
razvrstiti in povedali, katera je užitna in 

katera ne.

Zbor z vodičem ob 9.00:

1. Pri Jakličevem domu na Vidmu − 
čas pohoda približno 2 uri.

2. Pri cerkvi na Krki − 
čas pohoda približno 1,45 ure.

3. Pri gasilskem domu v Hočevju − 
čas pohoda približno 1 uro.

Pohod ni naporen in je primeren tudi za 
družine z otroki.

Zaželene so prijave na tel. št. 051 240 247.

Društvo gobarjev Štorovke
Šentrumar Hočevje

18. KOLESARSKI MARATON  
TREH OBČIN

– Grosuplje, Ivančna Gorica in Dobrepolje –
bo v nedeljo, 5. junija 2016,

s startom ob 9. uri na Kolodvorski cesti.
Start in cilj maratona bosta v središču Grosuplja na Kolodvorski cesti. Cesta bo 

zaprta za promet, za udeležence bo postavljen šotor,  
v bližini bodo zagotovljena parkirišča.

Tri asfaltirane proge, enake kot v preteklih letih, bodo potekale po občinah Grosuplje, 
Dobrepolje in Ivančna Gorica s startom ob 9. uri, in sicer:

• 92-kilometrska proga z vzponom na 600 metrov visok Korinj za dobro 
pripravljene rekreativce,

• 80-kilometrska proga po isti trasi, le brez vzpona na Korinj, 
• 56-kilometrska proga, delno skrajšana v občini Ivančna Gorica.

MTB-proga v dolžini 35 km in s startom ob 9.10 je primerna samo za gorska kolesa 
in bo letos drugič speljana po vzhodnem delu obnovljene dvonamenske grosupeljske 

planinsko-kolesarske poti.

Za družine, manj pripravljene kolesarje, predvsem tiste, ki želijo uživati v druženju in 
neokrnjeni naravi, bo organiziran DRUŽINSKI MARATON v dveh variantah,  

16 in 27 km. Pot je delno makadamska. Start bo ob 9.20 in 9.30.
Za spremljevalce, ki ne bodo kolesarili, pa bo organiziran pohod na Cerovo  

z ogledom učne poti »Po sledeh vodomca«.

Otroci do 15. leta starosti se maratona lahko udeležijo le v spremstvu odrasle 
osebe. Maraton bo potekal v normalno odvijajočem se prometu, upoštevajoč 

cestnoprometne predpise; organizator bo poskrbel za usmerjanje na križiščih. 
Računamo na strpnost med udeleženci, saj organizator ne prevzema odgovornosti  

za škodo, ki bi jo udeleženci povzročili ali utrpeli. 
Za vse udeležence je obvezna uporaba zaščitne čelade.

S t a r t n i n e:
• MARATON (cestni in MTB): 20 evrov, v predplačilu do 2. 6. 2016 znaša  

15 evrov. Za skupine 10 ali več udeležencev in za imetnike olimpijske 
kartice se prizna popust 3 evre (popusti se ne seštevajo).

• DRUŽINSKI MARATON: 10 evrov za odrasle in 1 evro za otroke  
do 15. leta starosti. Popustov ni.

• POHOD: 5 evrov.

Startnino je možno plačati:  
- na startu od 7.30 do 8.45, 

- preko interneta: www.kolesarsko-drustvo-grosuplje.si/maraton,  
od 10. 5. 2016 do vključno 2. 6. 2016 do 12. ure, 

- v Piceriji Sonček na Kolodvorski cesti 2 v Grosupljem, do vključno dne 2. junija do 12. ure.

Na internetni strani bodo sproti objavljene vse informacije v zvezi z maratonom, 
dodatne pa so na voljo na tel. št. 031 206 745 po 16. uri.

Udeležencem s plačano startnino bodo ob progah na voljo okrepčila in potujoči 
servisi, ob vrnitvi kupona na cilju pa bo vsak udeleženec deležen malice, darila, 

medalje in žrebanja praktičnih nagrad. Posebna priznanja bodo prejeli najstarejši  
in najmlajši udeleženec ter najštevilčnejša skupina.  

Glavna nagrada je kolesarski računalnik Garmin Edge 520. 

Vljudno vabljeni! 

Kolesarsko društvo Grosuplje
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ŠPORTNO DRUŠTVO DOBREPOLJE  
IN BRUHANJCI
ORGANIZIRAMO

13. ŠPORTNI DAN V BRUHANJI VASI,
ki bo v nedeljo, 26. junija 2016, 

z začetkom ob 10. uri.

TURNIR V NOGOMETU NA TRAVI: igra 6 + 1, prijavnina 30 €, obvezne 
prijave do srede, 22. junija, do 19.00, ko bo opravljen žreb v prostorih ŠD 
Dobrepolje v Jakličevem domu na Vidmu (število ekip je omejeno na 12, 
prijava je uspešna samo z vplačano prijavnino na TRR društva).

TURNIR TROJK V ODBOJKI NA MIVKI: igra 3 : 3, prijavnina 15 € 
se nakaže na TRR društva, možna prijava na dan prireditve do 12.00 
(predprijave – število ekip je omejeno na 12).  
Izbrana bosta miss in mister mivke.
Najboljše ekipe in posamezniki bodo nagrajeni s pokali oz. medaljami  
in praktičnimi nagradami. 
Vsak tekmovalec prejme praktično darilo.

SPREMLJEVALNE PRIREDITVE:
ŠTAFETNI DUATLON PAROV: tekač (2 x 1,5 km) + kolesar (2 x 3 km), peščena trasa, 
start ob 17.00, predprijave in prijave na samem startu.  Prijavnine ni.
NOGOMETNA TEKMA VETERANOV 
NORDIJSKA HOJA (10.00)
DRUŽINSKE IGRE (10.30): pripravili smo osem štafetnih iger, ki se bodo izvajale na 
travnatem igrišču.
Vsako ekipo sestavljata najmanj 2 in največ 4 člani. Možne so naslednje kombinacije:

- en otrok (v starosti do 10 let) in en starš,
- en otrok (v starosti do 10 let) in dva starša,
- dva otroka (v starosti do 10 let) in en starš,
- dva otroka (v starosti do 10 let) in oba starša.

Otroci se bodo lahko zabavali na otroških igralih, namakali v otroškem bazenu.
Prireditev bo dobila svoj pomen šele z vašo navzočnostjo, pridite in popestrite dan  
sebi in nam!

INFORMACIJE NA TEL. ŠT. 041 669 227 (ALOJZ KUPLENK) ali  
031 536 121 (BOJAN NOVA K − odbojka, duatlon).

PRIJAVNINO LAHKO PREDHODNO NAKAŽETE NA NASLOV: 
Športno društvo Dobrepolje, Videm 34, TRR SI56 0204 6008 9621 158, 
s pripisom Bruhanja vas 2016 (nogomet/odbojka).    

PRISRČNO VABLJENI!

••• Vabila •••

Predstavitev knjige  

Umik čez Ljubelj, 
maj 1945, skozi objektiv 
Marjana Kocmurja 

in odprtje razstave  
njegovih arhivskih fotografij 

Nedelja, 5. junij, ob 20.00  
v veliki dvorani v Jakličevem domu

Knjiga se dotika povojne problematike, 
ko so se številne družine, kmetje, 
premožnejši in revni, izobraženci, 
ki so na različne načine kljubovali 
komunistični ideji ali bili njene žrtve, v 
izogib maščevalni roki napredujoče Titove 
vojske na začetku maja 1945 odpravili na 
begunsko pot preko Ljubelja na Koroško. 
Med njimi je bilo tudi veliko Dobrepoljcev.
Na begunsko pot se je odpravil tudi 
ljubljanski civilni fotograf Marjan Kocmur, 
ki je bil med vojno uradni fotograf škofa 
Gregorija Rožmana. Med potjo je posnel 
približno 120 fotografij, ki zelo slikovito 
prikazujejo kolone beguncev, civilistov in 
domobranske vojske.
Marjan Kocmur je umrl v letu 1990, lani 
pa je našel počitek v slovenski zemlji. 
Pred leti smo se z lastnikom negativov 
dogovorili o izdaji knjižice, ki pa se je 
razširila v obsežno fotomonografijo, 
imenovano Umik čez Ljubelj, maj 1945, 
skozi objektiv Marjana Kocmurja. Založila 
jo je Mohorjeva založba v Celovcu, junija 
2015. 
Knjigo in fotografije smo doslej predstavili 
že štirinajstkrat, in sicer v državnem 
svetu, državnem zboru, v Škofji Loki in 
Kranju, na Koroški Beli … In prav je, da jo 
predstavimo tudi na Vidmu v Jakličevem 
domu.
Knjiga Umik čez Ljubelj, maj 1945 bo na 
voljo po 29 EUR.

Tamino Petelinšek
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DAN UGODNIH NAKUPOV

KUHARSKI ŠOV

LEKARNA NA STOJNICAH

GIBAJMO SKUPAJ

ZDRAVA KUHARIJA

PREVENTIVNE
MERITVE

NASVETI ZA 

VSTOPNICA = DOBRA VOLJA

Posvetovanje z magistri farmacije o pravilni in varni uporabi 
zdravil, svetovanje o zdravem življenjskem slogu ob diabetesu, 
povišanem holesterolu, visokem krvnem tlaku, prekomerni telesni 
teži, osteoporozi in težavah s prostato, pregled kože in svetovanje
o negi kože, svetovanje o zdravi prehrani, program opustimo kajenje.

Meritve s svetovanjem: glukoza v krvi, holesterol, krvni tlak, EKG, 
saturacija, venski pretok, CO v izdihanem zraku, kostna gostota.

Žur za malčke: naredi svojo zobno pasto, izdelaj svoj inštrument,  ustvari 
zeleni periskop za lažje raziskovanje narave, ustvarjalne in poučne 
delavnice, poslikava obraza, fotografiraj se z Robijem Kranjcem.

Zdrava kuharija: kuharski šov enostavnih in zdravih jedi s 
kuharskim parom Tejani. Vsak obiskovalec prejme knjižico receptov.

festival_zdravja_oglas_NAS_KRAJ_194x130.indd   1 11. 05. 16   15.34

3. Festival zdravja
Na prvo junijsko nedeljo bodo ljubljanske Križanke 
ponovno postale središče zdravega načina življenja. 
Lekarna Ljubljana namreč v nedeljo, 5. junija, že tretje 
leto zapored pripravlja Festival zdravja.

Obiskovalci festivala bodo lahko opravili brezplačne pre-
ventivne meritve, se posvetovali z magistri farmacije o 
pravilni in varni uporabi zdravil ter zdravem življenjskem 
slogu, spoznali ustrezne vaje za hrbtenico, medenico in 
ramenski obroč, otroci pa se bodo lahko udeležili različ-
nih ustvarjalnih in poučnih delavnic ter se družili z Ro-
bijem Kranjcem. Na dan dogodka bodo na voljo ugodni 
nakupi izdelkov za ohranjanje zdravja.

Letošnja novost festivala bo kuharski šov s kuharskim 
parom Tejani. Pripravila bosta 4 tematske kuharske de-
lavnice, s poudarkom na zdravih jedeh, ki jih boste tudi 
doma z lahkoto pripravili.

Že danes si nedeljo, 5. junija, rezervirajte za Festival 
zdravja.

Več informacij dobite na spletni strani www.lekarna-
ljubljana.si. ■
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VABILO 

Strojni krožek KMETOVALEC, ki združuje kmete 
občin Dobrepolje, Grosuplje, Ivančna Gorica 

in sosednjih občin, letos že dvaindvajseto leto 
pripravlja prireditev, na kateri se predstavijo 

člani društva in pa povabljeni gostje. Letošnja 
bo potekala na parceli gospoda Janeza 

Adamiča, Kompolje 119, in sicer na temo 
gozdarskih dejavnosti: sečnje, drobljenja 

in priprave lesnih sekancev, priprave drv, 
skratka dejavnosti, ki jih vsaka kmetija opravlja 

v gozdu za potrebe ogrevanja. 

Prireditev bo potekala  

v nedeljo, 12. junija 2016,  

z začetkom ob 9.30 na parceli Kamnašnice,  
lokacija Kompolje – Četež  
(tik pred naseljem Četež).

V primeru slabega vremena se bo dogajanje 
prestavilo na naslednjo nedeljo.

Vabljeni!

Ana Pavčič, SK Kmetovalec

Godba Dobrepolje
in

Lovska družina Dobrepolje

vas vabita na

DAN GODBE
in praznovanje 70. obletnice  

LOVSKE DRUŽINE DOBREPOLJE

v soboto, 28. 5., na Videm.
Ob 16. uri  promenadni koncerti godb 
  v središču Vidma,
ob 17. uri   maša sv. Huberta 
  v župnijski cerkvi na Vidmu,
ob 18. uri  povorka lovcev in godb  

 skozi Videm na igrišče.

Sledi prijateljsko druženje ob zvokih sodelujočih godb in hudomušnih 
pripovedih Mhlaževega Frenka.

Pri organizaciji sodelujeta tudi Turistično društvo Dobrepolje in 
Društvo podeželskih žena.

Za ples in dobro vzdušje bo poskrbel

ANSAMBEL TONETA RUSA.
Imeli bomo srečelov.

Za vse obiskovalce bo pripravljen brezplačen lovski bograč,  
tudi lovskih specialitet z žara ne bo manjkalo.

Še enkrat lepo vabljeni na prijetno sobotno popoldne  
in večer na Videm.

OBČINA DOBREPOLJE in PROSTOVOLJNO GASILSKO DRUŠTVO ZAGORICA

vabita

NA OBČINSKO PROSLAVO 

OB DNEVU DRŽAVNOSTI IN 25. OBLETNICI SLOVENIJE.

Proslava bo v petek, 24. 6. 2016, ob 19.00 na športnem igrišču v Zagorici.

Slavnostni govornik bo župan Janez Pavlin.
 

V kulturnem programu bodo sodelovali: 
Zagoriški fantje, mladi glasbeniki iz Zagorice, Godba Dobrepolje, Folklorna skupina Ponikve in 

otroški pevski zbor Vrtca Ringaraja.

Po proslavi bo slavnostna gasilska povorka in blagoslovitev nove brizgalne.

Sledi velika veselica z ansamblom Spev. 

Zagoriški gasilci bodo poskrbeli, da ne boste ne lačni ne žejni.
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Uroš Gačnik, poveljnik GZ Dobrepolje 

Zagorelo je v mizarski delavnici, požar se je 
po močnem poku v sistemu za odsesavanje 
žagovine takoj razširil na ostrešje in bližnje 
bivalne prostore. Do požara je prišlo med 
delovnim procesom. 

Mizarska delavnica obsega večji proizvo-
dnji obrat, v katerem »pod eno streho« zdru-
žuje več požarnih sektorjev oz. prostorov: 
delavnico, orodjarno, lakirnico, sušilnico, 
pakirnico, skladiščne prostore, garderobo, 
pisarno, kuhinjo, sanitarne prostore, več si-
losov za žagovino, večjo kurilnico in shram-
bo v kletnih prostorih in več stanovanjskih 
enot. Obseg objekta je resnično velik in raz-
giban, sega tako v višino (stanovanjski pro-
stori in silosi do 15 m) kot v globino (kletni 
prostori). 

Ob našem prihodu so delavci preko hi-
dranta že vzpostavili osnovno gašenje. De-
lavci (nekateri tudi člani lokalnega PGD-
ja) so tudi že v notranjosti pogasili goreče 
delovne stroje, ki so se zaradi eksplozije in 

Požar kompleksnega industrijskega objekta  
na območju GZ Dobrepolje
Da nesreča res nikoli ne počiva, smo se lahko ponovno prepričali 20. aprila 2016, ko je zvoke mirnega in sončnega 
popoldneva presekal zvok pozivnika. Ob 17.56 sta bili preko pozivnikov in vzporednega SMS-sistema za alarmiranje 
klicani dve enoti. V roku 3 minut sta izvozili domača PGD Zdenska vas in osrednja enota PGD Videm. Da gre za resno in 
veliko grožnjo, nas je prepričalo že samo besedilo na pozivniku, ki nam je obetalo težko in nevarno intervencijo.

vleka plamena po odsesovalni tehniki 
vneli. Pri osnovnem pregledu položa-
ja in obsega gorečega industrijskega 
objekta se je domači poveljnik PGD 
Zdenska vas Strnad Aleš kot vodja in-
tervencije odločil za takojšnje notranje 
napade tudi z namenom, da se prostori 
preiščejo, saj se je pridobila informa-
cija, da se pogreša starejša oseba, ki je 

v sorodu z lastnikom. Istočasno se je 
začelo tudi tri zunanje napade, vse z 
varne razdalje, saj je gašenje oviral niz 
panelov − kolektorjev, ki tvorijo sonč-
no elektrarno v obsegu 350 m2. Preko 
centra 112 je bila podana zahteva po 
prisotnosti dežurnega električarja, ki je 
poskrbel za odklop sistema, prav tako 
pa je bila v pripravljenosti enota prve 

Posledice požara, foto: Uroš Gačnik Uničeni bivalni prostori, foto: Uroš Gačnik

Gašenje, foto: Luka Perko
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pomoči iz PGD Zdenska vas. V sodelova-
nju z lastnikom (ki je tudi član PGD-ja) 
pa so se z električnega omrežja odklopili 
vse naprave in celoten objekt ter sonč-
na elektrarna. Napadalne skupine so s 
pomočjo lestev in viličarja posredovale 
bližje žarišču.

Enota PGD Zdenska vas je interveni-
rala z vozilom GVC 16/24, motorno bri-
zgalno (MB) iz sosednjega vodnjaka in 
48 operativci (večji del je sodeloval pri 
sanaciji, logistiki, varovanju ...), enota 
PGD Videm pa z GVC 24/50, GVM in 15 
operativci. Požar se je ob začetku gašenja 
omejil, vendar je bilo po nekaj minutah 
jasno, da hidrantni sistem ne zmore do-
vesti tolikšne količine vode, kot se jo je 
porabilo. Zaradi primanjkljaja vode ter 
obsega in zahtevnosti požara se je sprožil 
drug poziv, kot je tudi zavedeno v požar-
nem načrtu GZ Dobrepolje ob požaru v 
večjih industrijskih objektih. 

Opremljenost GZ Dobrepolje sloni 
na celovitosti in s tem tudi razpršenosti 
opreme. Tako se je alarmiralo PGD Po-
nikve z GVC 16/24, GVV-1 z MB, IDA ter 
12 operativci, PGD Struge z GVC 16/25, 
IDA in 5 operativci, PGD Hočevje z 
GVGP-2, GVM z MB, IDA in 6 operativ-
ci, PGD Kompolje z GVC 16/24, GVM z 
MB, IDA in 10 operativci ter PGD Zago-
rica z GVGP-1, MB, IDA in 11 operativci. 
Vsa omenjena društva so imela nalogo, 
da pripeljejo prepotrebno vodo, moštvo 
z IDA in pa MB, saj je v bližini več ve-
čjih vodnjakov. V bližini je bilo tudi PGD 
Velika Ilova Gora s 5 operativci, ki je na 
pomoč priskočilo samoiniciativno.

Ker se v notranjosti požar ni razvijal 
in je bila pogrešana oseba najdena, se je 
celovito posredovanje osredotočilo na 
ostrešje in zgornje prostore, ki so bili za-
radi eksplozije najbolj poškodovani. Ob 
prihodu PGD Ponikve in PGD Hočev-

je se je vzpostavilo dva sektorja, enega 
z vzhodne, drugega z zahodne smeri. 
Sektor 2 je imel nalogo, da prepreči šir-
jenje požara na sosednje stanovanjske in 
gospodarske objekte, saj je zaradi same 
bližine oz. zaradi skorajšnjega stika streh 
grozila razširitev. V primeru vetrovne-
ga vremena izpred prejšnjega dneva bi 
imeli na tej intervenciji mnogo več dela. 
Aktivno so se vključili tudi v gašenje silo-
sov. Sektor 2 si je s pomočjo več društev 
uredil napajanje preko MB iz sosednjih 
vodnjakov. Sektor 1 pa je imel nalogo 
gašenja z zahodne smeri, varovanje in 
pregled notranjosti objekta, napajal pa 
se je preko hidrantnega omrežja ter tudi 
preko MB, ki sta jih zagotovili PGD Kom-
polje in PGD Zagorica. PGD Struge, ki je 
najbolj oddaljeno od kraja intervencije, 
je bilo ob prihodu določeno za rezervo, 
če bi potrebovali dodatno vodo in IDA, 
na koncu se je ekipa uporabila za selitev 

Zahvala

V sredo, 20. aprila, nas je doletela nesreča – požar v mi-
zarski delavnici. Brez vas, pogumnih gasilcev, ki ste tako 
organizirano in hitro prihiteli na pomoč, bi bila škoda 
nepopisna. Takoj po požaru ste nam na pomoč priskočili 
srčni sokrajani, sorodniki, prijatelji in naši delavci. V takih 
nesrečah se zares pokažejo solidarnost, toplina in požrtvo-
valnost ljudi.

Zahvaljujemo se vsem in vsakemu posebej za izkazano po-
moč ob nesreči, ko smo spoznali, da nismo ostali sami.

Še enkrat HVALA vsem!
GAJ mizarstvo Stane Jakič s.p.

Uničen silos, foto: Uroš Gačnik

Štorklja že v svojem gnezdu, 
čeprav je okoli še dim, 
foto: Milan Purkat

Strnjenost objektov, foto: Sandra Peterlin
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Uroš Gačnik, poveljnik GZ Dobrepolje

Dne 4. 2. 2016 ob 5.34 smo dobili poziv, da gori pri Domu sv. 
Terezije. Gorelo je skladišče (štale), ki je bilo, kljub hitremu 
odzivu ob našem prihodu ob 5.38, že pogubljeno. Ogenj je bil 
razširjen po celotnem, skoraj 60 m dolgem objektu. Vstop v 
objekt je onemogočala strešna in podporna konstrukcija, ki je 
bila lesena in je grozila, da se zruši. Pogasili smo plamene, ven-
dar je zaradi ogromne količine skladiščenega materiala ogenj 
tlel in se ponovno vžigal skozi cel dan in vso noč. Da bi lahko 
popolnoma sanirali pogorišče, je bil nujen vstop v notranjost 
objekta, pred tem pa odstranitev grozečega tramovja. Zaradi 
kriminalistične preiskave in bližine noči sta se sanacija in do-
končanje intervencije prenesla na naslednji dan. Intervencija 
je bila tako zaključena 5. 2. 2016 ob 14.11.

dokumentacije in arhiva podjetja. Vzpo-
stavila se je redarska služba, saj je bilo 
zaradi lepega vremena in ugodne ure 
ogromno gledalcev. Izvedla se je zapora 
lokalne ceste, ekipa za prvo pomoč (PGD 
Zdenska vas) je bila na mestu in v pripra-
vljenosti z opremo, ki jo ima. Pridružila se 
je tudi policijska patrulja iz PP Grosuplje, 
ki je nadaljevala urejanje prometa. Zara-
di pomanjkanja stisnjenega zraka za IDA 
se je organiziral transport do PGD Kom-
polj, kjer se je izvedlo polnjenje jeklenk. 
Organiziral se je tudi logistični oddelek, 
ki je poskrbel za odvoz dogorelih delov 
ostrešja in drugega materiala s pomočjo 
kamionov, traktorjev s prikolico in kom-
biniranega gradbenega stroja. Članice so 
organizirale prehrano in osvežilne napit-
ke, poskrbele so tudi za gorivo in druge 
potrebne materiale, ena izmed njih pa je 
tudi aktivno sodelovala pri gašenju (Sara 
Gačnik − PGD Ponikve).

Srečnemu naključju in razvoju do-
godkov gre zahvala, da se je požar do 
našega prihoda razširil samo do meje, ki 
še ni vključevala posredovanja na sonč-
ni elektrarni ter sosednjih objektih in 
prostorih, saj bi v nasprotnem primeru 
imeli gasilci težje in bolj nevarno delo. 
Prav tako so uspešno obrambo odigrali 

betonska plošča in zidani silosi, ki so pri-
pomogli, da se je ogenj počasneje širil. V 
nasprotnem primeru bi imeli veliko dela 
z gašenjem notranjosti, kjer je bilo več 
strojne opreme in več kot 50 palet suhega 
lesa, pripravljenega za obdelovanje, kot 
tudi že končnih izdelkov, ki so čakali na 
transport. Požar je bil ob našem prihodu 
omejen, popolnoma pogašen pa v roku 
60 min od prejetja poziva. Nadalje so se 
izvedla prezračevalna dela, odpiralo se 
je ostrešje, kjer je še tlela izolacija, raz-
krili sta se pločevinasta streha in obloga 
silosov ter na koncu se je odredil iznos 
približno 20 m3 tleče in mokre žagovine 
iz silosov, izvajala se je groba sanacija in 
s tem pregled še možnih tlečih žarišč. 
Intervencijo je večina društev zaključilo 
pred 23.00, na kraju dogodka je ostalo 
domače PGD Zdenska vas, ki je vršilo 
ognjeno stražo do naslednjega jutra.

Nastala škoda na objektu po oce-
ni medijev znaša več kot 150.000 EUR. 
Uničenje je obsegalo: popolno uničenje 
strojnice za ventilacijo, delna poškodba 
ventilacije, poškodbe na dveh silosih, 
delna poškodba električnih panelov za 
sončno energijo, uničen stanovanjski del 
(5 enot s kuhinjo in sanitarijami), uničen 
del ostrešja (350 m2), delne poškodbe na 

štirih mizarskih strojih, poškodovana in-
štalacija, poškodovani in uničeni končni 
izdelki lesne dejavnosti, uničen zarod 
para štorkelj, delna poškodba ostrešja 
sosedove stanovanjske hiše ... Zaradi 
hitrega in strokovnega posredovanja ter 
odličnega sodelovanja enot in lastnika 
se požar ni razširil na sosednje prostore, 
objekte, sončno elektrarno. Če bi se to 
pripetilo, bi bila škoda mnogokrat večja 
kot sedaj.

Kot zanimivost lahko navedem, da je 
na enem izmed silosov imela domova-
nje urejena družina štorkelj. Res te živali 
niso običajne za naše kraje, pa vendar je 
kar nekaj gnezd nastalo v zadnjih letih. 
Že med samim gašenjem je štorklja sku-
šala zaščititi dve jajci in s preleti v dim, 
ki se je vil ravno okoli njenega gnezda, 
ogrožala svoje življenje. Gasilci smo ji 
gnezdo uspešno pogasili. Ker gnezdo ni 
zgorelo, je štorklja že na sam večer, na ve-
selje prisotnih, pristala v gnezdu. Nasle-
dnji dan pa ravno tako kot lastnik začela 
popravilo nastale škode. 

Pohvalil in zahvalil bi se rad vsem 
udeleženim enotam in skupno 111 ope-
rativcem in logistični podpori. Znova 
smo dokazali, da lahko občani računajo 
na nas. ■

Previdnost ni nikoli odveč!
Leto 2016 smo gasilci GZ Dobrepolje začeli aktivno. Januarja in februarja so vsa društva izvedla občne zbore, kjer so 
se podala poročila o delovanju, intervencijah in tekmovalnih uspehih v letu 2015. Vsako leto se na področju gasilstva v 
Dobrepolju dogaja ogromno stvari. Gasilci so aktivni tako na organizacijskem kot operativnem področju. Leto, ki smo 
ga dobro začeli, nam je že nanizalo vrsto intervencij in posredovanj.



Naš kraj ■ maj 2016 13••• Gasilstvo •••

Dne 17. 2. 2016 ob 10.13 smo na po-
moč hiteli v podjetje Elma v Predstrugah. 
Mlajša oseba je imela težave s srčnim rit-
mom in zato je bil potreben avtomatski 
defibrilator (AED). Ekipi PGD Vidma in 
PGD Zdenska vas, ki sta bili alarmirani, 
sta prihiteli na pomoč, vendar je bila ose-
ba že prepeljana v ambulanto na Videm, 
kjer so ji nudili pomoč. V tem primeru bi 
opozoril vse, da sta v podobnih primerih 
– zastoj srčne mišice – potrebna takoj-
šnja masaža srca in klic na pomoč (112). 
V poštev pride tudi, da po AED napotimo 
najbližje prisotne. V Dobrepolju je AED 
na lokacijah: Prizma Ponikve, Zdravstve-
na postaja Videm, predverje Jakličevega 
doma, gasilni dom Zdenska vas, Zavod 
sv. Terezije, stari gasilni dom PGD Stru-
ge. AED omogoča uporabo vsem obča-
nom, saj te naprava sama vodi preko slik 
in zvočnih navodil. Le tako bo izguba 
dragocenega časa majhna in možnost 
preživetja večja.

Dne 17. 3. 2016 smo ob 0.45 dobili 
poziv, da gori gospodarsko poslopje v 
Bruhanji vasi. Pozornemu sosedu gre 
zahvala, da je ponoči zavohal dim in 
nato opazil še plamene. Tako smo prišli 
na intervencijo še pravočasno, saj so si 
ognjeni zublji pravkar utrnili pot tudi v 
druge prostore. Zagorelo je v prostoru, 
kjer so se skupaj hranili drva in odpadni 
pepel. V pepelu je načeloma vedno »živ« 
žareč delec, ki tli in išče možnost, da se 
razširi. Dodatno mu pri tem pomagata 
dodana gorljiva snov (npr. plastično ve-
dro), ki je v okolici (kjer imamo shranjen 
pepel) in prisotnost zraka – kisika. Tako 
imamo sklenjen krog in odlične mo-
žnosti za nastanek ognja, ki se kasneje 
lahko razvije v katastrofalen požar. Ker 

je takšnih posameznikov, ki tako delajo 
z odpadnim pepelom, kar nekaj, velja 
opozorilo za vse. Pepel se shranjuje v za 
to namenjenih pločevinastih posodah, 
kjer se ga shrani ter počaka, da žerjavica 
ugasne, šele nato ga lahko potrosimo po 
travnikih, sadovnjakih ali pa ga skladišči-
mo na kompostniku ali gnojišču.

Prihaja spomladanski čas in s tem tudi 
čiščenje in kurjenje odpadnega vejevja 
ter odpadkov z vrta. Opozorilo za pre-
vidnost pri tem delu velja predvsem, ko 
je sušno in vetrovno obdobje. Obstajajo 
tudi obdobja, ko je kurjenje na prostem 
prepovedano z uredbo. Vse to boste, če 
bo treba, izvedeli iz javnih občil.

V času kurjenja naj bo ob »kresu« pri-
sotna odrasla oseba, ki naj ima ob sebi 
zaradi zaščitnih razlogov najpogostejše 

gasilno sredstvo – vodo. Praviloma je tre-
ba o vsakem kurjenju na prostem obvesti-
ti regijski center za obveščanje (ReCo) na 
številko 112. S temi ukrepi se izognete, da 
vašo »dejavnost« naenkrat obiščejo gasil-
ci, ki jih je aktiviral občan preko 112, in 
začnejo gašenje. Prisotnost odrasle ose-
be je potrebna vse dotlej, dokler imamo v 
požarišču prisotno temperaturo. Preden 
zapustimo pogorišče, z lopato (motiko) 
razgrebemo pepel in dodatno zalijemo 
z vodo. Le tako smo lahko prepričani, da 
nam veter ne bo razpihal žerjavice in ža-
rečih delčkov ne bo zanesel v sosednje 
gospodarsko poslopje ali pa na bližnje 
suho travnato področje. Opozorilo velja 
tako pri delu na vrtu kot pri kurjenju vej 
v gozdu.

Vse dobro vam želijo – vaši gasilci. ■
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Milan Purkat

Zato se gasilci izobražujejo na temeljnih 
in dopolnilnih (specialističnih) izobra-
ževanjih. Slednja se pretežno odvijajo v 
izobraževalnem centru na Igu.

Konec januarja pa sta se začela dva te-
meljna gasilska tečaja: 

•	 Nadaljevalni	 tečaj	 za	 gasilca	 (NTG),	
najpomembnejši tečaj za operativca, 
ki je obsegal 12 predmetov in 37 ur 
predavanj, ter;

•	 Tečaj	za	Vodjo	skupine	(VS),	ena	sto-
pnja višje, in je obsegal 14 predmetov 
in 29 ur predavanj.
Po predavanjih so sledile še dvodnev-

ne praktične vaje, prvič na Vidmu, kjer so 
tečajniki tudi praktično spoznali in po-
skusili opremo (spoznali vozila in črpalke, 
dihalne aparate, gibanje po zadimljenem 
prostoru, pravilne uporabe trodelne le-
stve, gasilske armature, gasilna sredstva, 
pravilno nudenje prve pomoči). 

Drugi dan pa smo izvedli v sodelova-
nju z GZ Grosuplje, ki nam je radodarno 
ponudila uporabo »gasilske hiše«, ki jo 
gasilci uporabljajo za vaje. Tu je bil po-
udarek na vstopanju v stavbo (z uporabo 
IDA), na izvidovanju ter interveniranju v 
notranjih prostorih, komunikaciji med 
napadalci in vodjo skupine oz. vodjo in-
terencije, pravilno in varno uporabo sti-
kalne lestve itd.

NTG je uspešno zaključilo 46 tečajni-
kov, tečaj za VS pa 27 tečajnikov, skupaj 
73 tečajnikov, med njimi tudi po dva te-
čajnika iz GZ Grosuplje in GZ Škofljica. 
Ni majhno število, za (mislim, da) kako-
vostno izvedbo pa je poleg resnih in uče-
čih se tečajnikov prav gotovo zaslužno 
tudi veliko število predavateljev in in-
štruktorjev iz GZ Dobrepolje in »bratske« 
GZ Grosuplje, za kar se vsem skupaj lepo 
zahvaljujem.

Sledi še podelitev diplom, ki pa se bo 
izvedla na eni od gasilskih prireditev v 
poletnem času. ■

Gasilci so se izobraževali in usposabljali
Nova tehnika, novi materiali, novi in mlajši gasilci, želja pomagati čim bolj ustrezno, vse to sili in žene gasilce k 
neprestanemu izobraževanju in izpopolnjevanju.
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Edvard Somrak,  
poveljnik PGD Ponikve

V lepem in toplem nedeljskem 
dopoldnevu smo se gasilci iz vseh 
sedmih društev Gasilske zveze Do-
brepolje ob 9.30 zbrali v vaškem 
središču v Ponikvah, skupaj s pra-
pori in gasilskimi vozili. Skupno 
se je slovesnosti v čast sv. Florija-
nu udeležilo več kot 55 gasilcev v 
uniformah, od tega tudi članice in 
nekaj pionirjev. Letos je bilo števi-
lo gasilcev nekoliko manjše, saj se 
slovesnosti zaradi hkratnega pra-
znovanja v lastni zvezi niso udele-
žili gasilci iz sosednjih prijateljskih 
društev Ponova vas, Škocjan, Veli-
ke Lašče, Škrlovica in Turjak.

Natanko ob 9.55 smo gasilke in 
gasilci odkorakali ob taktih bob-
narjev Žige in Janeza v slovesni 
povorki proti cerkvi sv. Florijana. 
Povorki so se pridružili tudi drugi 
vaščani, ki so v vaškem središču 
prisostvovali postroju ter odhodu 
gasilcev proti cerkvi sv. Florijana.

Gasilci smo se ob prihodu do 
cerkve posedli v dogovorjene vrste, 

v preostale vrste pa so se posedli drugi verniki, 
ki so se udeležili svete maše v precej velikem 
številu. Slovesno sveto mašo je daroval gospod 
župnik Franc Škulj za vse pokojne gasilce. V 
pridigi je med drugim označil lik gasilca kot 
človeka, ki je vedno pripravljen pristopiti na 
pomoč sočloveku, ter pohvalil delovanje ga-
silcev domače gasilske zveze. Poudaril je, da 

se je to v veliki meri pokazalo v minu-
lem obdobju ob poplavah, žledu kakor 
tudi ob zadnjih požarih. Za ubrano petje 
pri slovesni sveti maši je pod vodstvom 
Janeza Gačnika ter ob spremljavi orga-
nista Toneta Šinkovca poskrbel domači 
cerkveni pevski zbor. 

Po končani mašni daritvi smo gasil-
ci s prapori in vozili v povorki krenili 
proti gasilskemu domu. Povorki so se 
pridružili tudi vsi drugi povabljeni, ki 
so bili udeleženi pri mašni daritvi. V in 
pred gasilskim domom smo vse gasilce 
in druge povabljene pogostili domači 
gasilci z žegnanjskimi dobrotami, ki so 
jih spekle ponikovske gospodinje (za vse 
spečeno in prineseno pecivo se vsem 
gospodinjam najlepše zahvaljujemo), 
ter kozarčkom pijače. Ob prijetnem kle-
petu ter uživanju dobrot je čas kar hitro 
mineval. Kar prehitro je bilo treba skle-
niti srečanje ter oditi domov. Ob slovesu 
smo vsi prisotni sklenili, da se naslednje 
leto ponovno snidemo. ■

  

Praznik sv. Florijana v Ponikvah
V nedeljo, 08. 5. 2016, smo gasilci prostovoljnega gasilskega društva Ponikve že šestindvajsetič pripravili slovesnost 
v čast zavetniku gasilcev sv. Florijanu. V najlepšem mesecu maju goduje sv. Florijan, ki smo ga gasilci zaradi njegovih 
lastnosti po zgodovinskem izročilu vzeli za svojega zaščitnika in priprošnjika. 
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VELIKI INTERVJU – ANDREJ ŠKANTELJ

Včasih smo se veliko več 
družili, več je bilo tudi 
družbene odgovornosti
Andrej Škantelj je oseba, ki večino naših 
bralcev dobro pozna. Nekateri izmed nas smo 
»gulili šolske klopi« pod njegovim vodstvom. 
Prepričan sem, da ga mnogi poznate tudi po 
tem, da je že vrsto let eden najprepoznavnejših 
obrazov Godbe Dobrepolje. Tik pred odmevno 
prireditev, 20. dan godbe, si lahko preberete 
njegovo razmišljanje o preteklosti, sedanjosti in 
tudi prihodnosti.

Bojan Novak

Gospod Škantelj, poznamo Vas kot 
enega najprepoznavnejših dobrepolj-
skih godbenikov, kot nekakšen zašči-
tni znak Godbe Dobrepolje. Nam lahko 
opišete dosedanje funkcije in delova-
nje v preteklih letih?

V Godbi Dobrepolje sem začel igrati 
aprila 1974, to je že kar 42 let nazaj. V 
aktivno delovanje v vodstvenih funkcijah 
pa sem se vključil leta 1992. Takrat sem 
postal predsednik godbe in takrat smo 
dobili tudi novega dirigenta, g. Josipa Mi-
helčiča. Predsednik sem bil 12 let, torej 
do leta 2004. Za tem je bil dva mandata 
predsednik Dušan Cimerman, nasledil 
pa sem ga spet jaz (od 2012 do 2016). 
Od letošnjega februarja naprej nisem 
več predsednik. V vseh letih, ko nisem bil 
predsednik, sem bil stalno v upravnem 
odboru. V godbi imamo opravila razde-
ljena. Predsednikova naloga so organiza-
cija koncertov, razni dogovori, podpiso-
vanje pogodb za izvedbo nastopov. Sicer 
pa od leta 1992 skrbim tudi za donatorje 
in pokrovitelje. Za zdaj je ravno še dovolj 

denarja, da lahko vse deluje. Je pa treba 
veliko denarja, saj nas je trenutno 61 
članov. Veliko sredstev potrebujemo za 
obleke in za nakup inštrumentov. Manj-
ši inštrumenti so večinoma osebna last 
posameznikov, večji inštrumenti pa so 
last godbe.

Zelo bogata zgodovina in zagotovo 
številne izkušnje. Kakšna pa je Vaša 
sedanja vloga v godbi?

Na februarskem občnem zboru smo 
precej pomladili vodstvene organe. 
Predsednica je Katjuša Gognjavec. Jaz 
sem še v upravnem odboru, ki je prav 
tako pomlajen. Dogovorili smo se, da 
spomladi še v veliki meri pomagam, in 
jaz vodim projekte, ker je Katjuša tik pred 
diplomo. Septembra pa vodenje v polni 
meri prevzame Katjuša. Jaz bom na voljo 
za vsako pomoč, predvsem pri organiza-
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ciji večjih nastopov in koncertov ter pri 
stiku z donatorji.

Omenil sem že, da imate zagotovo 
veliko izkušenj z vodenjem tako velike 
organizacije, kot je Godba Dobrepolje. 
Na kaj ste najbolj ponosni, ko se ozrete 
na 16 let vodenja godbe?

Najbolj sem ponosen, da je godba 
ostala aktivna vsa ta leta. V teh letih smo 
trikrat uredili svoje prostore in trenutno 
imamo res zelo dobre pogoje za vaje in 
za druženje. Ponosen sem tudi, da se šte-
vilo godbenikov povečuje in da prihaja 
zraven veliko mladih. Ne morem niti 
mimo tega, da smo v teh letih organizi-
rati že 19 prireditev Dan godbe. Letos bo 
že dvajseta po vrsti. 

Kateri dogodki pa so najbolj živo 
ostali v Vašem spominu?

Letos mineva ravno 20 let, odkar smo 
bili v Torinu na Igrah brez meja. Tisto 
leto smo imeli prvič Dan godbe. Tega se 
še živo spominjam; 30. 6. 1996 je bilo. 
Zelo mi je ostalo v spominu tudi snema-
nje CD-ja na RTV Slovenija ob 70-letnici 
Godbe Dobrepolje. 

Povejte mi, koliko energije in časa 
zahteva funkcija predsednika godbe? 
Se da to izmeriti?

Menim, da sta vložen čas in energija 
odvisna predvsem od ekipe, ki jo imaš ob 
sebi. Bilo je obdobje, ko sem imel vsak 
dan vsaj eno uro dela za godbo. Sedaj bi 
to lahko ovrednotil na nekaj ur teden-
sko, sploh pred koncerti. Pred Dnevom 
godbe je dela bistveno več, zato je treba 
tudi več časa in energije. Ob teh večjih 
projektih veliko dela opravijo tudi drugi 
člani upravnega odbora. 

Kaj pa nagrada za ves trud? Kje je 
poplačilo za vložen čas in energijo? 

Največje poplačilo je dobra zasede-
nost godbenikov na vajah in na nastopih 
ter seveda čim več gledalcev. To je glav-
no. Ob uspešnem koncertu človek poza-
bi na vse organizacijske napore. 

Ste se kdaj »zasitili« dela predsedni-
ka godbe? 

Ja, po 12 letih vodenja sem imel obdo-
bje, ko sem imel vsega dovolj. Potreboval 
sem oddih, zato je mesto predsednika 
prevzel Dušan Cimerman. Po »njego-
vih« dveh mandatih sem od treh mladih 
članov pričakoval, da bodo prevzeli vo-
denje, a se to ni zgodilo. Želim si, da vo-
denje prevzamejo mladi, mi pa jim lah-
ko z izkušnjami stojimo ob strani in jim 
pomagamo po svojih zmožnostih. Tako 
sem leta 2012 še enkrat prevzel predse-
dniško funkcijo. 

Ni lahko najti človeka, ki bi neko 
organizacijo uspešno vodil več kot de-
setletje. Menite, da imamo v občini do-
volj takih ljudi, ki so pripravljeni voditi 
neko organizacijo toliko časa, kot ste vi 
godbo? Je v ljudeh navsezadnje še do-
volj tiste t. i. družbene zavednosti, da 
vložijo energijo v skupno dobro? 

Včasih je bilo družbene odgovornosti 
pri posameznikih več. Je pa veliko lažje, 
če ima predsednik določene sekcije ali 
društva dobro zaledje v ekipi. V vsakem 
društvu so po trije ali štirje ljudje, ki so 
gonilna moč. Sicer pa je vsak od nas 
nadomestljiv. V času mojega predsedo-
vanja sem imel dobro ekipo. Pri godbi 
imamo organizirano ekipo, kjer ima vsak 
določene naloge. Tako imamo arhivarja, 
skrbnika instrumentov, blagajnika itd. 
Tako je predsedniku lažje. 

Se mi pa zdi, da je pri mlajših sedaj 
veliko manj zagnanosti, kot je je bilo vča-
sih, ko smo bili mi mladi. Mislim, da je 
manj volje, kot je je bilo v 80. letih. Veliko 
več smo se družili, zato smo si v 90. letih 
ustvarili tudi prostor za to. Danes je tega 
na žalost manj.

Vrniva se v sedanjost. Pred nami je 
20. dan godbe. Letos ste se združili z 
Lovsko družino Dobrepolje, ki praznu-
je 70 let. Lahko bralcem malo natanč-
neje predstavite, kako bo dan videti?

Da, res je, letos smo združili z Lovsko 
družino Dobrepolje. Gre za drugo sode-
lovanje z njimi. Vsa zadeva se bo začela 
ob 16h z nastopom treh godb pred ob-
činsko stavbo. Sledil bo odhod lovcev k 
t. i. Hubertovi maši (ob 17h). Po maši bo 
sledila svečana povorka godbe in lovcev 
na igrišče, kjer bo kratka proslava ob 
70-letnici lovske družine. Nato se bodo 
s samostojnimi nastopi predstavile vse 
tri godbe. Lovci bodo za vse obiskovalce 
pripravili brezplačen bograč, za zaklju-
ček pa bo sledila še veselica z Ansam-
blom Toneta Rusa. 

Godba Dobrepolje je znana tudi po 
tem, da stalno pomlajuje svoje vrste. 

Se mi pa zdi, da je pri 
mlajših sedaj veliko manj 
zagnanosti, kot je je bilo 
včasih, ko smo bili mi mladi. 
Mislim, da je manj volje,  
kot je je bilo v 80. letih.
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Vključujete mlade godbenike, ki šele 
vstopajo na pot glasbe. Kako poteka to 
vključevanje? Imate veliko povpraše-
vanja?

Odlično sodelujemo z Glasbeno šolo 
Grosuplje, s katero smo se pred približno 
petimi leti dogovorili, da so učenci 5. in 
6. razreda, ki igrajo godbene inštrumen-
te, dolžni hoditi na naše vaje v obsegu 
vsaj 60 % letno. Iz kakšne generacije jih v 
godbi ne ostane nič, iz druge pa tudi vsi. 
Predzadnja generacija je bila zelo delov-
na in jih je ostalo veliko (Julija Ilič, Matic 
Klun, Ožbej Rebolj, Neža Grm …). 

Se spomnite svojih začetkov?
Ko sem jaz začel, sem bil čisti laik. Bil 

sem bolj »za število«. Na koncertih so 
nam pomagali godbeniki iz Ribnice. Igra-
li smo tudi »ta mladi«, ki še nismo dobro 
znali. Zato so nam dali vato v ustnik, da 
se našega igranja ni slišalo. Tako nas je 
bilo na odru blizu trideset, zares igralo 
pa jih je kakih osemnajst. Sicer pa sem 
na začetku igral tisto, kar je bilo prosto. 
Začel sem s klarinetom, nato pa igral tudi 
trobento in pozavno. Nato pa tenor, ki ga 
igram še danes. 

Kaj pa sicer menite o stanju kulture 
v občini? 

V Dobrepolju imamo kar nekaj sku-
pin: pevske, gledališko, folklorne … Ve-
liko je literarnih in potopisnih večerov v 
sodelovanju s knjižnico. Zdi pa se mi, da 
so v večini teh društvih isti ljudje. 

Za občino, ki glede na število prebi-
valstva ni prav velika, imamo tudi veliko 
prireditev. Kako leto je težko pridobiti 
termin v dvorani, ker je toliko nastopov. 
Pride pa seveda tudi kako leto, ko tega ni 
veliko. Poleg tega prihajajo v Dobrepolj-
sko dolino tudi društva od drugod. Žal 
takrat ni veliko obiska. Kar se tega tiče, 
smo nekakšni lokalpatrioti. 

Skoraj smo že na polovici leta. Kje 
vse ste letos z godbo že igrali? Kaj še 
načrtujete do konca leta? 

Letos smo igrali na štirih obletnicah 
članov oziroma pokroviteljev. Nastopali 
smo v cerkvi za veliko noč in za belo ne-
deljo, ko tradicionalno igramo pri sveti 
maši. Izvedli smo prvomajske budni-
ce v Velikih Laščah, v Grosuplju in po 
Dobrepolju. Najbolj so bili navdušeni v 
Domu starejših občanov Grosuplje, kjer 
se še sedaj radi spominjajo tistega jutra. 
V Zagradcu smo pred kratkim igrali na 

obletnici gasilskega društva. 
Za naprej imamo najprej seveda Dan 

godbe, 4. julija igramo v Lučah na oble-
tnici gasilskega društva. 19. junija bomo 
že vsaj štiridesetič igrali v Šentvidu na re-
viji pevskih zborov. Smo edini dobrepolj-
ski predstavniki, ki se redno udeležujemo 
našega največjega pevskega tabora. Prav 
škoda je, da ni nobene dobrepoljske pev-
ske skupine, ki bi nastopala na tej mno-
žični reviji. Imamo veliko dobrih pevcev 
oz. pevskih skupin in res je škoda, da se 
prireditve ne udeležujejo. Igrali bomo na 
proslavi ob dnevu državnosti v Zagorici. 
Udeležili se bomo srečanja dolenjskih in 
belokranjskih godb v Črnomlju ob 150-
letnici tamkajšnje godbe. Pred poletnimi 

počitnicami bomo igrali še na novi maši 
Jerneja Šuštarja (10. 7.). 

Konec avgusta bomo nekaj mladih 
godbenikov poslali na enotedenski semi-
nar. Septembra pa potem spet začnemo 
redne vaje in sestavljanje programa bo-
žično-novoletnega koncerta. V oktobru 
bomo igrali na reviji dolenjskih in belo-
kranjskih godb. Igrali bomo na kome-
moraciji ob 1. novembru, leto pa bomo 
zaključili z našim vsakoletnim božično-
novoletnim koncertom. 

Kje se v godbenem smislu Andrej 
Škantelj vidi čez 10, 20, 30 let?

Dokler bom zmogel, bom pripravljen 
vsem predsednikom in vodstvenemu ka-
dru pomagati pri organizaciji. Tudi igra-
ti nameravam še dolga leta, dokler bo 
zdravje služilo. Upam in želim si, da bi 
godba še naprej tako dobro delovala, kot 
je doslej, ter da bi poslušalci radi hodili 
na naše prireditve. Rad bi, da bi skozi nov 
kader prišle sveže ideje in novosti, ki bi 
jih v sodelovanju z lokalno skupnostjo, 
z drugimi društvi in pokrovitelji lahko 
izvedli.

Gospod Andrej Škantelj, najlepša 
hvala za ta pogovor. Želim Vam uspe-
šen Dan godbe in vse dobro Godbi 
Dobrepolje pri preostalih projektih. 
Želite našim bralcem za konec še kaj 
sporočiti? 

Hvala za povabilo. Vse bralce Na-
šega kraja lepo vabim to soboto na 20. 
dan godbe in 70-letnico Lovske družine 
Dobrepolje. V družbi treh godb (Godba 
Stična, Puhački orkestar Općine Donja 
Dubrava iz Hrvaške in Godba Dobrepo-
lje), lovcev in Ansambla Toneta Rusa vam 
zagotovo ne bo dolgčas. Se vidimo. ■

V glasbi delujejo skrite sile v najvišjem smislu, sega namreč  
tako visoko, da je razum ne more obseči in iz nje prihaja učinek, 

ki vse obladuje, a ga nihče ne zna razložiti. 
(Johann Wolfgang von Goethe)

Ni dovolj imeti citre, da je človek citrar. 
(Marcus Terentius Reatinus)

Bog te obvaruj zlih sosedov in začetnika na violini. 
(italijanski pregovor)



Naš kraj ■ maj 2016 19••• Kultura •••

Videm 34, 1312 Videm Dobrepolje l tel.: 01/786 71 40
Obratovalni čas:                                                                                          
Ponedeljek in sreda: 12.30–19.00   
Torek in  četrtek: 9.00–14.00   
Petek: 12:30–20.00 

Pravljične urice za otroke –  
ko je v petek ura skoraj šest, pridi v knjižnico sedet, te odpeljemo v pravljic svet …

Jasmina Mersel Šušteršič

Na pravljično-ustvarjalnih uricah so naše najmlajše pra-
vljični junaki razveseljevali s svojimi dogodivščinami vsak 
petek, od meseca oktobra preteklega leta pa do konca 
meseca maja. Ob zaključku teh prijetnih druženj, ki so 
radostila tako otroke kot vse, ki smo pravljice pripravljali, 
vabljeni na predstavo Pekarna Mišmaš v izvedbi Dram-
ske skupine Ivana Ogrina. Predstava bo v petek, 27. maja, 
ob 17.30 v prostorih knjižnice.

  Slika desno: Na pravljični uri o Piku dinozavru nas je 
Rožle Starbek presenetil s številnimi dinozavri, ki jih ima 
v svoji zbirki, in poimensko tudi vsakega predstavil. Veseli 
smo, da nas je v svet dinozavrov popeljal takšen ljubitelj 
in poznavalec te res izjemne vrste živali, ki v pravljicah še 
vedno živijo z nami.

V mesecu maju so prostore knjižnice bogatili portreti do-
mačinke Anuše Strnad. Prva samostojna likovna razstava 
je za Anušo zagotovo velik osebni dosežek. Svoje likovne 
izdelke je razvrstila kronološko glede na obdobje ustvar-
janja, saj kot pravi tudi sama, je v njih čutiti umetniško 
izpopolnjevanje in dozorevanje. Odločila se je za razsta-
vo portretov, usmerja pa se tudi v risanje drugih vsebin in 
motivov. Njena najljubša likovna oblika je risanje s svinč-

nikom, kar je bilo razvidno tudi iz njene razstave. Anuša Strnad je 
študentka fotografije, kar uspešno usklajuje z drugimi osebnimi 
zanimanji. Vsestransko talentirana Anuša je izjemno dekle, ki sledi 
svojim željam in počne stvari, ki jo razveseljujejo. Zagotovo lahko 
tudi v prihodnje pričakujemo še kakšno razstavo njenih izdelkov.

Ob otvoritvi Anušine prve samostojne razstave je nastal tale kraj-
ši intervju.

Anuša, iskrene čestitke ob tvojem velikem umetniškem do-
sežku, prvi samostojni likovni razstavi portretov. Kakšni so tvoji 
občutki ob tej razstavi?

Hvala. Občutki so zelo dobri, saj je to moja prva razstava. 
Svoje likovne izdelke si razvrstila kronološko, torej glede na 

čas, ko si jih ustvarila. Kot praviš tudi sama, je čutiti v njih tudi 
tvoje umetniško izpopolnjevanje in dozorevanje. Kdaj si začela 
risati?

Risala sem že od otroštva, kot vsi otroci, me je veselilo, ampak 
mene to veselje do risanja ni minilo tako kot večino otrok, zato sem 
risala še naprej, risanje ljudi mi na žalost nikoli prej ni šlo od rok. 
Portrete pa sem začela risati malo manj kot leto nazaj s pomočjo 
Danija Novaka.

Na prvi samostojni razstavi si na ogled postavila portrete. Se 
usmerjaš predvsem v risanje portretov ali se odločaš tudi za dru-
ge vsebine in motive?

Vse je odvisno od mojega počutja, večino časa zdaj rišem por-
trete, včasih pa se najde tudi čas za kakšno bolj abstraktno sliko ali 
žival, redko pa narišem tudi kakšno rožo.

Anuša Strnad – prva samostojna likovna razstava portretov

Anuša Strnad ob svoji prvi samostojni likovni razstavi portretov v knjižnici
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Tvoji likovni izdelki so risani v ve-
čini s svinčnikom, je to tvoja najljubša 
oblika ustvarjanja?

Ja, tehnika s svinčnikom mi je najljub-
ša, kadar pa se mi zazdi, pa se lotim ri-
sanja z akrilnimi barvami, saj so mi všeč 
prelivanja in podobno. Nekaterih portre-
tov se lotevam tudi z barvicami.

Si študentka fotografije. Kako uskla-
juješ študij z risanjem? Verjetno tudi v 
nastanek likovnega izdelka vložiš veli-
ko prostega časa?

Za risanje res porabim veliko časa in 
fotografije in portrete, ki jih fotografiram 

sama, tudi zelo rada narišem. Za risanje 
si vzamem vedno nekaj dni, da rišem, 
kadar ne delam obveznih stvari za šolo.

Kateri izmed portretov ti je osebno 
najljubši oziroma ti največ pomeni? 

Najljubši mi je portret Angeline Jolie v 
vlogi Zlohotnice, saj je bil tudi prvi por-
tret z barvicami. Največ pa mi pomeni 
portret Justina Timberlake, saj mi je iz-
reden navdih v plesu.

Si tudi ljubiteljica kač, s čim vse se 
še ukvarjaš?

Poleg risanja in fotografiranja sem ve-
lika ljubiteljica plazilcev in tudi drugih ži-

vali, poleg tega pa tudi plešem hiphop.
Anuša, kakšni so tvoji načrti in že-

lje? Boš še vedno risala ali se boš osre-
dotočila predvsem na fotografijo?

Z risanjem in fotografijo ne mislim 
nikoli prenehati, vsaj za zdaj to ni v mo-
jih načrtih. V času srednje šole pa bom 
mogoče bolj osredotočena na fotografi-
ranje. 

Anuša, hvala za vse besede. Želimo 
ti še veliko nadaljnjih uspehov. 

Pogovarjala se je  
Jasmina Mersel Šušteršič.

Možak – tič čuden

Na Dolenjskem mu je rodna gruda,

njegove pesmi so iskale – iskric čuda,

na Štajerskem bilo je vredno truda,

obvladal ni slovenskega – poetovega juda.

Sam zvan po psevdonimu Jodec,

pomotoma klicali so ga Godec,

poezija včasih se mu ne rima,

kolegom pa zveni – kar »štima«.

V Pekrah je obrnil list,

v verzih pisal je kronist,

kdo je »mojster za vse«, scene tič?

»Pekrski slavček« − krstil ga je Partljič.

Kdo pa je možak – tič čuden,

danes je živahen, zgodaj buden,

večkrat že postaja truden,

morda bi bil to … Jožef Gruden?

Jože Gruden Jodec

Jože Gruden 
Jodec ob 
branju svojih 
pesmi. Literarno 
srečanje je ob 
60. obletnici 
končanja nižje 
gimnazije v 
Dobrepolju 
posvetil 
sošolcem in 
sošolkam.

Literarno opoldne: Jože Gruden Jodec

Na literarnem srečanju v knjižnici smo 
prisluhnili recitalu pesmi Jožeta Gru-
dna Triada »Iskric utrinkov s planin«, 
»Upepeljeni šopek« in glasbeni venček 
za spomin. Ob 60. obletnici končanja 
nižje gimnazije v Dobrepolju je avtor 
posvetil literarno uro nekdanjim sošol-
cem in sošolkam ter vsem ljubiteljem 
poezije. Med zbranimi poslušalci je bil 
tudi ravnatelj, gospod Ivan Grandovec, 
ki je Jožeta Grudna in sošolce svečano 
sprejel na Osnovni šoli Dobrepolje. Re-
cital je spremljala projekcija fotografij, ki 
so se navezovale na posamezne pesmi. 
Številne fotografije so prisotne tudi v 
pesniški zbirki Upepeljene planinske 
iskrice, ki je že tretja po vrsti. Kot pravi 
avtor: »Nenehno iskanje pravih prijate-
ljev, razočaranja, doživetja in navdih so 
mi dajali voljo, da končam svoje poslan-
stvo.« Vsem trem zbirkam so skupne is-
krice. Začne se s prvencem Iskrice s pla-
nin – Šopek Jodcu za spomin in nadaljuje 
z drugo pesniško zbirko Utrinki iskric s 

planin. Pesmi Jožeta Grudna so izjemno 
doživljajske in izpovedne. V njih je na 
prvem mestu čutiti njegovo ljubezen do 
planinarjenja pa tudi do življenja same-
ga. Ena od temeljnih značilnosti pesni-
ške zbirke pa je tudi dokumentarnost. 
Pesmi so zapisane s številnimi podatki, 
podrobnostmi, pogosto so to pravi poto-
pisi, zgodbe s poti. Jože Gruden je med 
drugim aktivni član Kulturnega društva 
Pekre – Limbuš, v katerem sodeluje kot 
recitator, igralec in pomočnik scenarista. 
Njegova gledališka strast je prav tako 
pogosta motivika pesmi. Večkrat spre-
mljamo odkrito in neposredno izpove-
dovanje občutij, ki se rojevajo ob gledali-
ških predstavah, v katerih s predanostjo 
aktivno sodeluje. Jože Gruden je svojo 
pesniško zbirko Upepeljene planinske is-
krice podaril vsem svojim sošolcem ter 
knjižnici Dobrepolje, za kar se mu iskre-
no zahvaljujemo. Tako so vse tri pesni-
ške zbirke Jožeta Grudna dosegljive za 
izposojo v knjižnici.
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Ej, ti, preklopi na knjigo –  
druženje ob knjigi za mlade

Eva Žnidaršič

Mladi smo se v mesecu aprilu ponovno zbrali v krajevni 

knjižnici Dobrepolje na našem 4. srečanju »EJ, TI, PRE-

KLOPI NA KNJIGO!«. Tokrat smo se pogovarjali o knjigi 
Iskanje Eve avtorja Damjana Šinigoja. Je slovenski pro-

zaist. Mladinski roman Iskanje Eve je njegovo prvo delo 

za mladino, ki ga kot njegova druga dela odlikuje odličen 

smisel za humor. 

Nekaj kratkega o vsebini: Eva iz Slovenije in Leon iz 

Švedske sta najstnika, ki se spoznata na internetu. Želita 

se spoznati še v živo in zato naredita načrt njunega sre-

čanja. Leon predstavi svoji družini lepoto Slovenije, in ko 

je že videti, da bodo poletne počitnice preživeli v Slove-

niji, se zalomi. Kljub vsem oviram se Leon odloči, da bo 

spoznal Evo. Pobegne od doma in se odpravi na nevarno 

pustolovščino, polno nezgod in prigod. 

Že iz vsebine je vidno, da je knjiga zelo zanimiva za 

branje. Govori pa tudi o pomembnih temah, ki zadevajo 

vse mlade − iskanje ljubezni, družinski odnosi, varnost 

na internetu in pomembnost ljubezni. Skozi debato se je 

razvilo veliko različnih mnenj, ki smo jih pokomentirali 

z različnimi izkušnjami. Odšli smo polni dobre volje ter 

energije, ki nam jo je pričarala knjiga. 

Lepo vabljeni vsi, ki vas zanima, kako naše druženje 

poteka, bi radi prebrali kakšno dobro »buklo« ali pa se le 

dobili in pogovarjali o različnih temah. V vsakem primeru 

ste dobrodošli pri »čveku« ob dobrih knjigah. Naše nasle-

dnje srečanje bo na začetku meseca junija. Pogovarjali se 

bomo ob knjigi Punčka v ogledalu avtorice Marinke Fritz 

Kunc. Knjigo si lahko izposodite v knjižnici. 

Knjiga Iskanje Eve spregovori o pomembnih temah, ki zadevajo nas,  
mlade − iskanje ljubezni, družinski odnosi, varnost na internetu in 
pomembnost ljubezni. 

TD Lavrica
DRAMSKA SKUPINA IVANA OGRINA 

Vljudno vabi vse otroke na predstavo

PEKARNA 
MIŠMAŠ

V petek, 27. MAJA 2016,
ob 17. 30

v krajevni knjižnici Dobrepolje
(JAKLIČEV DOM).

Vstop prost!

Režija: Nina Mlakar in Manca Kupljenik
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Bojan Novak

Regijsko srečanje sta pripravila Jav-
ni sklad RS za kulturne dejavnosti OI 
Ivančna Gorica in Koordinacija Osre-
dnja Slovenija. Nasmejana povezovalka 
programa, gospa Simona Zorc Ramovš, 
je najprej k mikrofonu povabila našega 
župana, Janeza Pavlina, ki je zbrane poz-
dravil in v krajšem nagovoru opozoril na 
pomen kulture v vsakdanjem življenju. 
Zbranim je zaželel veliko sreče, ki pa je 
niso potrebovali, saj so bile vse skupine 
na nastope več kot dobro pripravljene.

Prva je tla odra dvorane preizkusila 
Otroška folklorna skupina OŠ Notranj-
ski odred Cerknica. V odrski postavitvi 
Anite Štritof Malc, Jaz pa grem na zeleno 
trav`co, so nam pričarali zanimivo pot 
čez gozdove in cvetoče travnike.

Sledil je nastop Otroške folklorne sku-
pine Rege, ki pod vodstvom učiteljice 
razrednega pouka Olge Gruden deluje v 
okviru KD Franceta Prešerna Račna. Gle-
dalce je nasmejala njihova točka Pr` nas 
je b`la pa ohcet, v kateri so prikazali kar 
precej svatbenih običajev iz naših krajev. 
Z nastopom so uspeli prepričati stro-
kovni spremljevalki srečanja, dr. Metko 
Knific in gospo Majo Miklavž Sintič, da 
sta ju izbrali tudi za nastop na državnem 
srečanju.

Otroška folklorna skupina OŠ Alojzija 
Šuštarja, ki deluje pod mentorstvom go-
spe Marinke Muhič, je prikazala odrsko 
postavitev z naslovom Moji čevlji. V no-
vih folklornih kostumih so se zagotovo 
dobro počutili in tudi njihov nastop je v 
dvorani poskrbel za glasen aplavz. 

Kot četrta se je na oder podala Otroška 
folklorna skupina Podružnične šole OŠ 
Rudolfa Maistra iz Unca. Poskrbela je, da 
smo si v živo predstavljali vonj po peh-
tranovi potici. Avtorica odrske postavitve 
z naslovom Pehtranova potica je mento-
rica Vida Žlogar. 

Kot peta je nastopila prva domača 
skupina, to je bila Mlajša otroška fol-
klorna skupina JVIZ OŠ Dobrepolje, ki je 
poskrbela za prvi vrhunec v dvorani. Šte-
vilčna in simpatična skupina je pod vod-
stvom obeh mentoric, Martine Prhaj in 
Mateje Hočevar, prikazala nekdanji šol-
ski sistem. Mali fantič se je prvič odpravil 
v šolo in ob tem spoznal utrip strogega, 
a zanimivega šolskega vsakdana. Otroci 
so navdušili gledalce in tudi obe strokov-
ni spremljevalki, ki sta jim omogočili še 
en nastop, to pa bo nastop na državnem 
srečanju, ki bo 28. 5. v Cerkljah na Go-
renjskem. 

Sledil je nastop Starejše otroške fol-
klorne skupine OŠ Miška Kranjca. Pod 
mentorstvom vodje Adriane Gaberščik 

Regijsko srečanje otroških folklornih skupin na Vidmu
Kdor je v petek, 13. maja, okrog pete ure popoldne vstopal v Jakličev dom, je naletel na otroški vrvež in gnečo.  
Težko je bilo najti prazen sedež v dvorani, ki je kar sijala od energije, ki so jo izžarevali mladi folklorni plesalci.  
Kar devet osnovnošolskih skupin se je predstavilo, osem v tekmovalnem delu, ena pa kot gostujoča skupina.

so odpeli in odplesali točko z naslovom 
Izidor ovčice pasel. Skupina veliko nasto-
pa tudi na šolskih in drugih prireditvah, v 
njej pa so otroci od 3. do 6. razreda. 

Za enega najbolj razgibanih nastopov 
večera je poskrbela Otroška folklorna 
skupina Vidovo iz Šentvida pri Stični. 
Predstavila nam je odrsko postavitev, v 
kateri se dva fanta merita, kateri je težji. 
Na odru smo videli večje rekvizite, ki so 
jih plesalci spretno uporabili v svojem 
nastopu. Naslov odrske postavitve je bil 
Suha muha kumrna.
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Ob napovedi naslednje točke sta se v 
dvorano spet naselila nervoza in pričako-
vanje. Za zavesami je namreč na nastop 
čakala Starejša otroška folklorna skupina 
JVIZ OŠ Dobrepolje, pod vodstvom men-
toric Martine Prhaj in Majde Blatnik. Za 
rdečo nit postavitve je avtorica Martina 
Prhaj izbrala semenj. Prav zanimivo je 
bilo spremljati skupino plesalcev, ki je 
iz vleke podivjane krave naredila plesni 
nastop. Otroci so nas popeljali v čase 
semnjev na Zdenski rebri. Nastop je bil 

zabaven in vsebinsko bogat, aplavz po 
njem pa zasluženo glasen.

Ob koncu srečanja je sledilo še manjše 
presenečenje. Že med samo prireditvijo 
so pogledi prenekaterih gledalcev uha-
jali na folklorno skupino, ki je bila precej 
drugače oblečena od drugih. Šlo je za 
gostujočo skupino Srbskega kulturno-
umetniškega društva Vidovdan iz Lju-
bljane. Starejša otroška skupina se nam 
je predstavila z odrsko postavitvijo Igre iz 
Bele Palanke. Ponovno se je pokazalo, da 

sta ples in petje dobri izhodišči za med-
sebojno druženje in iskrena nova prija-
teljstva. Vsekakor je bila točka gostujoče 
skupine kot češnjica na torti odličnega 
folklornega srečanja.

Ob koncu je Simona Zorko v imenu 
JSKD OI Ivančna Gorica izrekla zahvalo 
in priznanje vsem mentorjem nastopa-
jočih skupin. Po glasnem aplavzu smo 
se bogatejši za novo prijetno doživetje 
odpravili vsak k svojim novim »odrskim 
postavitvam«. ■           

Andrej Tomažin, foto: Polona Samec, Renata Perhaj, Andrej Tomažin

Med 21. in 24. aprilom 2016 je v Požarevcu (Republika Srbija) pote-
kalo 13. mednarodno tekmovanje mladih glasbenikov. Pomerili so se 
udeleženci devetih držav (Slovenija, Hrvaška, Bosna in Hercegovina, 
Srbija, Črna gora, Makedonija, Češka, Poljska, Madžarska). Med nji-
mi so učenci Glasbene šole Grosuplje dosegli izjemne rezultate:

SAKSOFON (mentor Andrej Tomažin, klavir Lovorka  
Nemeš Dular)

•	 TJAŠA PERHAJ (1. nagrada in 95,66 točke v predkategoriji)
•	 JURIJ SMREČNIK (1. nagrada in 96,66 točke v 2. kategoriji)
•	 MARTIN SAMEC (1. nagrada/lavreat in 100 točk v 2. kate-

goriji ter specialna nagrada Vladimir Urošević za najbolj 
perspektivnega tekmovalca v svoji kategoriji)

KLARINET (mentor Samo Perko, klavir Evelin Legović)
•	 ZALA	KATARINČIČ	(1.	nagrada	in	96,66	točke	  

v 2. kategoriji)
•	 URBAN	ŠIFRAR	(2.	nagrada	in	91,66	točke	v	2.	kategoriji)

Izjemni uspehi Glasbene šole Grosuplje  
na mednarodnem tekmovanju v Srbiji

Učenci prejmejo tudi priznanja Glasbene šole Grosuplje 
za izjemne dosežke v šolskem letu 2015/2016. Podeljena 
bodo na javnih nastopih od 23. do 26. maja 2016 na vseh 
podružnicah. 
Učencem, mentorjem in staršem iskreno čestitamo! ■
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Franci Novak, foto: Olivier Grandovec

»Noben človek ni otok, popolnoma sam 
zase,« je že večkrat citirani del verza 
angleškega pesnika Johna Donna, ki ga 
je Hemingway uporabil v predgovoru k 
svoji znameniti knjigi Komu zvoni. Zdi 
se, da je to tudi temeljno sporočilo barvi-
te in živahne gledališke predstave Videzi 
sveta v izvedbi skupine Gledeja. 

Dogajanje je postavljeno na slovensko 
obalo, v dopustniški poletni čas. Tu se 
srečujejo različni mladi ljudje,  ki hodijo 
eden mimo drugega, si izmenjajo be-
sedo ali dve in odidejo naprej. Poskusi 
spletanja vezi med njimi so bolj ali manj 
neuspešni. Vsak od njih ima več sposob-
nosti, nekdo je računalničar, drugi spet 
igrajo na različna glasbila, a njihovi ta-
lenti ostajajo bolj ali manj neizkorišče-
ni. Ponoči si mladi dopustniki v šotorih 
dopisujejo preko mobilnih telefonov in s 
»čustvenčki« zamenjujejo prava čustva.

Videzi sveta so (na videz) živahna 
mladinska predstava, ki pa v sebi skri-
va globlje sporočilo. Zdi se, da sodoben 
mlad posameznik ne pozna več izkušnje 
trdnih tradicionalnih ali drugačnih sku-
pnosti. Ujet v klobčič želja in potreb, ki jih 
vanj preko medijev projicira potrošniška 
družba, živi v nekakšnem »mehurčku« 
(»Ljudje smo kot mehurčki,« se glasi verz 
rap komada v predstavi). Spletna »dru-
žabna« omrežja, ki mu vsiljujejo lastne 

vzorce mišljenja in čustvovanja, pa so le 
slab nadomestek pravih družbenih mrež.  
Kako se rešiti iz tega zaprtega kroga?

Kot izvemo v poteku gledališke igre 
Videzi sveta, vse le ni tako črno. Mlado 
brezposelno dekle, ki živi v zapuščenem 
baldahinu na plaži, si želi posneti svoj 
film, a sredstev in tehnične opreme za to 
nima. Obenem se na plaži snema rekla-
mni film, ki ga dela profesionalna ekipa; 
le-ta mladim za sodelovanje ponuja pla-
čilo. A prav bizarnost snemanja reklame 
pod vodstvom brezobzirnega režiserja 
prisili mlade, da se združijo, zavrnejo 
zahteve avtoritarnega režiserja rekla-
mnega filma in s svojimi sposobnostmi 
pomagajo mladi avtorici posneti njen 
film. Mladi tako sestavijo svojo skupnost, 
ki jo povezuje in osredinja prav ustvarjal-
ni eros – radost in zmožnost soustvarja-
nja umetniškega dela. 

Režiser Dejan Spasić je na osnovi 
besedila, ki ga je napisalo več avtorjev 
(Ana Porenta, Gregor Grešak, Sara Sam-
sa, Anže Starič in Urša Zalar) ustvaril 
predstavo, polno domiselnih rešitev. 
Scena je grafično preprosta in barvita, 
senčne projekcije pa poglabljajo gleda-
liški prostor in vanj vpeljujejo več ravni 
dogajanja. Mladi igralci so se na tako 
zamišljenem odru odlično znašli. Igrali 
so Urša Zalar, Simon Lušin, Dan Grešak, 
Zala Podobnik, Dren Gruden, Ula Pavlič 
in Simon Marolt. Za njihove vloge se je 

Videzi sveta v Dobrepolju
Da je gledališko ustvarjanje med mladimi še kako aktualno, potrjuje predstava Videzi sveta skupine Gledeja iz Velikih 
Lašč, ki je meseca aprila gostovala v naši občini. Gostovanje je bilo plod sodelovanja z našo dramsko skupino Scena,  
ki je v Velikih Laščah predstavila Malega Princa.

zdelo, kot da so jim pisane na kožo, saj je 
bila igra neprisiljena in naravna. 

A gledališka predstava Videzi sveta 
ne govori samo o mladih, ampak njeno 
sporočilo poziva k premisleku vsakogar 
od nas. Kako v svetu nase osredotočenih 
posameznikov ustvariti nova družab-
na omrežja, ki bodo bolj živa in pristna 
od umetnih spletnih omrežij? Kako se 
upreti potrošniški družbi in vsiljivim me-
dijem? Kako živeti polno in ustvarjalno 
življenje?

Gledalci smo bili navdušeni nad do-
miselno in izvirno predstavo in jo tudi 
nagradili z bučnim aplavzom. Upamo 
na še več takšnih gledaliških iger in še 
več »gledaliških« menjav med sosednji-
mi občinami. ■
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Mateja Lohkar, Mojca Mlakar

Projekt Pasavček smo izvajali skozi celo 
leto, glavnina dejavnosti pa je bila v me-
secu aprilu. V mesecu požarne varno-
sti smo spoznali delo gasilcev, njihove 
gasilske opreme in kdaj kličemo klicno 
številko 112. Mamica naše Ajde, gospa 
Milena Krašovec, nam je  bogato in za 

starost otrok primerno predstavila svoj 
poklic policistke in demonstrirala nekaj 
policijske opreme. Seznanila nas je tudi s 
prometno varnostjo otrok. Skozi celo leto 
smo opazovali promet ob naših cestah, 
po zakonskih določbah smo kot skupina 
pešcev hodili ob desnem robu cestišča, 
posamezniki do treh oseb pa hodijo ob 
levem robu cestišča. Vedno nosimo tudi 

zaščitne jopiče z odsevniki in smo tako 
bolje vidni v prometu. 

V mesecu aprilu pa smo izvajali de-
javnosti, ki smo jih načrtovali skupaj z 
otroki. Preko knjig in dokumentarnih 
posnetkov smo spoznali  žival pasavec, 
naučili smo se deklamacijo o Pasavčku, 
slogan RED JE VEDNO PAS PRIPET  nas 
je spremljal na vsakem koraku.  Ustvarja-
li smo z odpadnim materialom (izdelava 
vozil), spoznali vrste prevoznih sredstev, 
kdo jih upravlja, kako je urejen promet, 
varnost, spoznali smo nekatere prome-
tne znake, opazovali promet na cesti, bili 
kritični opazovalci nepravilne in nedo-
pustne vožnje nekaterih voznikov. Pre-
ko projektorja smo si ogledali posnetke 
varne in nevarne vožnje (brez uporabe 
otroških varnostnih sedežev, z uporabo 
varnostnih pasov) v avtomobilu. Nepri-
pet otrok, težak 28 kg, ima ob trku s hi-
trostjo 50 km/h naletno težo približno 1 
tone. Izmerili smo si svojo telesno višino 
in težo ter s tem določili vrsto otroškega 
sedeža za posameznega otroka. Sede-
že smo skupaj pravilno demonstrirali 
v avtomobilu. V igralnici smo si uredili 
kotiček na temo Pasavček. V knjižnem 
kotičku pa so si otroci lahko ogledali li-
teraturo o prometu. V garderobi so otroci 

Red je vedno pas pripet!
Varnost je vse pomembnejša dobrina v našem življenju in zelo jasna znanilka njegove kakovosti. 
Tega se zavedamo tudi v vrtcu. Zato smo se letos v skupini Zajčki v Kompoljah odločili,  
da s projektom Pasavček (prijazna figura) spodbudimo pravilno uporabo otroških varnostnih 
sedežev ter varnostnih pasov med vožnjo v avtomobilu, kajti varnostni pas v avtomobilu  
je najpomembnejši element samozaščite in varnosti.
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skupaj s starši ob prihodu v vrtec beležili 
s štampiljko Pasavčka uporabo otroškega 
varnostnega sedeža z varnostnimi pasovi 
v avtomobilu. Ogledali smo si  avtomo-
bil, poimenovali dele, obvezno opremo 
v avtomobilu (prva pomoč, trikotnik, ga-
silni aparat), na koncu pa smo poskrbeli 
za čiščenje avtomobila. Na igrišču smo si 
postavili poligon varne vožnje (vožnja z 
avtomobili po označeni smeri z upošte-
vanjem prometne signalizacije, prome-
tnih znakov in navodil vzgojitelja). Otroci 
so bili najbolj navdušeni nad strokovnim 
ogledom gasilskega doma PGD Kompo-
lje in nad zaključno vožnjo s kombijem v 
Predstruge, v svojih otroških varnostnih 

sedežih, pripeti z varnostnimi pasovi. 
Ogledali smo si železniško postajo v 
Predstrugah in ob hoji po pločniku odšli 
do Mlakarjevih na okrepčilo.

Skozi celoten projekt smo spoznali, da 
nekateri vozniki skozi vas Kompolje ne 
upoštevajo prometnih predpisov in tako 
smo na »sprehodih« izpostavljeni nevar-
nostim cest. Čeprav sta v Kompoljah šola 
in vrtec, ni niti enega prehoda za pešce 
in niti ene avtobusne postaje za učence 
PŠ Kompolje. Te pomanjkljivosti, ki re-
sno ogrožajo naše otroke in pešce, smo 
sporočili na Občino Dobrepolje in na Mi-
nistrstvo za promet, Direkcijo Republike 
Slovenije za ceste, Svet za preventivo in 

vzgojo v cestnem prometu. Upamo, da 
ne zaman.

Na koncu bi se radi zahvalili: 
- PGD Kompolje, Maticu Češnovarju 

za strokovno voden ogled, celotne-
mu društvu za celoletno sodelovanje 
(spremstvo na pohodu z lučkami),

- Maretu Strahu za varen in brezplačen 
prevoz s kombijem v Predstruge in na-
zaj,

- Mileni Krašovec za predstavitev svoje-
ga poklica policistke,

- staršem otrok iz skupine Zajčki, ki ste 
nam pomagali in sodelovali pri pro-
jektu Pasavček. ■

Mateja Lohkar, Mojca Mlakar in otroci skupine Zajčki

Vrt ponuja obilo možnosti za učenje, zabavo in 
sprostitev otrok in odraslih, zato smo se z otroki v 
skupini Zajčki odločili, da temu posvetimo kar ne-
kaj svojega časa v vrtcu in obogatimo spodbudno 
učno okolje izven sten naše igralnice, na prostem, 
na igrišču našega vrtca.

Že po novem letu smo posejali različno zele-
njavo in zelišča v plastične lončke. Zasaditev je pri 
otrocih spodbudila zanimanje za življenje rastlin, 
ki so pokukale iz lončka, in jim je razvila dar za 
opazovanje. Rastline so ob skrbi za zalivanje naših 
otrok lepo rastle. 

Na začetku pomladi pa smo s pomočjo staršev 
v popoldanskem času postavili visoki gredi na 
igrišču vrtca. Vrtni kotiček smo zasnovali tako, da 

Sejemo, sadimo
Otroci večinoma radi opazujejo rastline, še raje pa se jih dotikajo, jih preizkušajo, presajajo, trgajo cvetove, lističe, 
plodove ... Med seboj se spodbujajo k raziskovanju žive narave.
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najmlajše spodbudi k igri, preizkušanju 
in razmišljanju ter obenem omogoča ve-
liko gibanja na prostem. Na dan zemlje, 
22. aprila, smo skupaj z otroki skupine 
Medvedki presadili zelišča in zelenjavo 
z okenske police na prosto v visoki gredi. 
Nad vremensko napovedjo smo bili za-
skrbljeni, zato smo rastline pokrili s ko-
preno, da jih ne bi zeblo. Prav tako smo 
zaščitili les pred raznimi škodljivci in 
vremenskimi pojavi (dež, sonce). Otro-
ci skupine Medvedki pa so z obstojnimi 
barvami za les poslikali grede, da še bolj 
pisano stojijo na našem vrtnem kotičku.

Ker so nam starši prinesli veliko sa-
dik različne zelenjave, dišavnic, začimb 
in cvetlic, smo ob ograji igrišča naredili 
dodatne gredice, kamor smo vse te rastli-
ne že posadili. Na vrt smo povabili tudi 
koristne žuželke, ki nam bodo v pomoč 

pri uničevanju škodljivcev na rastlinah, 
pri opraševanju rastlin. Zato smo za njih 
izdelali pravi hotel za žuželke in vanj na-
selili že kar nekaj vrst žuželk, ki so naši 
prijatelji na vrtu.

Otroci so postali pravi mali raziskoval-
ci in ob drobnih vrtnih opravilih spozna-
li rastline, osnove ekologije, vremenske 
pojave ... Vrt jih je spodbudil k boljšemu 
razumevanju in reševanju matematičnih 
nalog (različne rastline, ki jih je mogoče 
preštevati, poljubno razporejati in opi-
sovati). Največ veselja otrokom prinaša 
opazovanje vrtnih jagod, ki so že nare-
dile plodove, toda kaj ko niso še rdeči 
in bo treba še malo počakati. Upamo, 
da bomo priklicali sonce in nam bo po-
magalo pri rasti naše zelenjave, zelišč in 
seveda pordečilo jagode, ki jih tako ne-
strpno čakamo.

Za ureditev svojega vrtnega kotička se 
zahvaljujemo:

- podjetju ŽAGA POGORELC, IGOR 
POGORELC S. P. za brezplačen mate-
rial, izdelavo in dostavo dveh visokih 
gred (družinsko podjetje našega Ga-
šperja);

- družini našega Lovra, družini TEKAV-
ČIČ iz KOMPOLJ, za kar nekaj kubič-
nih metrov zemlje in dostavo; 

- staršem za pomoč pri postavitvi viso-
kih gred in za sadike zelenjave, zelišč, 
dišavnic in rož;

- ob tej priložnosti se zahvaljujemo 
tudi Mizarstvu Boštjan Hrovat s. p. iz 
Bruhanje vasi, ki nam celoletno brez-
plačno izdeluje didaktična sredstva in 
pripomočke iz lesa. ■
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Eko koordinatorica Andreja Škulj  
ter otroci in strokovne delavke skupin Polžki, 
Pikapolonice in Metuljčki

Z zasaditvijo cvetličnih korit želimo 
otrokom privzgojiti pozitiven odnos 
in skrb do žive narave ter ustvariti pri-
jetno okolje za celoten kraj. Z velikim 
veseljem so se na prošnjo odzvali in 

nam pomagali v vrtnariji Kamelija iz 
Podgore in cvetličarni Lilija z Vidma ter 
nam velikodušno podarili sadike eno-
letnih cvetlic in nas z vzpodbudnimi 
besedami nagovorili k skrbi zanje. Vr-
tnariji Kamelija in cvetličarni Lilija smo 
hvaležni, ker jim ni vseeno za urejenost 
našega okolja in vzgojo otrok v vrtnar-
skem duhu, zato se jim za poklonjene 

Cvetlični kotiček v vrtcu Ringaraja
V okviru vseslovenskega Eko projekta smo na začetku meseca maja v vrtcu Ringaraja poskrbeli za zunanjo urejenost 
našega vrtca in si obogatili cvetlični kotiček na zunanji terasi vrtca.

sadike iskreno zahvaljujemo.
Strokovne delavke smo skupaj z otroki 

sadike posadile, pri čemer so otroci ves čas 
aktivno sodelovali. Razvijali so spretnosti in 
sposobnosti uspešnega vrtnarjenja ter po-
stali pravi mali vrtnarji. V skrbi za skupni 
cvetlični kotiček si prizadevamo za bogato 
učno okolje, kjer bodo otroci razvijali pozi-
tiven odnos do rastlin in zanje tudi ustrezno 
skrbeli. Želimo si in upamo, da nas bodo 
cvetlice s svojo rastjo in cvetenjem razvese-
ljevale skozi celo poletje ter v nas razvijale 
občutek zadovoljstva in uspeha. ■
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Dušica Hočevar, Metka Laharnar, 
mentorici projekta

V letošnjem šolskem letu 2015/2016 
sta naša šola Dobrepolje in vrtec Rin-
garaja vključena preko programa Eko 
šole v mednarodni projekt Odgovor-
no s hrano (We eat Responsibly!).

Odgovornost pri hrani se začne že 
z izbiro živila, ki ga zaužijemo. Ob tem 
je zelo pomembno, da vsak posame-
znik pozna odgovore na naslednja 
vprašanja:

Kaj jemo?
Koliko česa jemo?
Koliko odpadkov nastane pri tem?
Od kje oziroma od kod prihaja hra-
na?
Kdo jo prideluje oziroma predelu-
je?
Mentorji skupaj z učenci v leto-

šnjem šolskem letu posvečamo po-
zornost uživanju zdravega zajtrka in 
malice (prigrizka). Pri pripravi obro-
kov sta pomembni doslednost ter 
uravnotežena in zdrava sezonska iz-
bira živil.

Odgovorno s hrano
»Hrana je potreba, užitek, hrana je stvar osebnega in kulturnega izbora.«

Malica ali prigrizek predstavlja premosti-
tveni obrok med zajtrkom in kosilom ozi-
roma med kosilom in večerjo. Z uživanjem 
zdravega prigrizka zagotovimo našemu or-
ganizmu in organizmu našega šolarja po-
trebno energijo, preženemo lakoto ter omo-
gočimo normalen telesni in duševni razvoj. 
V pripravo zdrave malice naj bo vključena 
široka paleta živil iz vseh skupin. Malica naj 
bo sestavljena po načelih zdrave prehrane 
(zmernost, raznolikost).

Primeri zdravih malic so sestavljeni iz 
svežega sadja, zelenjave, mlečnih izdelkov, 
oreščkov, polnovrednih kosmičev, polnozr-
natega kruha, zdravih namazov itd.

Ozaveščanje o pomembnosti priprave 
in uživanja zdrave malice in prigrizka je na 
videmski šoli in v vrtcu v mesecu marcu in 
aprilu potekalo na različne aktivne načine:

- Učenci 1. razreda  so s pomočjo uči-
teljic Dušice Hočevar in Martine Prhaj na 
roditeljskem sestanku pripravili zdrave in 
okusne  sadne napitke za starše, učitelje in 
ravnatelja.  Na naravoslovnem dnevu pa so 
učenci s pomočjo učiteljic pripravili zdrave 
prigrizke ter se ozaveščali o problematiki 
zavržene hrane.

- Učenci 2. razreda so s pomočjo učite-
ljic Aleksandre Hojnik in Metke Laharnar v  
oddelkih podaljšanega bivanja pripravljali 
zdrave sadne napitke z uporabo sadja šol-
ske sheme.

- Vrtčevski otroci iz skupine Ježki so pod 
mentorstvom vzgojiteljice Marije Žnidar-
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šič in pomočnice vzgojiteljice Simone 
Francelj prinašali in zbirali semena ze-
lišč, jih sadili v stare škornje ter korita, 
pripravljali in uživali med iz regratovih 
cvetov ter jedli okusno špinačno juho. 
V prihodnje bodo pripravili tudi zdrave 
namaze.

- Eko predstavniki so s pomočjo svojih 
učiteljev razrednikov izvedli predstavitve 
Eko listine razredom v sklopu razrednih 
ur in s pomočjo mentoric izdelali plaka-

te tematskih miselnih vzorcev, sloganov, 
pesmic, Eko listine in jih razobesili v eko 
kotičku.

Pri pripravi zdravih napitkov in nama-
zov so si šolski učenci in mentorji poma-
gali z uporabo mešalnika ali »blenderja«, 
ki smo ga v sklopu projekta Odgovorno s 
hrano kupili s pomočjo finančnih sred-
stev, ki jih je namenila Evropska unija.

Mentorici se iskreno zahvaljujeva 
vsem učencem eko predstavnikom in 

učiteljem razrednikom na videmski šoli 
za sodelovanje in trud pri izpeljavi Eko 
listine v sklopu razrednih ur. Eko listina 
predstavlja zapisan sklop pravil odgo-
vornega pristopa do hrane – na lokalni 
in globalni ravni.

Mentorici ugotavljava, da ima veliko 
učencev zanimanje, motivacijo in zna-
nje o odgovornem prehranjevanju. Učijo 
in zavedajo se, da ima hrana velik vpliv 
na človekovo zdravje kot tudi na lokalno 
in globalno okolje. 

Pristop odgovornega ravnanja s hra-
no se začne z idejo in mislijo ter nadalju-
je z dejanji in akcijo. Sprejmimo najprej 
odrasli odgovornost za svoje zdravje z 
izbiro zdrave lokalne slovenske hrane, 
da nam bodo po tem zgledu lahko sle-
dili še otroci. 

Z izborom in uživanjem zdrave lokal-
ne hrane pripomoremo mi in naši otroci 
k lastnemu zdravju, zdravju našega na-
ravnega okolja in planeta Zemlje. ■

Dragica Volek in Dušica Hočevar,  
mentorici projekta

Altermed nudi obiskovalcem odgovore 
na področju zdrave prehrane, naravne 
kozmetike in naravnih zdravil, zdravega 
bivanja, spodbujanja lokalne pridelave 
in ohranjanja kulturne dediščine kraja.

Eko šolarji OŠ Dobrepolje smo se že 
večkrat predstavili na sejmu Altermed. 
Letos so našo šolo v Celju, 12. 3. 2016  za-

OŠ Dobrepolje na sejmu ALTERMED  v Celju
Življenjski ritem postaja vse hitrejši, spremljajo nas slabe prehranjevalne navade in nezdrav način življenja. Ob 
negativnih posledicah sodobnega življenja se veča tudi ozaveščanje o pomenu zdravega, uravnoteženega in srečnega 
življenja.

stopali učenci  Maja Marolt, Ajda Erčulj, 
Jure Marolt, Klara Erčulj, Urška Novak in 
Natalija Erčulj. Predstavili smo kulturno 
dediščino svojega kraja in z njo povezano 
peko DOBREPOLJSKEGA POPRTNIKA. 

Učenci so obiskovalcem zanimivo in 
doživeto predstavili naš kraj, naše obi-
čaje in peko DOBREPOLJSKEGA POPR-
TNIKA. Za predstavitev in demonstracijo 
smo prejeli zlato priznanje.  
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Že decembra smo se povezali s članicami društva DPŽ 
Dobrepolje - Struge. Z mentoricama gospo Marto Šuštar 
in gospo Jožico Grandovec smo na šoli za učence, starše 
in občane pripravili delavnico »Peka poprtnika«. Mento-
rici sta nam zaupali in pokazali postopke priprave DO-
BREPOLJSKEGA POPRTNIKA. To je boljši praznični kruh, 
okrašen je s ptički iz testa, kitami različnih vrst in božič-
nimi motivi. Poprtnika z delavnice smo nato ponosno 
odnesli na 3. državno razstavo poprtnikov, ki je potekala 
v Jakličevem domu. Tam so razstavljene poprtnike tudi 
ocenili. Prejeli smo srebrno priznanje. 

Zahvaljujemo se članicam DPŽ Dobrepolje - Struge in  
ge. Jožici Grandovec ter  ge. Marti Šuštar za dragocene iz-
kušnje, ki so jih delile z nami pri peki DOBREPOLJSKEGA 
POPRTNIKA.  ■

Sonja Lenarčič

Na šoli se že vrsto let udeležujemo 
tekmovanja v znanju materinščine za 
Cankarjevo priznanje, ki so mu letos 
dali naslov DOMOVINA MED PLA-
TNICAMI. 

Osrednja tema tekmovanja je bilo 
domoljubje. Domoljubje in (sodobno) 
slovenstvo odpirata vprašanja posame-
znikovega mesta v zgodovinskem ali so-
dobnem času, odločitve za opazovanje 
drugačnega ali za sooblikovanje sveta. 
Domoljubje se je torej v letošnjem iz-
boru prepletalo s tematiko sodobne 
mladostniške identitete, kot so navedli 
v smernicah za mlade bralce. 

Tako so osmošolci in devetošolci za 

tekmovanje prebrali slovenskega klasi-
ka pomurskih ravnic Miška Kranjca in 
njegovo delo Povest o dobrih ljudeh, ki 
slika idilični svet in »pravljico« o dobrih 
ljudeh, ter sodoben mladinski roman 
Sem punk čarovnica, Debela lezbijka 
in ne maram vampov, ki ga je napisal 
Vladimir P. Štefanec, le-ta nam pred-
stavi mladostnico, ki deluje uporniško, 
kritično do družbe, krivic, hinavščine 
in vseh mogočih stereotipov.

Na šolskem tekmovanju sta bila naj-
uspešnejša Sara Blatnik (8. b) in Peter 
Brodnik (9.), ki sta se uvrstila na regij-
sko tekmovanje, kjer sta oba prejela 
srebrno priznanje.

Sara Blatnik se je kot najboljša na 
regijskem tekmovanju uvrstila še na 

državno tekmovanje, kjer je s svojim 
razmišljanjem ob prebranih delih do-
segla ZLATO Cankarjevo priznanje.

Za dosežek obema čestitamo in 
jima želimo še veliko ustvarjalnih do-
sežkov. ■

Sara Blatnik dosegla zlato Cankarjevo priznanje 
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Ema Sevšek

Združeni narodi so na svoji 68. generalni skupščini razglasili 
leto 2016 za Mednarodno leto zrnatih stročnic, v okviru ka-
terega potekajo številne dejavnosti, ki ozaveščajo o njihovih 
prehranskih koristih, njihovem pomenu, o trajnostni pride-
lavi hrane in pomenu za splošno prehransko varnost. 

To je spodbudilo tudi aktivne člane Centra za mlade 
Domžale, da se vse generacije (od vrtčevskih otrok do seni-
orjev) izrazijo tudi na umetniškem področju, ter likovni in 
literarni natečaj, ki so ga podprli Občina Domžale, Repu-
blika Slovenija – Ministrstvo za izobraževanje, znanost in 
šport,  Zavod Republike Slovenije za zaposlovanje, Erasmus 
+ (novi program EU za sodelovanje na področju izobraževa-
nja, usposabljanja mladine in športa za obdobje 2014–2020), 
Movit (Zavod za razvoj mobilnosti mladih),  naslovili Stroč-
nice v deželi pravljic. In doživeli rekordno udeležbo doslej: 
416 likovnih in literarnih stvaritev je prispelo, zato je žirijo 
čakalo precej težko delo.

Likovna dela sta ocenila Meta Hrovat, diplomirana sli-
karka, ki nadaljuje magistrski študij na ALUO, in Branko 
Murko, priznan ljubiteljski slikar. 

V prebiranju literarnih del sta uživala in iskala skupni 
jezik Luka Vasle, znan domžalski pesnik, avtor več knjig in 
amaterski igralec, ter Vesna Sivec Poljanšek, knjižna recen-
zentka, urednica pri založbi Miš in organizatorka promocij 
knjig v medijih. V kategoriji 2. triade (4., 5. in 6. razred osnov-
nošolcev) ju je izmed proznih prispevkov najbolj prepričala 

čuteče napisana pravljica Veliko srce malega graha, avtorice  
Ane Babič, šestošolke, učenke JVIZ OŠ Dobrepolje.

Naj prepriča tudi vas. Naj se vas dotakne. Prav tako tudi 
prisrčni kakovostni pravljici njenih sošolk Julije Adamič in 
Eve Česen.

Ana Babič je priznanje za 1. mesto (prozno besedilo v 
kategoriji 2. triade) in knjižno darilo prejela 12. maja 2016 
na zaključni slovesnosti, na kateri je predstavnik založbe 
Miš, ki je skupaj z Občino Domžale prispevala knjižne na-
grade, povzel misel Alberta Einsteina: »Če hočete, da bo 
otrok pameten, naj bere. Če hočete, da bo še bolj pameten, 
naj bere še več.« Misel, ki v današnji digitalno opremljeni 
dobi da misliti …

                                                                              
 

Veliko srce malega graha
Ana Babič, 6. a

Pa pojdimo tja, kjer se naša zgodba začne. Mimo vseh mest, 
tovarn in poslovnih ljudi, v malo vasico na robu gozda, kjer 
živita dedek in babica s svojima vnukoma. Pohitimo, da ne 
zamudimo!

Poglejte, babica se ravno sklanja nad zorano zemljo in vanjo 
polaga okrogla semena. Vidite, kako se veselijo? Radi bi čim 
prej prišli v mehko posteljico in začeli uživati svoj čas kalitve 
in rasti. Pogovarjali se bodo in igrali, uživali, in ko bodo pri-
šli na plano, se naužili presladkih sončnih žarkov in obrodili 
medeno sladke sadove, bo njihova življenjska pot izpolnjena. 
Ampak do tja je še dolgo in mladi graški se veselo pogovarjajo 
o svoji lepi prihodnosti.

„O, ne! Pazite! Poglejte, tukaj na pesku sem, ne pustite me 
tukaj!“ je vpil mali grašek, ki je padel iz starkine košare. Ta grah 
ne bo imel enake prihodnosti kot ostali. Pa poglejmo, kaj se bo 
zgodilo. „Prosim, ne pustite me tukaj! Hočem k svojim bratcem 
in sestricam!“ je še naprej obupaval mali grašek, a ga nihče 
ni slišal. In kaj se je zgodilo potem? O, neeee, ta grah pa res 

nima sreče. Starka ga je s svojim blatnim škornjem potisnila 
še globlje v trdo, mrtvo, nerodovitno prst. A zgodila se je sre-
ča, sreča v nesreči. Iz škornja je v luknjico zraven njega padla 
ljubka fižolka. To je bila ljubezen na prvi pogled. Videti je bila 
žalostna in predvideval je, da zaradi enakega razloga kot on. 
Nekaj dolgih minut se je obotavljal, nato pa izstrelil: “Živjo, 
jaz sem mali grašek, kdo si pa ti?“ Čez nekaj neskončno dol-
gih sekund je odgovorila z nežnim glasom: “Sem mala fižolka. 
Lepo, da sva se spoznala. Sedaj pa moram k svoji družini v lepo 
rodovitno prst.“ „Kako boš pa prišla tja, saj sva že čisto zasuta 
z zemljo,“ je brez premisleka vprašal mali grašek. „O, ne! Vse 
je izgubljeno! Nikoli več ne pridem k svojim bratcem in sestri-
cam, žalostna in osamljena bom do svojega konca.“ „Saj imaš 
mene, tudi jaz sem izgubil svojo družino.“

Ko se je grašek zavedel, kaj je pravkar rekel, se je teh besed 
takoj sramoval, a preden se je opravičil, se je streslo, kot bi bil 
potres. Nato pa se je začela delati velika luknja in iz nje se je 
pokazala velika rožnata glava in vprašala: “Kdo sta pa vidva, da 
mi zapirata pot? Izginita, nočem vaju na svoji zemlji.“ „Ampak 
ne moreva se premakniti,“ ju je branil mali grašek. Potem pa … 
še preden je dokončal stavek, se je zaslišal globok glas. „Izgini 
z moje zemlje! Izgini z moje zemlje!“ je ponavljal. Črv se je 
prestrašil in se s svojim vitkim telesom splazil skozi majhno 

»STROČNICE V DEŽELI PRAVLJIC« – vseslovenski likovni in literarni natečaj
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luknjico v zemlji. Prišel je krt in ju poskušal izriti iz njegove 
zemlje. Tako so ju preganjala vsa bitja pod zemljo, celo mra-
vlje. A ko je grašek končno za centimeter pokukal iz zemlje, je 
bila fižolka že veliko večja, ob vsej tej zmešnjavi pa tega sploh 
ni opazil. Ni se zmenil za to, saj sta se imela neskončno rada. 
Nekega lepega dne, ko je sijalo sonce in je bil grašek že malo 
višji, si ga je začelo ogledovati samo sonce. Začudeno je bilo, 
kako je pokukal ven v tako nerodovitni zemlji. Bilo je zelo pre-
senečeno, zato je reklo: “Ti pa si zaslužiš nagrado. Niti ena ra-
stlina še ni rasla v tako nerodovitni zemlji. Tu imaš moj žarek, 
ki ti izpolni tri želje.“ „O, hvala ti, ljubo sonce,“ se je zahvalil 
grašek in sončni žarek spravil na varno. Tako so minevali dnevi 
in fižolka in grašek sta se imela rada kljub svoji različnosti. 
Nekega dne pa, ko se je grašek zbudil, je videl svojo ljubo vso 
slabotno in bolno. Hotel ji je pomagati, a ni vedel, kako, dokler 
se ni spomnil na sončni žarek, ki mu ga je pred mesecem dni 
podarilo sonce. Vzel ga je in si zaželel, da bi njegova draga 
ozdravela. In zgodila se je čarovnija. Bilo je neopisljivo. Najprej 
se je okoli fižolke pojavila čudovita nebesna svetloba in v pre-

hitrem trenutku je izginila v nebo. Trenutek resnice. Njegova 
ljuba fižolova princesa je ozdravela. Bila je kot prerojena. Vese-
lo sta rajala. Popoldne pa so se prikazale mravlje. Vse koščene, 
slabotne, bile so kot živi okostnjaki. Grahek je poskrbel tudi za 
to. Dobile so hrano za deset let nazaj in za deset let naprej. Bile 
so presrečne in opravičile so se mu za grda početja v zemlji. 
Kasneje sta se prikazala še krt in črv. Bila sta v zadregi, saj sta 
grdo ravnala z njim, sedaj pa sta potrebovala njegovo pomoč. 
Rekla sta: “Prosim, odpusti in pomagaj nama. Najini družini 
sta v nevarnosti, grozi jima smrt. Prosim, pomagaj!“ Grahek pa 
je bil dobrega srca in jima je z veseljem pomagal ter porabil za 
njiju tretjo željo. Takrat pa se je zgodil največji čudež. Sončni 
žarek je izginil, grah pa je rasel in rasel visoko v nebo. Obrodil 
je sladke plodove in se čudil svoji veličini. Nato se je oglasilo 
sonce: “To je nagrada za tvoje dobro srce. Tvoja semena bodo 
vedno obrodila tako kot ti.“ Cel svet je rajal z njimi še cel te-
den. Potem se je slavje umirilo, a toplota v graškovem srcu ni 
ugasnila niti ob njegovem koncu, saj tudi če si majhen, imaš 
lahko veliko srce. ■

Julija Adamič, 6. a

Nekoč je v majhni vasici ob robu gozda živela prekrasna dru-
žinica. V tej družinici je živel mali bobek. Imel je dva brata in 
dve sestri ter ljubeče starše. Starši so ga učili, da naj bo priden 
in prijazen ne samo do starejših, ampak tudi do mlajših. Učili 
so ga tudi, da bo vljuden in spoštljiv. 

Nekega dne, ko sta oče in mama odšla orat na polje, so bo-
bek, njegova brata in sestri odšli na daljši potep. S seboj so vzeli 
malo vode in kruha.

Hodili so po poti, ki vodi v gozd. V gozdu so občudovali 
veliko prečudovitih rož, živahnih živali in visoka drevesa. Ko 
so nekaj časa hodili po gozdu, so srečali kačo. Siknila jim je: 
»Dajte mi malo kruha, sicer vam spustim strup!« In mali bobek, 
ki je imel kruh pri sebi, ji ga je dal. Odhiteli so naprej. Hodili 
so in hodili, dokler niso naleteli na zajca. Rekel jim je: »Dajte 
mi malo vode, da se odžejam!« In mali bobek, ki je vodo imel 
pri sebi, mu jo je dal. Odpravili so se dalje. Med potjo se je 
bobkov brat spomnil, da imajo še čisto malo vode in kruha. 
Bobek je rekel: »Pa saj ne bo nobene živali več na poti.« A le 
nekaj trenutkov zatem so srečali medveda. Bobek je že vedel, 
koliko je ura. Strah ga je bilo, da je medved lačen in obenem 
tudi žejen in da za njih ne bo ostalo nič vode in kruha. Medved 
jih je poprosil: »Prosim, dajte mi malo vode in kruha. Že tri dni 
nisem nič jedel.« Bobek, ki je bil dobrega srca, mu je dal vodo 
in kruh. Medved se je zahvalil in ves zadovoljen odhlačal proti 
svojemu brlogu. 

Mali bobek, brata in sestri so že skoraj obupali, saj vode in 
kruha ni bilo več. Naveličani vsega in povrhu še lačni so skle-
nili, da se odpravijo domov. Toda pot nazaj je bila dolga in dan 
se je že nagibal k poznemu popoldnevu. Bobek je nenadoma 
dejal: »Pojdite za mano, šli bomo po bližnjici in nekako že prišli 
domov.« Vsi štirje so mu sledili. Bobek je sicer poznal bližnjico 

do doma, a se je ves lačen in žejen v zadnjem križišču zmedel 
in ni vedel, kam naprej. Rekel je: »Pojdimo levo, pa bomo videli, 
kam bomo prišli!« In res so šli na levo. Hodili so in hodili, ko 
se je pot nenadoma končala. Skušali so najti pot nazaj, a brez 
uspeha. Vsi prestrašeni so zakričali: »Izgubili smo se!« Bobek 
se je spomnil, da ima pri sebi poseben predmet. Rekel jim je: 
»Poglejte, to je čudežni predmet, ki izsledi sever. Reče se mu 
kompas. Jaz vem, da je naša hiša na severu, zato bomo šli pro-
ti severu.« Najstarejši brat ga je vprašal: »Bobek, pa ta stvarca 
sploh deluje?« In bobek mu je odgovoril: »Mislim, da.« Tako so 
se odpravili v smeri, ki jo je kazal kompas. 

Hodili so nekaj časa, ko je bobek ugotovil, da se magnetna 
igla ne premika in da je kompas pokvarjen. »Kako bomo pa zdaj 
vedeli, kje smo?« je vprašal najstarejši brat bobka. Bobek mu je 
odgovoril: »Skušali se bomo orientirati po soncu in po dreve-
sni skorji.« Na srečo sonce še ni zašlo. Bobek je rekel: »Sonce 
je na jugu, zato moramo nadaljevati v nasprotni smeri neba. 
Drevesna skorja nam je tudi lahko v pomoč. Na severni strani 
je namreč bolj obrasla z mahom kot na južni strani in tudi bolj 
hrapava in temnejša je.« Nadaljevali so v nasprotni smeri  son-
ca. In kam so prišli sedaj?

No, končno so prišli domov. Vsi lačni in žejni so stekli proti 
hišici. Komaj so čakali na topel objem mame in očeta. 

Ko so vstopili v hišo, so zagledali vse zaskrbljene starše. Za-
kričali so: »Oče, mama, doma smo!« Oče in mama sta se jih 
tako razveselila, da sta jim nemudoma stekla v objem. Kma-
lu so imeli večerjo. Zelo so bili veseli, da so zopet doma na 
toplem in varnem, kjer jim nikoli ne manjka hrane in pijače. 
Vsi zadovoljni so povečerjali. Po večerji so hiteli pripovedovati 
staršem, kaj vse se jim je pripetilo na pohajkovanju po gozdu. 
Brata in sestri so se zahvalili malemu bobku za pogumno deja-
nje in odšli v tople posteljice. Kmalu zatem so zaspali in imeli 
lepe sanje.  ■

Mali bobek raziskuje
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Velik planet majhne rastline

Eva Česen, 6. a

Nekoč davno je na najbolj mrtvem planetu, kar ga je v galaksiji, 
pristala raketa. V njej so bili ljudje, ki so se po njem želeli spreho-
diti oziroma ga raziskati. Po končanem raziskovanju so si privoščili 
kosilo, med kuhanjem pa se je neka leča rešila iz lonca. Tako se je 
začela odvijati nova zgodba, raziskovalci pa so za vedno odšli.

Sedaj pa k leči. Ubožica je padla na trdo, kamnito, nerodovitno, 
mrtvo prst, ki ni omogočala življenja, vendar pa je leča ohranjala 
dobro mnenje o tem svetu. Ko je tako nežna ležala tam tedne in 
tedne in samevala, je prav do nje prikapljala majhna kapljica dežja. 
Že čez nekaj dni je bila leča nagrajena za svojo vztrajnost. Začela 
je poganjati majhne, krhke korenine, kar je bil prvi od njenih za-
stavljenih ciljev.

Ko ji je že tako dobro šlo, je mimo prisopihal in pripuhal skoraj 
kot orkan močan veter in prav nič prijazen ni bil. Skoraj grozil ji 
je, rekoč: »Si ti tisti živež, ki tako ogabno kvari naš mrtvi planet v 
galaksiji? Le pazi se, le pazi!«

Leča pa se ni in ni dala. Verjela je in verjela v boljše dni. V taki 
veri je čakala, vmes pa je prav prikupno rasla in se razvijala. Takrat 
je mimo prišlo nekaj podobnega majhnemu stroku graška. Po nekaj 
tednih samevanja se je leča tako razveselila družbe, da je poskočila 
skoraj do druge galaksije. Nato je malo premislila in se vprašala: »Je 
tudi on nesramen kot gospod Veter?« Sumi so se kmalu polegli in 
začela sta vljuden pogovor, ki je nemudoma razkril, da imata veliko 
skupnega. Sicer so bili cilji različni, a srci sta enako bili. Grašek se 
je zaradi obilice dela žal kmalu poslovil, se ji prijazno zahvalil za 
družbo ter ji obljubil obisk.

Ko je odšel, je uboga leča spet samevala. Po nekaj tednih so njeni 
listi, ki so se prej že skorajda bohotili v svoji veličini, začeli veneti 
in se sušiti, leča pa kljub temu ni obupala. Verjela je vase. Včasih 
si je zapela in tako ohranila dobro voljo, njeno telo pa je iz dneva 
v dan pešalo.

Grašek pa ni pozabil na prijateljico in svojo obljubo. Bil je na-
mreč mož besede in ko je končno le prišel do leče, je bila ta v sla-
bem stanju, vendar še vedno dobrovoljna. Ko jo je grahek videl, je 
z njo najprej malo pokramljal in pogovor je nanesel na poslanstvo. 
Grašek je prijateljici razložil, da ima čudežne moči in je zadolžen 
za ohranjanje nespremenljivosti galaksije. Revica, ki je bila že čisto 
opešana, ga je prosila, naj ji priskrbi kapljico vode.

Bila sta res dobra prijatelja, zato ji je grašek po tehtnem razmi-
sleku pričaral veličastne korenine, ki so se raztezale prav v sredino 
neprijaznega planeta, kjer je bil neskončen izvir vode. Ko je bila 
leča za vedno preskrbljena, je bila krepkejša, mogočnejša in še do-
brovoljnejša kot do tedaj. Hitro se je razvijala, odvrgla nekaj semen 
in kmalu je bil planet prekrit z njivami leče. Leča je k sodelovanju 
povabila tudi graška in tako je planet postajal vedno bolj zelen, kar 
je privabljalo tudi druge rastline. Tako je postal tudi najbolj mrtev 
planet v galaksiji lep in poln življenja. Pravzaprav sploh ni bil več 
mrtev, ampak prekipevajoč od življenja in kot tak eden najlepših.

Tako je majhna, krhka, nežna in nebogljena leča dokazala, da 
lahko kljub majhnosti, z vztrajnostjo, neomajnostjo, veseljem in 
dobro voljo zmoreš veliko in še več. Še posebej, če se ti v poslan-
stvu pridruži kakšen dober prijatelj, ki ti stoji ob strani. Tako lahko 
spremeniš cel planet. ■

Slovenija

V hitrosti današnjih življenj pogosto pozabljamo 
na našo domovino Slovenijo. Kakšno pa je nje-
no življenje? Naše je izjemno hitro. Tako da nam 
pogosto zmanjka časa za pomembne trenutke. 
Eden izmed takih trenutkov oziroma posebnih 
dni je prav gotovo rojstni dan Slovenije, dan sa-
mostojnosti in enotnosti, ki je za mnoge postal 
le oddih od napornega delovnika. 

Praznovanje rojstnega dne je poseben in po-
memben dan za človeka. Tako večina ljudi ta 
dan pričaka z navdušenjem, z veseljem, s srečo, 
ker se jim na ta dan dogajajo lepe stvari. Takrat v 
družbi prijateljev in sorodnikov doživljajo nove 
dogodke, ki jih med seboj povežejo. 

Kako pa praznujemo rojstni dan Slovenije? 
Mnogi ta dan preživljajo tako, da poležavajo 
doma pred svojim računalnikom, televizorjem, 
tablico. Tisti Slovenci pa, ki se na ta dan spomni-
jo veselja ob sprejetem referendumu, si vzamejo 
čas in preberejo kakšno slovensko knjigo ali gre-
do na izlet in uživajo v lepotah domovine. Tisti 
naši domovini darujejo lep prazničen dan.

Prebivalci Slovenije smo različni in tako vsak 
želi nekaj drugega, novega, boljšega, najboljšega 
za Slovenijo. Se je kdo ob petindvajsetem roj-
stnem dnevu vprašal, koliko teh dobrih idej se je 
uresničilo? Ob petindvajsetem rojstnem dnevu 
si večina mladih zaželi, da bi imeli poklic, da bi 
bili uspešni in da bi imeli prijatelje. Je Sloveniji 
to uspelo?

Nekaj že, kar pa ji še ni, ji bomo pomagali ure-
sničiti mi, njeni mladi prebivalci. Ponosno ji pri 
pevskem zboru prepevamo tisto Avsenikovo:

Je lepša dežela še kje,
kot naša, kjer sem doma?
Je vetrič veselo zavel,
preletel je prek sveta.
In takih lepot ni našel nikjer,
kot tule, kjer sem doma.

Sem ponosna prebivalka te čudovite dežele 
in ji tako želim vse najboljše in najlepše, da bi 
v naslednjih letih dosegla čim več tistega, kar si 
je zadala, ter tako dočakala še več lepih rojstnih 
dni! 

Eva Česen, 6. a

Iz literarnega natečaja  
»Moja rodna domovina«  – 
Slovenija praznuje  
25. rojstni dan
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Sloveniji za 25 let

Za začetek bi se lahko vsak pri sebi vprašal, kaj mu sploh po-
meni Slovenija. Kolikokrat se sploh vprašamo, zakaj sploh go-
vorimo slovenski jezik, zakaj imamo svojo državo, zakaj imamo 
svojo himno, zastavo ter grb? Skoraj nihče ne pomisli na to in 
ni hvaležen za to, kar smo dobili, in še za marsikaj drugega. 
Slovenija je tako majhna, a tako lepa!

/…/
Veliko ljudi zamenja Slovenijo za Slovaško. Res je, da smo 

Slovenci majhen narod in nismo tako mogočni kot druge drža-
ve, ampak vseeno smo narod, ki si zasluži spoštovanje in smo 
ga dolžni tudi ljudem, ki so se prizadevali za to, da je Sloveni-
ja že skoraj petindvajset let samostojna država. In hvaležni bi 
morali biti za to, kar smo. Zato bi morali našo državo spoštovati 
in biti zadovoljni z vsem; tudi takrat bi morali biti zadovoljni, 
ko naši športniki ne dosegajo takih rezultatov, kakršnih si mi 
želimo. In tudi če nam ne gre tako dobro na drugih področjih, 
kot si želimo. Bodimo zadovoljni s tem, kar imamo in kar smo. 
Kar lahko storiš danes za Slovenijo, ne odlašaj na jutri.

Ana Grandovec, 7. b

Sloveniji za 25. rojstni dan

To besedilo pišem iz ljubezni in spoštovanja do moje rodne 
domovine – Slovenije.

Slovenija, nastala si pred 25 leti. Toda tvoje rojstvo je bilo 
kruto. Zahtevalo je tudi življenja. Ampak nam je uspelo. Zdaj 
živimo v svoji državi in smo popolnoma samostojni. Živimo 
svobodno. 

/.../ Kako lepo je, ko prideš iz šole, pustiš torbo v kotu in greš 
ven na kratek oddih. Kako lepo je, ko se zavedaš, da so vse te 
lepote, ki jih vidiš, naše. 

Ne morem si predstavljati, da bi kdaj zapustil to našo lepo 
domovino. Tukaj so ljudje, ki me imajo radi, skrbijo zame in 
jih skrbi zame. In jaz imam prav tako rad njih. Ne maram med 
tuje ljudi. Počutil bi se zelo osamljenega. Predvsem pa bi bil 
prepuščen tujim jezikom. Slovenščina je moj materni jezik in 
rad bi ga obdržal.

Erik Ašič, 6. b

25 let Slovenije

Moja domovina Slovenija. Ti praznuješ že 25 let, jaz pa sem star 
12 let. To pomeni, da si starejša od mene. Vendar si mlajša kot 
moji starši. Ko sta se rodila onadva, tebe še ni bilo. Nastala si 
pozneje. Nisi se kar pojavila. Oči in mamica pravita, da je bila 
potrebna tudi vojna, da si se ti rodila. Vendar ta vojna je bila 
kratka, trajala je le deset dni. Pa vseeno so prebivalci Slovenije 
vedeli, da je bilo treba v roke vzeti puške in braniti našo sa-
mostojnost. In veseli so bili vsi prebivalci Slovenije, ko je bila 
razglašena samostojna država Slovenija. Dobili smo svoj grb, 
zastavo in himno. Svet je vedel, da nekje obstaja majhna, zares 
čisto majhna država, ki ji je ime Slovenija. 

/…/
Draga Slovenije, tako si mlada in tako lepa! Veliko stvari se 

dogaja okoli tebe, takšne lepe in tudi takšne, na katere nismo 
ponosni. Želim ti vse lepo za tvoj 25. rojstni dan. Želim ti, da 
ostajaš mama vsem svojim državljanom. Nikoli pa ne postani 
zlobna mačeha svojim otrokom. Kajti radi te imamo in želimo 
ti, da bi te imeli radi tudi naši otroci. 

Jure Marolt, 6. b

Slovenija praznuje 25 let

Slovenija bo to leto praznovala svoj 25. rojstni dan. In zdi se 
mi prav, da ji na ta prav poseben praznik zaželimo vse najbolj-
še. A ko povem te besede, se mi zazdi, da za državo, ki mi je dala 
občutek pripadnosti, ljubezni, posebnosti ..., žal niso dovolj. 

/.../
Slovenija, zato preprosto hvala, 
hvala, ker si me naučila, da nikjer drugje ne bom našla sre-

če, 
hvala, ker si me naučila, da tudi če si majhen, se v tebi skri-

vajo posebne in lepe stvari, 
hvala, ker si to, kar si, da ne poskušaš biti nekdo drug, 
hvala, ker si me vzela k sebi in me greješ v svojem toplem 

zapečku. /.../
 Slovenija, vse najboljše za tvoj rojstni dan. 

 Klara Erčulj, 7. b

Najprej te moram, draga Slovenija, pohvaliti. Praznuješ že 
kar srebrno obletnico. V vseh teh letih nisi pustila, da bi kdo 
prevzel tvoje ozemlje. Domačinom in tudi turistom si pokazala 
vse svoje lepote.  /…/

                                      
To voščilo pa je le zate:

Draga Slovenija,
se še spominjaš nazaj? Daleč je tisti dan,
ko si ime dobila, ko si se osamosvojila.
Oh, kje je že to,
se še spominjaš nazaj?
Draga Slovenija,
vse najboljše za tvoj 
25. rojstni dan.
       
     Maja Marolt, 6. b
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Deževno vreme na Pankracija dan nas ni 
motilo. Moje nekdanje sošolke so preje-
le od Alojza rdeče nageljne kar pod de-
žnikom, saj je bilo to nekaj posebnega, 
ob 60. obletnici male mature oz. valete. 
Sledil je prijazen stisk rok in pogled z 
nekdanjimi sošolkami in sošolci. Neka-
teri smo se nazadnje videli pred petimi 
ali osmimi leti. Anice nisem videl že 19 
let. Priznati moram, da sem jo komaj 
spoznal. Leta so nam vsem spremenila 
lice. Dokler živimo, vsakega dne se ve-
selimo!

Pri vhodu v šolo nas je prijazno spre-
jel ravnatelj OŠ Dobrepolje gospod prof. 
Ivan Grandovec. Takoj ko smo prestopili 
vrata šole, nam je pokazal v preddverju 
na steni izvirni grb OŠ Dobrepolje. Nato 
smo si ogledali še telovadnico – špor-
tno dvorano, ki čaka na prenovo. Bila 
je zgrajena že pred 40 leti v montažni 
izvedbi. Jože je tu poskrbel za prvo ga-
silsko z vsemi 11 prisotnimi nekdanji-
mi sošolkami, sošolci in ravnateljem g. 
Grandovcem. Veselo razpoloženi so nas 
v učilnici sprejeli radovedni devetošolci, 

ki letos zapuščajo šolske klopi OŠ Do-
brepolje. Na naše prijetno presenečenje 
nas je počastil s svojo prisotnostjo še 
župan občine Dobrepolje gospod Janez 
Pavlin, ki je na tej šoli tudi poučeval 9 
let. Za uvod nam je ravnatelj podal ne-
kaj podatkov o šoli, ki ima trenutno 360 
učencev. Glavno besedo pa je namenil 
nam, da bi spregovorili o časih pred 
60 leti. Alojz Nučič je vsem nekdanjim 
učencem dal minutažo.

Najprej je spregovorila moja nekda-
nja sošolka, Predstružanka Nada, ki je 
bila pozneje učiteljica na OŠ Mokronog. 
Spominjala se je otroštva, ko so se z ma-
terjo in starejšo sestro, brez očeta, morali 
skromno preživljati. V šoli ni bilo malic, 
od doma smo si prinesli kakšno jabolko 
ali košček kruha. Za neznanje ali nemir 
je v šoli včasih pela po dlani palica.  Tudi 
zaporna kazen po pouku je sledila, po-
sebno v prvem in drugem razredu OŠ. 

Zgodba naše najboljše učenke Marije 
nas je najbolj pretresla. Doma je bila iz 
Četeža pri Strugah. Starši so bili revni, 
zato si je morala z delom poleg učenja 

zaslužiti za stanovanje in prehrano. Prva 
dva razreda nižje gimnazije je končala 
na Krki. Ker so nižjo gimnazijo ukinili, se 
je na začetku v tretji razred vozila s ko-
lesom ali hodila peš iz Četeža preko vasi 
Kompolje na Videm. Z odličnim uspe-
hom si je zaslužila brezplačno malico, 
pozneje si je na Vidmu sama zagotovila 
z gospodinjskimi deli stanovanje pri so-
šolcu Pavletu. Ko je končala kot najboljša 
učenka 4. razred nižje gimnazije (same 
petice, razen telovadbe), se je šla učit za 
trgovko. Predstojnik ji je potem, ko se je 
že iztekel rok, pokazal vabilo, da bi šla 
lahko za nagrado kot najboljša učenka 
za en teden na Dunaj. Bila je razočara-
na, toda volja do učenja je bila še večja. 
Kljub poklicni izobrazbi (trgovska šola) 
je zaradi velikega znanja in prizadevno-
sti postala vodja mehanografskega od-
delka (AOP) v večji trgovski hiši.

Tudi Anton Drobnič, ki je končal sre-
dnjo tehnično šolo – elektro oddelek – je 
kot direktor TOZD Iskre – stikalni ele-
menti Predstruge mnogo prispeval, da 
je bila zgrajena nova OŠ Dobrepolje na 
Vidmu.  Sodeloval je tako pri zagotovitvi 
zemljišča kot pri izgradnji. Žal, kot mi je 
dejal pozneje, nekateri ljudje ne znajo 
ceniti minulega dela.

Jože se je predstavil, že od rane mlado-
sti, kot vsestranski rekreativni športnik, 
planinec in kolesar. Pozneje po upoko-
jitvi pa je ljubiteljski gledališki igralec, 
scenarist, pesnik in kronist. Učencem in 
prihodnjim dijakom predlagam, da po-
leg dnevnega učenja zmerno uporabljajo 
računalnik in druge medije. Vsakodnev-
no gibanje v naravi in špotna rekreaci-
ja bosta zagotovo pozitivno vplivala na 
zdravo življenje. Temu primerni pa bodo 
želeni učni uspehi.

Janez Miklič je kot scenograf prikazal 
nekaj znakov za hitro branje, ker je bila 
to njegova poklicna pot. 

Naj mi drugi nekdanji sošolke in 
sošolci ne zamerijo, ker jih nisem pri 
obujanju spominov posebej predsta-

Srečanje generacij letnikov 1956 in 2016
Na OŠ Dobrepolje smo se nekdanji učenci 4. razreda Nižje gimnazije Dobrepolje srečali z učenci 9. razreda, ki letos 
končujejo osnovnošolsko izobraževanje. Naš nekdanji sošolec in domačin Alojz Nučič je pripravil nepozabno srečanje 
12. maja 2016. 

Generacija 1956
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vil. Srečanja smo se udeležili od 18, ki 
smo končali nižjo gimnazijo: Anica Šu-
štar - Zidar, Nada Kralj - Videčnik, Stane 
Žnidaršič, Ilka Šporar - Hočevar, Marija 
Meglen - Zupančič, Janez Miklič, Jože 
Gruden, Tončka Pugelj - Hren, ravnatelj 
Ivan Grandovec, Anton Drobnič, Anka 
Klinc - Drobnič, Alojz Nučič. Žal je že 5 
nekdanjih sošolcev pokojnih, dva pa se 
opravičeno nista mogla udeležiti sreča-
nja.

Ob koncu podaljšane šolske ure, ki 
je potekala ob pozornem poslušanju in 
tudi aplavdiranju devetošolcev, nam je 
župan g. Janez Pavlin podelil turistič-

no gradivo občine Dobrepolje, knjižico 
pisatelja Frana Jakliča - Podgoričana in 
DVD znamenitega zagoriškega slikarja 
Toneta Kralja. Iskrena hvala županu in 
ravnatelju za preživeto uro med šolskimi 
klopmi oz. srečanje generacij letnikov 
1956 in 2016. Naj uokvirjena slika naše 
generacije 1956, ki jo je prejel ravnatelj, 
dobi skromen stenski kotiček na novi OŠ 
Dobrepolje. Šolska knjižnica bo bogatej-
ša za tri knjige »TRIADE ISKRIC«, ki jih 
je podaril avtor.

V Jakličevem domu smo si še ogledali 
spominsko sobo pisatelja Frana Jakliča, 
etnološko zbirko »Živimo z ljudskim iz-

ročilom« ter galerijo slikarja Franceta 
Kralja.

O literarnem opoldnevu, ki sta ga 
skupaj izvedla Jože in knjižničarka go-
spa Jasmina Mersel Šušteršič, bo podala 
prispevek slednja. 

Nato smo se odpeljali v vas Kompolje, 
kjer smo v gostilni Zora zaključili našo 
60. obletnico. Tončka nam je podarila la-
stnoročno izdelane zobotrebce, Jože pa 
Iskrice s planin. Ob slovesu smo skleni-
li, da se ponovno srečamo čez 5 let. Vse 
Dobropoljce pozdravlja njihov rojak 
Jože Gruden. ■

Jelka Janežič, OZVVS Grosuplje

Na pot smo se odpravili z avtobusom, v 
nedeljo, 3. aprila, izpred Gasilskega cen-
tra Grosuplje. Zbralo se nas je 32. 

Start pohoda je bil v Luciji, cilj pohoda 
pa v Strunjanu. 

Pohod je bil izredno zanimiv, slikovit, z 
razgledom na Sečoveljske soline, spreho-
dili smo se ob Jernejevem kanalu, hodili 
mimo Forma vive, od koder je bil čudovit 
razgled na Portorož in Savudrijo.  Pot nas 
je vodila tudi skozi predor v Strunjan.

12 kilometrov dolg pohod je bil pri-
jeten, hodili smo mimo nasadov sivke, 
rožmarina, lovora in drugih omamno 
dišečih rastlin in grmov, značilnih za te 
kraje.

Pri številnih stojnicah smo pokušali 
okusne istrske dobrote, ki so nam jih po-
nujali prijazni in gostoljubni domačini. 

Letos je treba posebej pohvaliti orga-
nizacijo, ki je bila za razliko izpred dveh 

let res na visoki ravni. Pohod je bil 
tudi voden. Hitro je minil dan, ki je 
bil zelo prijeten, služilo nam je vre-
me, vse skupaj pa je popestrila tudi 
harmonika našega člana Lojzeta. 

Na koncu se je bilo treba seveda 

posloviti od prijaznih domačinov, 
našega morja in prelepe narave, ki se 
je v tem času že lepo razcvetela. 

Končno smo se odpeljali proti 
domu, vendar smo si rekli − drugo 
leto pa spet! ■ 

Veterani OZVVS Grosuplje  
na Kulinaričnem pohodu istrskih dobrot 2016
Pohodniki Območnega združenja veteranov vojne za Slovenijo Grosuplje smo se pod vodstvom svojega 
neutrudnega vodje Staneta letos spet udeležili Kulinaričnega pohoda istrskih dobrot.

»Sladko in častno je umreti za domovino! Še slajše pa zanjo živeti.«
 (Horacij)
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Podpis je prenos neke odločitve določe-
nega subjekta iz zavedne duševne sfere 
na oltar Njegovega veličanstva Sodstva. 
Ničkolikokratno podpisovanje ponazar-
ja polnjenje različno velikih življenjskih 
skodelic z določenimi zaobljubami, za 
katere nikoli ne vemo, kdaj se bo v njih 
znašel palični mešalnik Prava in iz vse-
bine `zašprudlal` edinstveno omako. Če 
so bile odločitve, ki smo jih podpisali, 
pravilne, bo omaka okusna, če so bile 
napačne, bo okus zmlete vsebine oga-
ben. Ko se torej katera od naših skodelic 
življenja, položena na oltar Njegovega 
veličanstva Sodstva, znajde pod turbo-
lentnimi rezili paličnega mešalnika Pra-
va, se nam z večjo ali manjšo grenkobo 
uresniči pregovor: Iz slabih sestavin se 
ne da pripraviti okusne hrane. Različni 
ljudje se v življenju različno podpisu-
jemo. Nekateri nekaj desetkrat dnevno, 
nekateri nekajkrat letno, ali pa še manj. 
Zato je oltar Njegovega veličanstva Sod-
stva s tistimi, ki se večkrat podpisujejo, 
veliko bolj obložen kot s tistimi, ki se 
podpišejo komaj kdaj. Pa vendar nihče 
ne ve, kam se bo vtaknil palični mešalnik 
Prava, morda prav v mešanico odločitev 
tistega, ki se podpiše le malokrat v življe-
nju. Vsa ta negotovost, ves ta strah pred 
pravniškim premlevanjem naših odloči-
tev, je ljudi pripeljala do takih skrajnosti, 
da je podpisovanje postalo sprožilec za 
napad tesnobe. Da, dogaja se, da je zah-
teva po podpisu neke vrste klik, podobno 
kot pri klikerjih za pse, ki nas vznemiri, 
prestraši, šokira, zavre, preseka, `sezuje` 
in `popari`; včasih tudi tako `zafrustira`, 
da vidimo v svojem podpisu že obsodbo, 
neke vrste obrise vislic.  

Čedalje bolj je podpisovanje prisotno 
tudi v zdravstvu. Tako bolnik kot zdravnik 
se podpisujeta na vsakem koraku. Oltar 
malika sodobnega pravnega sistema, ki 
želi prevzeti vlogo edinega Boga, je za-
radi svoje, od vseh bitij samo za človeka 
značilne, lastnosti, nečloveškosti, čedalje 
bolj pohlepen. Papir in računalnik izse-

savata pristnost in toplino medsebojnega 
zaupanja med bolnikom in zdravnikom. 
Potem je tukaj še telefon in trganje pove-
zav topline in bližine dosega svoj vrhu-
nec. Dogaja se, da zdravnik med obrav-
navo bolnika skoraj niti ne pogleda. Po 
drugi strani pa se dogaja, da bolnik med 
obravnavo v ambulanti tako zavzeto opa-
zuje razne sodobne elektronske naprave, 
od računalnikov do telefonov, drugo so-
dobno opremo, razne obrazce in zakom-
plicirana pisna navodila, da vmes poza-
bi, kaj vse je želel povedati zdravniku, 
oziroma celo pozabi, zakaj je sploh prišel 
v ambulanto. Hrup sesalca, ki odnaša ad-
ministrativne podatke, a žal tudi toplino 
in povezanost bolnika in zdravnika kot 
ključnih akterjev zdravstvenega sistema, 
pa je vse glasnejši. Dolga cev tega sesal-
ca se vleče proti nekemu birokratskemu 
sistemu, ki se mu reče upravljavec. Ta 
upravljavec nato administrativne podat-
ke shrani, toplino in povezanost bolnika 
in zdravnika, ki sta nekaj najdragocenej-
šega v medčloveških odnosih, pa kot ne-
viden odpadek spusti v zrak kakor parna 
lokomotiva odvečno paro. Pa vendar je 
proizvodnja topline in povezanosti bol-
nika in zdravnika neizčrpna. Srečevanje 
in reševanje težav v ambulanti sta že 
več tisočletij nekaj nepremagljivega in 
neusahljivega, kljub izsesavanju s stra-
ni birokratskega sistema. Posledica te 
ogromne količine srčnosti odnosov, ki jo 
brezsrčno izsesava zdravstvena birokra-
cija in odstranjuje kot izpuščanje parne 
meglice, je zgostitev te meglice  v temne 
oblake iznad konglomerata zdravstvenih 
upravljavcev in hude nevihte, ki ta kon-
glomerat občasno, tudi s točo in viharji, 
stolčejo do temeljev.

Zamislimo se torej vsi ljudje. Odprimo 
oči in napnimo moči. Moči, da se ne pod-
vržemo sprožitvi tesnobe na kliker v obli-
ki državnega predpisa ali neke sodobne 
aparature. Ustvarimo si svoje notranje in 
sebi lastne klikerje vesti, katerih klik naj v 
nas predrami čut človeškosti in iz nas od-

Piše: Zdravko Marič, dr.med.

Da se pamet ne skisa  
zaradi podpisa

žene lastnosti nečloveškosti. Ohranimo 
v odnosih v ambulanti unikatno poveza-
nost bolnik-zdravnik, ki naj bo močnejša 
od sesalne sile birokratskega sistema. Če 
so že pač taki časi, naj birokratski sistem 
požira suhoparne statistične podatke, 
a poskušajmo doseči, da nam dobrih 
medsebojnih odnosov ne posrka nikoli 
in nikdar. Pa naj bo eden od notranjih 
klikerjev vesti tudi tisti, ki nas odvrača od 
škodljivih razvad, kot so kajenje, alkohol 
in droge, pa tudi tisti, ki nas spodbudi, 
da smo telesno aktivni in razpoloženjsko 
pozitivno naravnani.

Sezul sem si nogavice in pripravil 
dve umivalni skledi. V prvo sem natočil 
hladno, v drugo toplo vodo. Levo nogo 
sem dal v hladno, desno v toplo vodo. 
Po nekaj minutah je leva noga poble-
dela, koža se je skrčila in od mraza me 
je noga začela boleti. Desna noga je po 
nekaj minutah pordela, koža je nabrekla 
in od toplote me je začela boleti tudi ta 
noga. Sporočila o občutkih so prišla do 
možganov, ki so jih predelali in po prede-
lavi naredili sklep: »Roke, ukazujem vam, 
da s koordiniranimi gibi, naučenimi pred 
41 leti, s prelivanjem pomešate vodo 
med obema umivalnima skledama, da 
bo v obeh mlačna. Dodajte 100 gramov 
soli.« Po opravljenem delu rok sem spet 
položil levo nogo v prvo, desno v drugo 
umivalno skledo. V obeh je bila voda 
mlačna, slana in občutki so bili prijetni. 
Torej, za prehod iz neugodja v ugodje ni 
bilo potrebnih nobenih dodatnih stro-
škov razen malo soli. In tako naj se zgodi, 
da malo soli pride v glave upravljavcev 
zdravstvenega sistema, da bodo delova-
li tako, da bolnik in zdravnik ne bosta v 
podobni situaciji kot moja leva in desna 
noga pred mešanjem različno toplih vod. 
Birokratski sistem naj odigra tako vlogo, 
kot so jo odigrali moji možgani danes 
zvečer, 14. 5. 2016, ob 00.38, torej naj po-
veže bolnika in zdravnika v objem za oba 
prijetnih odnosov. Mojim možganom kot 
upravljavcu telesa so bile noge hvaležne, 
naj Bog da, da bosta čim večkrat tudi bol-
nik in zdravnik ob pametnem ravnanju 
hvaležna zdravstvenemu birokratskemu 
sistemu. Ob teh primerih v podpisih ne 
bomo več videvali obrisov vislic, na oltar 
Njegovega veličanstva Sodstva pa bomo 
polagali vsebine tistih odločitev, iz kate-
rih bo, v primeru mešanja s strani palič-
nega mešalnika Prava, nastala okusna in 
krepostna mešanica. ■
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Čebela veleum
Današnji članek začenjamo, kjer smo 
prejšnjega  končali. Predstavili smo 
»ČEBELO VELETIM«. V članku je bilo že 
leta 1882 predstavljeno, kako dokonč-
no izoblikovana je organizacija v panju,  
kjer vsaka čebela ve, kaj je njena naloga v 
določenem starostnem obdobju. Ni upi-
ranja, ni nerganja, ni prepiranja in pre-
skakovanja zadolžitev in dolžnosti. Vse 
je samo delo in še enkrat delo za skupno 
dobro.

Prihajajo meseci, ko bomo imeli če-
belarji največ dela in prav je, da nekoliko 
podrobneje spoznamo še našo malo pri-
jateljico. Večje kot je poznavanje kakšne 
dobre stvari, večje je spoštovanje.

Preden pa začnemo govoriti o lastno-
stih čebele, moram vseeno razjasniti 
naslov današnjega članka »ČEBELA VE-
LEUM«. Prve besede verjetno ni treba 
podrobneje opisovati, saj nam je vsem 
prav dobro znana. Ni pa tako jasna dru-
ga beseda. »VELEUM«, kaj je to?  Beseda 
je sestavljena iz dveh besed »VELE« in 
»UM«. Prvi del besede »VELE« pomeni 
nekaj splošnega, velikega, mogočnega, 
sploh nekaj izvrstnega; drugi krajši del 
»UM« pa pomeni sposobnost mišljenja, 
spoznavanja. V SSKJ je navedeno: VELE-
UM = GENIJ. Ja, z gotovostjo lahko reče-
mo, da je drobno bitje vzor genialnosti. 

Naj bi raje Charles Darwin rekel: »Člo-
vek je čebeljega plemena, prvi praded 
človeka je bila čebela. Veliko bolje bi 
zadel, kot je, ker je človeku dala za pra-
deda opico pavijana ali celo krvoločno 
gorilo.«

Gotovo bi bilo veliko bolj dvorljivo, 
zlasti do nežnega ženskega spola, kakor 
da nam je dal za očeta neumno opico. 
Kako lepo bi bilo, ko bi rekli: »Glejte, de-
kleta in žene, kako nežno, marljivo, po-
korno in snagoljubno prvo mater imate!« 
Veliko lepši zgled bi zagotovo človeku dal 
s čebelo kakor z opico, ki ji je tako malo 
podobna v svojih lastnostih in zmožno-
stih. 

Vrnimo se k čebeli in poglejmo, če 
je res tako prebrisana žival, da si zaslu-

ži ime VELEUM. Naj takoj na začetku 
povem, da kar čebela zna in zmore, ne 
zmore niti najbistroumnejši in umetniški 
človek.

Zato je čebela božja stvarca, žival-
ca brez duše, brez uma in proste volje. 
Vse, kar zna, je njena naravna lastnost, 
ki ostane na veke enaka. Kar zna čebela 
zdaj, je znala pred sto, tisoč in šest tisoč 
leti. Napredka pri njej ne bo nikoli.

Torej, kaj vse je čebela?
Čebela je izvrstna pevka in godec. 

Čebelarju s tem pove, kako se ji godi, 
kaj potrebuje, če le čebelar nima preveč 
kosmatih ušes. Le prisluhni njeni lepi 
godbi ob rojenju, ob lepem pomladnem 
dnevu. Takrat je kot na veselici! S svojim 
žuborenjem in mrmranjem razveseljuje-
jo vsakega čebelarja ob poletnih večerih, 
ko jim zunaj paše ne manjka.

Ob izgubi matice prepevajo žalostin-
ke. Kot nekakšno sikanje se sliši, ko so 
razdražene, napadene.

Kaj je lahko za čebelarja prijetnejšega 
od petja mlade matice pred drugcem. 
Nobenega petja tako željno ne pričakuje 
kot tega.

 Naša čebela je izvrsten zdravnik. Naj-
prej nam daje med kot zdravilo za števil-
ne dihalne bolezni. Daje nam vosek za 

lepo dišeče in zdravilne obliže. Izvrstno 
pa je čebela prekosila vse sloveče zdrav-
nike, saj ji je prvi uspelo pod kožo vbri-
zgati zdravilo. V novejših časih so zdrav-
niki začeli zdravilna in protibolečinska 
sredstva pod kožo vbrizgavati in tako 
hitreje zdraviti različne bolezni. Kdaj 
že je to znala čebela! Čudno, da se tega 
zdravniki niso prej od nje naučili. Čebela 
je s svojim pikom ozdravila marsikatero 
trganje po udih. 

Čebela je tudi izvrsten gradbeni moj-
ster. Kako prečudovito satovje naredi. 
Marsikdo si je že prizadeval tekmovati s 
čebelami in začel izdelovati satje ter ga z 
medom polniti in zapirati, a vsi, tudi tisti, 
ki so mislili narediti najboljši približek, 
so le revni mojstri  − skaze proti čebelam. 
Ona se na pravo šestkotje tako razume, 
da niti milimetra ne zgreši. Prav dobro 
bi bilo, če bi naši stavbarji in mizarji našo 
ljubo čebelico posnemali tudi v natanč-
nosti in nam panje in druge reči ne bi 
tako skazili. Tokrat brez šal, dragi mi-
zarji, tesarji in zidarji, omislite si čebele, 
dobro jih opazujte v njihovi prečudoviti 
natančnosti ter jih zvesto posnemajte v 
svoj blagor in naš napredek.

Kako natančen krovec je čebela, ne 
bomo razlagali. Le poglejte, kako se vsak 
pokrovček prileže ne glede, ali gre za tro-
tovsko, čebelno ali matično zalego. Naj 
bo z medom napolnjen čebelji ali trotov 
lonček večji ali manjši, niti ena kapljica 
se ne izgubi.

Čebela je marljiv vrtnar. Kadar je lepo 
vreme, naše čebelice preiskujejo vse cve-

ČEBELARSKO DRUŠTVO DOBREPOLJE        

Fotografiji: M. Cimerman
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Vabi vse, ki bi želeli kaj več izvedeti o 
čebelarstvu, pomenu čebel in čebeljih pridelkov na

DAN ODPRTIH VRAT
v petek, 17. 6. 2016, od 9. do 12. ure

na Videm pred občinsko stavbo.

Obiskovalci si bodo lahko ogledali razstavo 
starega in novega čebelarskega orodja.

Na dogodku si bo možno v živo ogledati tudi 
skrivno življenje čebel znotraj panja.

Še enkrat lepo vabljeni.

••• Iz društev •••

tje. Ena sedi na jabolčnem, druga na hruškovem, tretja na 
pritlehnem cvetju. Pri svojih opravilih s seboj vedno nosi 
oploditveni cvetni prah ter tako pripomore bolj kot vsak vr-
tnar k rodovitnosti sadnega drevja in drugih nam potrebnih 
rastlin. Ta dobiček, ki ga le malokdo opazi, je tako velik, da 
bi se že zaradi opraševanja drevja in rastlin največjim po-
sestnikom izplačalo imeti lastne čebele.

(Oba članka ČEBELA VELETIM in ČEBELA VELEUM sta 
povzeta po člankih iz Slovenske čebele iz leta 1882.)

Ali veste?

✿ Čebela prinese hkrati 14−16 kubičnih mm nektarja; 100 kub. 
milimetrov je 1 g. Da prinesejo 1 kg nektarja, je potrebnih od 50 
do 60 tisoč čebel. Pri pretvorbi nektarja v med se izloči dve tretjini 
vode; potemtakem je potrebnih približno 180.000 čebel, da pri-
nesejo nektarja za 1 kg medu.

✿ Kako dolgo bi potrebovala ena sama čebela, da bi nanosila 
1 kg medu? Ob dobri paši izleti čebela na dan do 40-krat. Za 1 kg 
medu je potrebnih 180.000 izletov, tj. 4500 dni. Če računamo na 
leto 100 dni, ugodnih za čebele, oziroma dobre paše, bi morala 
torej ena sama čebela 45 let živeti in pridno nabirati, da bi na-
nosila nektarja za 1 kg medu.

✿ Obseg čebelnega sata. 1 kvadratni centimeter obsega 4 
čebelne ali 3 trotove celice na vsaki strani. 1 dm2 torej 400 X 2 = 
800 celic zalege ali 350 g medu.

✿ Za 1 kg voska je potrebnih 4,166.666 luskinic, kakršne proiz-
vedejo čebele, po 8 vsaka v 36 urah. Potrebnih je torej 520.844 
čebel, da izločijo v 36 urah 1 kg voska.

✿ Matica zaleže na dan ob dobri paši do 3000 jajčec, kar odgov-
arja njeni dvakratni lastni teži. Če to izredno rodovitnost primerja-
mo z drugim živim bitjem, bi morala kokoš, če hoče to rodovitnost 
doseči, na dan znesti 20 jajc.

Vir: Slovenski čebelar 1922/10-12

Čebelino poslanstvo
Ko je Bog ustvaril zemljo, je poklical k sebi čebelico in ji 
naročil, naj gre k vragu in naj ga vpraša za nasvet, ali naj 
ustvari človeka ali ne.

Čebelica je takoj odletela in povedala vragu Stvarnikovo 
naročilo. Vrag se je čutil silno počaščenega in je hotel dati 
Bogu zadovoljiv odgovor. Zato se je zamislil. Medtem ko 
je vrag premišljeval, je sedla čebelica na njegovo glavo in 
prisluškovala njegovim zlim mislim.

Vrag si je mislil takole: Če bo Bog ustvaril človeka, bo vse-
kakor dobro zame. Človeško srce bo namreč slabotno in si 
bom v njem kaj lahko uredil svoje kraljestvo.

Takoj nato mu je šinila v glavo druga misel: Če bo stopil 
na svet človek, ga bo Bog gotovo ustvaril po svoji podobi. 
Tedaj se bodo v njegovi duši zrcalila nebesa in le težko bom 
v njej našel tudi zame prostorček. Bolje bi torej bilo, da Bog 
človeka ne bi ustvaril.

A zdajci se mu je porodila v možganih spet nova, še zlob-
nejša misel: A človek bo odpadel od Boga in zapadel meni. 
Bog ga bo pogubil in tako bo za vedno moj.

Tedaj se je pa spet drugače domislil: Bog se bo pa člove-
ka usmilil in ga odrešil. Tedaj ga bom za zmerom izgubil iz 
pesti.

Naposled je vrag spregovoril: »Mali sel, povej Bogu moj 
odgovor – a kje pravzaprav si?«

Čebelica je zletela z vragove glave, kjer je prav dobro sli-
šala vse njegove zahrbtne misli.

Zabrenčala je in zletela nižje k njemu. Vrag pa je spoznal, 
da je čebelica slišala vse njegove misli, in se je zelo razjezil. 
Zamahnil je z bičem in tako strahovito zadel čebelico ravno 
v sredo života, da jo je skoraj na dva dela preklal. Čebelica 
pa je urno odletela in se še po pravem času rešila. Od tedaj 
ima na sredi preklano telo.

Čebelica je nato odletela k Stvarniku in mu vse poveda-
la, kaj vse je bila slišala, ko je sedela na vragovi glavi. Ko je 
Vsemogočni slišal, kako zlobne misli so rojile vragu po glavi, 
ni dolgo pomišljal. Ustvaril je človeka po svoji podobi in ga 
obdaril z milostjo božjo.

Človek ima čebelico rad, ker je zvesto izpolnila Stvarni-
kovo poslanstvo in prekanila vraga.

(po Druž. tedniku/Čebelarski zbornik, 1944)
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Pestro dogajanje 
v Društvu upokojencev

V nedeljo, 15. maja, smo se zbrali z na-
šimi 80-letniki. Kar prek sedemdeset 
nas je bilo. Za popestritev  popoldneva 
so nam zapeli pevci MePZ »Škrjanček«. 
Sledil je pozdrav prisotnim in že smo na-
daljevali z dobrim kosilom.

V nadaljevanju popoldneva je bilo 
prijetno opazovati te naše »starostnike«, 
koliko so si imeli za povedati. Seveda, saj 
jim je življenje napletlo veliko zgodb, ki 
jim je vredno prisluhniti. Medsebojne-
ga srečanja so bili zelo veseli. Ja, pa tudi 

pelo se je, Lado je raztegnil svoj meh, 
pevci našega zbora so zapeli in marsikdo 
je zapel  z njimi.

Ob slovesu smo si obljubili, da se pri-
hodnje leto zopet vidimo.

Zaradi raznih obveznosti članov smo 
izlet v Kobarid odpovedali. V svoj pro-
gram ga bomo uvrstili v prihodnjem 
letu.

V mesecu juniju, točneje v soboto, 25. 
junija (na dan državnosti), bomo organi-
zirali piknik. Piknik bo v spodnji dvora-
ni Jakličevega doma, če bo treba, pa se 
bomo hladili kar v senci v preddverju 
dvorane. Tudi to je lep družabni dogo-

dek. Lani se je piknika udeležilo veliko 
članov in upamo, da bo letos tudi tako.

Poskrbljeno bo za dobro hrano in pi-
jačo, tudi harmonika ne bo manjkala. 
Pridite.

V mesecu juliju bomo kar malo na 
dopustu, koledar dogodkov je prazen. 
Avgusta bomo organizirali  kopalni dan, 
ki je planiran za 12. avgust. Zaradi »za-
služenih počitnic« v poletnih mesecih 
tudi v Naš kraj ne bo kaj pisati, kaj no-
vega vam bom napisala tja proti jeseni.

Želim vam ne prevroče poletje in pri-
jeten dopust, pa kjer koli ga boste pre-
življali. ■

IZ DRUŠTVA UPOKOJENCEV DOBREPOLJE

Ne bodi sam, pridruži se nam
Piše: Marija Tegel
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Patricija Kastelic, Študentski klub GROŠ

Po treh letih nabiranja izkušenj je ne-
kaj pridnih študentov, ki poleg študija 
še aktivno soustvarjajo Študentski klub 
GROŠ, v prenovo lokala prostovoljno 
vložilo skoraj 2 meseca svojega časa. Po-
prijeli smo tako rekoč za vsako delo. Vse 
od računovodskih in birokratskih zadev, 
dogovarjanja s ponudniki pijače, obliko-
vanja in beljenja, električnih in monta-
žnih del do čiščenja in urejanja okolice. 
V tem času nam je uspelo ustvariti lokal, 
ki se tako navzven kot tudi po ponudbi 
razlikuje od drugih grosupeljskih barov. 
Članom ponujamo študentski popust, 
študijsko sobo in brezplačen internet, 
na splošno pa boste deležni še akcij-
skih cen pijač (happy hours), tematskih 
večerov in koncertov pa tudi zabave in 
druženja. 

Člani ŠK GROŠ se zavedamo, da samo 
odprtje lokala še ni dovolj, saj ta ne bo 
služil svojemu namenu, če bo ostajal pra-
zen. Lokal soustvarja celotna skupnost, 
ki ga uporablja. Tako da brez vas, naši 
člani, kot tudi brez vseh drugih občanov, 
lokal ne bo dosegel svojega poslanstva 
in namena. Zato se ne obotavljajte in 
ga obiščite, uporabite in sooblikujte. 
Pridite k nam ter poklepetajte ob kavici 

in soku, spijete vrček piva ali pa si med 
učenjem v sejni sobi privoščite sendvič. 
Študentski klub GROŠ naj postane pro-
stor druženja in aktivnega preživljanja 
prostega časa in naj nikakor ne ostane 
prazen. GROŠ-evci računamo na vas!

Pomladne dejavnosti  
v Študentskem klubu GROŠ

Članom ŠK GROŠ smo subvencionirali 
udeležbo na tehnično in praktično za-
nimivi tekaški delavnici v organizaciji 
Zavoda Drevored. Organizirali smo in-
tenzivno 3-urno kaligrafsko delavnico s 
kaligrafinjo Katarino Rojc, v sodelovanju 
z Zavodom DREVORED in Zvezo kultur-
nih društev Grosuplje pa smo organizi-
rali tradicionalen dogodek smeha, Stand 
up Grosuplje 5. Tokrat nas je do solz na-
smejal Tadej Toš. Člani ŠK GROŠ so lah-
ko kupili karte po subvencionirani ceni. 
V novo odprtem lokalu smo 13. maja 
prvič gostili skupino Lumberjack, ki so 
nas navdušili z nastopom, in uspešno 
otvorili sklop petkovih nastopov mladih 
lokalnih skupin. V nedeljo, 15. 5., pa smo 
gostili potopisno predavanje z naslovom 
Welcome to India. 

V obdobju od 22. do 28. aprila smo 

v sklopu vseslovenske študentske krvo-
dajalske akcije ''Častim ½ litra'' z OZRK 
Grosuplje sodelovali pri krvodajalski ak-
ciji, ki je tokrat potekala na kar treh lo-
kacijah. Akcije se je udeležilo kar nekaj 
mladih, vse skupaj pa je kri darovalo 406 
občanov. 70 v Dobrepolju, 177 v Ivančni 
Gorici, v Grosupljem pa se je zvrstilo 159 
krvodajalcev. 

Kot vsako leto pa se je Študentski 
klub GROŠ tudi letos udeležil 19. Škiso-
ve tržnice, tradicionalne študentske pri-
reditve, kjer se na enem mestu zberejo 
vsi študentski klubi, ki se na stojnicah 
predstavijo z lokalnimi značilnostmi in 
kulinariko. Naš glavni pokrovitelj je bila 
Pekarna Grosuplje, ki nas je opremila s 
svežimi pekovskimi dobrotami. Poleg 
tega pa smo mimoidočim ponujali še 
informacije o klubskem dogajanju in pa 
slaven GROŠ-ev koktajl Muca prede. 

V Študentskem klubu GROŠ vam tudi 
v prihodnje obljubljamo pester program 
dejavnosti in dogodkov, na katere ste se-
veda vljudno vabljeni. Spremljajte nas 
na naši Facebook strani Študentski klub 
GROŠ in na naši spletni strani www.
klub-gros.si.

Z GROŠ-em ni nikoli dolgčas! ■

GROŠ-evci smo odprli prvi študentski lokal v Grosupljem
Mladi smo vam obljubljali spremembe in sedaj smo jih končno dočakali. V soboto, 7. 5. 2016, smo v Študentskem 
klubu GROŠ odprli prvi študentski lokal v Grosupljem, ki bo prvotno namenjen prav našim članom (dijakom in 
študentom), seveda pa bomo veseli tudi drugih občanov. 

Lokal krasijo slikovite nalepke, foto: Rene Knapič Koncert skupine Lumberjack, foto: Patricija Kastelic
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TD Dobrepolje

V Grosupljem bomo priključili še nekaj 
naših gostov in se nato ustavili v Ivančni 
Gorici na kavici.

Po kavici se bomo zapeljali proti Mu-
ljavi, Zagradcu, Valični vasi, Žužember-
ku, Dvoru, Soteski, Straži in Prečni do 
Novega mesta, kjer bo naš drugi posta-
nek (ogled arheološkega oddelka muze-
ja, sprehod po starem delu mesta). 

Ker je skoraj sleherni kraj, skozi kate-
rega se bomo peljali, povezan z izkopa-
vanjem ostalin našega Jerneja, bodo in-
formacije podane oz. predstavljene med 
vožnjo. Vozili se bomo skozi več kot 100 
krajev, lokacij Jernejevega izkopavanja. 
Nikakor ne bomo pozabili omeniti še 
drugih, nič manj pomembnih zanimi-
vosti.

Po ogledu Novega mesta se bomo od-
peljali pod Trško Goro, mimo Otočca, 
Šmarjeških Toplic, Klevevža in Zbur do 
Mokronoga, kjer je Jernej nekaj časa pre-
bival in kot prvi odkrival najdbe iz laten-
ske dobe (mlajša železna doba). 

Vožnjo bomo nadaljevali do Šentru-
perta, kjer nas bo čakalo kosilo. Za do-
plačilo bo možnost degustacije cvičkov-
ega penečega vina. 

Od daleč pa bodo vidni tudi kozolci, ki 
privabljajo vse več obiskovalcev.

Po kosilu se bomo peljali proti Mirni, 
kjer je Jernej tudi nekaj časa prebival in 
bil v službi. Zapeljali se bomo tudi v bli-
žino gradu (na fotografiji), ki nosi polno 
zanimivih zgodb. 

Z Mirne nadaljujemo v Trebnje, Do-
brnič (po poteh I. J. Barage) in nato po 
avtocesti do Ivančne Gorice, kjer bo za-
dnji postanek ob kakšni osvežilni pijači s 
povzetkom vsebine izleta. ■

VABILO na izlet 
po Dolenjskih poteh starinoslovca Jerneja Pečnika

V soboto, 10. septembra 2016, z odhodom ob 7. uri z Vidma (avtobusna postaja),  
se bomo podali na izlet po poteh arheološkega izkopavanja halštatskih, latenskih in rimskih  

ostalin na Dolenjskem, ki jih je neutrudno spravljal na svet naš Jernej Pečnik.

Na fotografiji stolnica sv. Nikolaja v Novem mestu.

Cena za prevoz in organizacijo ter 
vodenje je 15 € na osebo. 

Iz spoštovanja do Jerneja Pečnika 
počastite njegov spomin tako, da se 
čim prej prijavite na izlet. 

Prijave sprejema TD Dobrepolje 
na tel. št.: 041/96 28 23, e-pošto 
td.dobrepolje@gmail.com  
ali osebno v prostorih TIC-a  
na Vidmu vsako soboto  
med 9. in 11. uro dopoldan.

Vsak prijavljeni dobi tudi podroben 
opis izleta.

Pridite in se družite ter veselite  
z nami.
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Marinka Merzel

V domski park smo ob dnevu ze-
mlje zasadili sadno drevo, slivo 
(»češplo«, so rekli otroci). Pri tem 
je pomagala gospa Šrajer, ki je pri 
svojih 97 letih ena najstarejših sta-
novalk v domu, skupaj z gospo di-
rektorico, Sabino Lenarčič, in go-
spodom Marinkom, ki je zasajeno 
drevo in vse prisotne blagoslovil.

Kako lepa je Slovenija! Polna 
gozdov, gora, vode in prelepih va-
sic. Tudi otroci so zapeli Naša če-

tica in O moj preljubi dragi dom 
ter postavili simpatično hiško. 
Tako smo se lažje zavedali, da je 
Božje stvarstvo res čudovito. In 
ljudje, naši odnosi, naši običaji, 
navade … Toliko nas je in vsak je 
edinstven. 

Otroci so lepo napisali misel: 
Preljubi! Če nas je Bog tako lju-

bil, smo tudi mi dolžni ljubiti drug 
drugega.

Hvala Zali, Martinu, Martini, 
Luki, Sebastjanu in gospodu žu-
pniku iz Strug. ■

O moj preljubi, dragi dom
»V petek, 22. aprila, smo bili v Domu starejših svete Terezije na Vidmu,« so začeli svoje vtise opisovati otroci iz Strug,  
ki so nas obiskali. Letos bodo prejeli zakrament prvega svetega obhajila, spremljal jih je gospod župnik Marinko.

»Veliko je majhnih stvari, ki so vredne 
spoštovanja. Malo je velikih stvari, ki so 

vredne občudovanja.« 

Egipčanski pregovor
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Anica Perme, predsednica DI Grosuplje

Zadnje tri dni v aprilu pa smo se odpravili na krajši dopust 
v terme Topusko na Hrvaškem. Kar takoj po namestivi smo 
se vsak po svoje odpravili na raziskovanje hotela, okolice in 
seveda krasne tople vode. Naslednji dan smo se odpeljali 
na izlet v Veliko Kladušo. Trije dnevi druženja, plavanja in 
hoje so kar prehitro minili in v nedeljo pozno popoldne 
smo se vrnili domov. Kot vedno smo bili zadovoljni in zato 
že načrtujemo naslednje aktivnosti. 

Vabimo člane in tudi nečlane društva, da se nam pri-
družijo pri programih druženja in programih za ohranjanje 
zdravja:

•	 tridnevno	letovanje	v	termah	Lešče,	
•	 18.	junija		−	srečanje	invalidov	v	Novem	mestu,			
•	 	od	19.	junija	do	25.	junija	−	letovanje	v	Žusterni,	
•	 7.	julija	–	kopalni	dan.	

V Društvu delovnih invalidov Grosuplje je veselo
Skrb za ohranjanje zdravja je ena izmed osnovnih nalog našega društva. V soboto, 12. marca, smo imeli kopalni dan v 
Termah Paradiso v Dobovi. Med potjo smo se ustavili v Šentrupertu na tradicionalnem Gregorjevem sejmu. 

Karmen Jurčič, DI Grosuplje

O tem, da bi po petdesetih letih ponovila obred poroke, 
nista razmišljala. A so za to, do zadnje podrobnosti in s 
številnimi presenečenji, poskrbele njune hčerke.

Zbrani svatje smo v soboto, 16. aprila 2016, čakali 
pred to isto cerkvijo sv. Jerneja v Kočevju, da bosta Ivan 
in Marija obnovila svoje zaobljube. Pred cerkve je spet 
pripeljal svetlo moder »hrošč«, iz katerega sta stopila 
tokrat zlatoporočenca. Šopek iz belih nageljnov v rokah 
Marije je bil ravno tak kot pred petdesetimi leti, torbica 
pa celo ista. Nasmejana sta se odpravila proti oltarju. 
Sledil je prelep obred, pri katerem so sodelovali hčer-
ke in vnuki. Veliko je bilo smeha in tudi kakšna solza 
je spolzela po licih, ko smo poslušali njuno življenjsko 
zgodbo.

Ivan je žgal apno in delal na domači kmetiji. Marija 
pa je hodila v službo, skrbela za dom in hčerke Betko, 
Darjo in Melitko ter delala skupaj z možem. Življenje 
jima s svojimi preizkušnjami ni prizanašalo. Izgubila 
sta dva sina. Trdna volja, pridnost, predanost drug dru-

Zlata poroka Marije in Ivana Križman iz Četeža pri Strugah
Bilo je aprila leta 1966, ko se je tridesetletni Ivan Križman iz Četeža pri Strugah odpeljal s svojim »hroščem« v vas 
Lopata pri Hinjah po svojo osemnajstletno nevesto Marijo Turk in jo odpeljal v Kočevje v cerkev sv. Jerneja,  
kjer sta si obljubila večno vdanost in zvestobo.

 Vse informacije in prijave v pisarni društva ali na telefonski šte-

vilki 041 799 998. ■

gemu, prijateljstvo, spoštovanje in ljubezen so jima pomagali, da 
sta premagala vse težave in se v žalosti in veselju dopolnjevala 
petdeset let. 

Po končanem obredu smo jima vsi čestitali in jima zaželeli še 
veliko zdravih skupnih let. V zakristiji so njune hčerke pripravile 
pravo malo pojedino. Nazdravljanju in dobrim željam kar ni bilo 
konca. Popoldan sta odšla s svojo družino na kosilo, kjer se jo 
obujalo spomine in zabavalo še veliko časa. ■
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Marija Nučič, predsednica DPŽ Dobrepolje - Struge

Aktivnih članic nas je manj kot pred leti, vendar smo kljub temu 
aktivne na vseh področjih. Veliko imamo strokovnih predavanj 
s priznanimi predavatelji o raznih temah. 

Prirejamo delavnice, kot so peka poprtnikov, priprava narez-
kov, peka krofov in še druge. Obisk je vedno zadovoljiv, kar kaže, 
da se naša dekleta in žene še vedno rade kaj novega naučijo. 
Tudi na kakšen strokovni izlet (ogled nasadov, vrtnarij, ekolo-
ških kmetij itd.) gremo, skupaj s Kmetijsko svetovalno službo si 

Utrinki dela Društva podeželskih žena Dobrepolje - Struge
Že nekaj časa se pripravljam, da bi vam napisala nekaj o našem društvu. Društvo podeželskih žena Dobrepolje - Struge 
je bilo ustanovljeno leta 1993. Od takrat pa do danes se je zamenjalo kar nekaj predsednic, prva in sedanja pa sem bila 
ravno jaz. 

ogledamo tudi sejem v Gornji Radgoni.
Sodelujemo na razstavah in ocenjevanju kruha vseh vrst, 

pletenic, poprtnikov, šunke v testu in še in še in vedno si »pri-
pečemo« zlato ali srebrno priznanje. Sodelujemo tudi na kmeč-
kih igrah, pri ročni košnji, kuhanju golaža, gobarski golažijadi. 
Največja razstava doma pa je ob občinskem prazniku decem-
bra, ko imamo državno ocenjevanje poprtnikov in postrežbo 
po občinski proslavi. Med drugim smo letos povabljene tudi 
na sodelovanje ob novi maši v juliju.

S pomočjo nekaj donatorjev in svojimi prispevki smo dale 
narediti prapor svete Marte (zavetnice gospodinj), na kar smo 
zelo ponosne. Z njim se predstavljamo na raznih proslavah, 
prireditvah in na žalost tudi ob slovesu, pogrebu svojih čla-
nic.

Vsako prvo sredo v mesecu imamo sestanek v naši sobici v 
Jakličevem domu, da predelamo vse tekoče zadeve, se malo 
pogovorimo, poveselimo, včasih tudi kaj prigriznemo, če kate-
ra od članic kaj praznuje ali pa kar tako. Naslednji sestanek je 
ravno 1. 6. 2016 ob 19.30, zato v imenu vseh vabim vsa dekleta 
ali žene, ne glede na izobrazbo ali stan, da se nam pridružijo. 
Ne bo vam žal in tudi ne bo tako hudo, kot si mislite, da »samo« 
pečemo …

Pridruži se nam in si vzemi vsaj del časa zase in za svojo 
dušo.

Lepo pozdravljeni! ■

Bojan Novak

Na Kamen vrhu se zadnje 
čase veliko dogaja. Priza-
devni planinci pod vod-
stvom Milana Ahačevčiča 
pridno nizajo delovne ak-
cije, ki so usmerjene v iz-
boljšanje stanja objektov. 
Planinci želijo, da se gostje 
koče na Kamen vrhu na idi-
lični gozdni lokaciji dobro 
počutijo. V majskih dneh 
so tako prekrili streho na 
paviljonu ob kaminu, ob-
novili kamin in postavili 
novo drvarnico. 

Glede na to, da se je začela glavna sezona planinar-
jenja, vas člani Planinskega društva Dobrepolje vabijo v 
svojo družbo v neokrnjeno naravo Kamen vrha. Koča je 
odprta vsako nedeljo od 10. ure naprej. ■

Planinci zavihali rokave
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Andrej Strnad, Turistično društvo PODGORA

Zjutraj smo se zbrali pri koči na zajtrku, 
pohvalno kar lepo število, 24 krajanov, 
ki so se odzvali vabilu na čistilno akcijo. 
Dobra udeležba je vsekakor razveseljiv 
podatek, ki kaže, da Podgorcem in lojal-
nim ter pripadnim članom Turističnega 
društva Podgora ni vseeno za podobo 

svojega kraja.
Nasploh Podgorci za svoj kraj oz. oko-

lico NVRC Koča pri Koritu, kjer poteka-
jo tudi vse naše glavne dejavnosti, pod 
sloganom »V slogi je moč«, kar dobro 
skrbimo, saj udeleženci čistilne akcije 
v sami vasi niso našli prav veliko od-
vrženih smeti, žal pa so na precej dru-
gačno podobo naleteli ob glavni cesti 

Andrej Strnad, Turistično društvo PODGORA

Vse, kar se je med čistilno akcijo nabralo v okolici vasi Pod-
gora in v Naravovarstvenem rekreacijskem centru Podgora, 
smo skrbno ločili in ustrezno za kurjenje kresa shranjevali 
na Trembež. Priložnost je izkoristil tudi kdo izmed vašča-
nov, saj je pomlad obdobje čiščenja domačih vogalov in 
prostorov ter priprave za novo sezono. 

Dekleta so že čez dan pripravljala nekaj na žlico, fižolov-
ko s prekajenimi rebri in šinkom, drugi pa smo poskrbeli 
vse ustrezno za vžig kresa in kasneje tudi za petje ljudskih 
domačih pesmi ter ples v Koči pri Koritu; ritem in veselje 
sta pospeševala Jani in Žiga. 

Praznik dela vsako leto praznujejo v večini držav sveta, 
izjema so le ZDA. Žalostno je, da na praznik, ki je simbol 

NVRC Koča pri Koritu in vas Podgora sta lepši in čistejši
V številnih krajih širom občine so potekale čistilne akcije, med prvimi, ki smo svoj kraj uspešno počistili, pa smo bili 
tudi vaščani vasi Podgora in člani Turističnega društva Podgora.

Kresna noč v Podgori
Slovenska tradicija prvi maj obeležuje zlasti s kresovi in nošnjo nageljnov. Zato smo se kot vsako leto tudi letos zbrali 
na Trembežu v Podgori in zakurili kres.

Videm−Kompolje−Struge, ob kateri so 
nabrali kar nekaj zajetnih vreč smeti, ki 
jih iz avtomobilov odmetavajo nevestni 
in nekulturni vozniki oz. njihovi sopo-
tniki.

Kljub temu nam je uspelo svoj domači 
kraj počistiti in ureditvi okolico NVRC-ja 
že v dobrih osmih urah, nato pa smo se, 
zadovoljni po dobro opravljenem delu, 
ob pošteno zasluženi malici in okrepčilu, 
še nekoliko poveselili v naši koči.

Sijalo ni samo sonce, ampak tudi naše 
veselje iz oči vaščanov in članov TD Pod-
gora.  ■
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tega, da so si delavci zagotovili pravice in uzakonjen 8-urni de-
lavnik, nimajo vsi dela prost dan. Prvi maj pa je tudi pomladni 
praznik, ob katerem se veselimo časa rasti in toplote, povezan 
je s čaščenjem zelenja, drevja in cvetja, ki poraja življenje.

Naj ogenj, ki nas je toplo grel ob prijetnem druženju v Koči 
pri Koritu, še naprej fino gori v vaših spominih! ■

Podgora, NVRC, Koča pri Koritu, 

bo v nedeljo, 19. junija 2016.
Dan odprtih vrat Konjeniške sekcije TD PODGORA 

in Lokostrelskega kluba TURJAK,
predstavitev mladih glasbenikov  
iz Dobrepoljske in Struške doline

ter brezplačne ustvarjalne delavnice 
za otroke, mladino ter družine: 

od 12. ure dalje.

Vsak, ki bo sodeloval na ustvarjalnih delavnicah  
ali s člani konjeniške sekcije  

in Lokostrelskega društva Turjak,  
si bo lahko izbral svoje presenečenje! 

Število presenečenj je omejeno, zato pohitite,  
da vas ne prehitijo drugi. 

Vse, kar boste ustvarili na ustvarjalnih delavnicah,  
boste lahko odnesli domov.

Več  informacij dobite pri organizatorju prireditve:  
Turistično društvo PODGORA,
Podgora 28, 1312 Videm - Dobrepolje,  
e-pošta: td.podgora@gmail.com, GSM: 041-603-885

DVANAJSTA DOBREPOLJSKA

GOLAŽIJADA
Podgora, NVRC, Koča pri Koritu v Dobrepolju,

19. junij 2016

Prijavnina za tekmovalno ekipo je 20 EUR.
Vanjo je všteto: 2 kg mesa, 2 kg čebule, drva 

ter promocijska majica prireditve.

Nagradili bomo NAJ KUHARJA in KUHARICO!

Prijavnine sprejemamo do 18. 6. 2016.

Zbor za tekmovalce med 10. in 11. uro, 
začetek tekmovanja ob 11. uri.

Za dodatne informacije pokličite na GSM: 
Andrej Strnad, 031-603-885

Turistično društvo PODGORA
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Atletski klub ŠPELA

Slabo vreme, ki je bilo v nedeljo, 8. 5. 2016, je odpihnilo 
tekmo in bila je prestavljena na ponedeljek, 9. 5. 2016. 
Urške, ki je bila odlično pripravljena na tek 400 m z 
ovirami (njen prvi nastop v tej disciplini, drugače Ur-
ška teče na 800 in se pripravlja na 3000 m steeplecha-
se), to ni zmotilo. Obrestovali sta se dolgoletno delo in 
pridno treniranje, da je Urška s startnega bloka krenila 
agresivno in v tempu deset ovir na 400 m premagala 
z odliko v času 1.06,07, kar je zadostovalo za nastop 
v reprezentanci Slovenije. Rezultat je hitro obkrožil 
celoten klub in vsi smo se veselili z Urško. Sledilo je 
še nekaj treningov in v soboto, 14. 5. 2016, je Urška 
odpotovala v Italijo. To je bil zanjo težak izziv, saj je 

Urška Vidrih, članica AK ŠPELA, pokalna prvakinja Slovenije
Pisalo se je 9. 5. 2016, ko je Urška Vidrih, članica AK ŠPELA, postala pokalna prvakinja Slovenije in si s tem odličnim 
nastopom zagotovila nastop v slovenski reprezentanci na 34. Brixia mitingu v Italiji. 

Bojan Novak

Jože Šuštar, tekač ŠD Dobrepolje, se je 
letos lotil novega tekaškega podviga. 
Vključil se je v akcijo Dolenjski pokal 
v rekreativnih tekih. Akcija združuje 
22 tekaških prireditev. Za pokalno tek-
movanje šteje najboljših 12 uvrstitev 
na teh tekih. Do oddaje prispevka se je 
Jože Šuštar udeležil štirih tekov in do-
segel naslednje uspehe: 

Park tek 2016, Novo mesto, 9. 4. 
2016: 2. mesto skupno in 1. v svoji sta-
rostni kategoriji

17. Novomeški tek, 17. 4. 2016: 5. 
mesto skupno in 1. v svoji starostni ka-
tegoriji

4. Jurjev tek, Zdole, 23. 4. 2016: 2. 
mesto skupno in 1. v svoji starostni ka-
tegoriji

37. Tek na Petelinjek, Gabrovka, 14. 
5. 2016: 2. mesto skupno in 1. v svoji 

starostni kategoriji 
Ti dosežki ga trenutno uvrščajo na 

skupno 2. mesto in na 1. mesto v nje-
govi starostni kategoriji. Na tekih se mu 
pridruži tudi kdo od tekaških kolegov 
iz društva. Sezona tekov za Dolenjski 
pokal bo še dolga, saj je zadnji tek na 
sporedu 16. oktobra. Do takrat nas 
zagotovo čaka še veliko poročanja o 
dosežkih Jožeta in drugih tekačev ŠD 
Dobrepolje. ■

Jože Šuštar odlično začel letošnji Dolenjski pokal
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Matej Kalan

Za razliko od jesenske prireditve, kjer 
tekmujejo posamezniki, se maja izkažejo 
skupine s tremi člani, imenovane trojke. 

Žal pa je prav najtoplejši letošnji dan 
nekoliko oviral ekipo na najdaljši, 29-ki-
lometrski progi. Kljub vsemu pa je dose-
gla na 29 km z vzponom na Urh ter preko 
gozdnatega Golovca in s tekom po že zelo 
toplem soncu v zadnjem delu proge po 
ulicah mesta zavidljiv rezultat, 32. mesto. 
Ekipo so sestavljali Peter Žnidaršič, Petra 
Grandovec in Aleš Ugovšek. 

Pohvaliti velja tudi obe ekipi na krajši, 
12,5 km dolgi progi. Trojka ŠD Dobrepo-

lje 2, ki so jo sestavljali Vesna Vergo, Ire-
na Lumbar in Helena Erčulj, je osvojila 
odlično 85. mesto. Trojka ŠD Dobrepolje 
1, ki so jo sestavljali Janja Babič, Ana Ka-
plan Novak in Katarina Vinšek, pa je do-
segla prav tako odlično 116. mesto. Obe 
ekipi sta morali premagati vzpon na Go-
lovec.  Na tej razdalji je sodelovala tudi 
ekipa Turbo polži, ki so jo sestavljali Da-
mjana Adamič, Anja Mustar in Boštjan 
Strnad, ki se je uvrstila v prvo tretjino 
nastopajočih.

Vsem iskrene čestitke! Ekipe bom 
spet spremljal na začetku avgusta v Bo-
hinju. ■ 

ZAHVALA NAŠEMU 
FOTOGRAFU MATEJU KALANU

Matej je človek z velikim srcem, 

vedno in za vsakogar najde to-

plo in spodbudno besedo. Naj 

povem, da nas Matej spremlja 

na skoraj vseh tekaških prire-

ditvah, kjer nas fotografira in 

glasno spodbuja. Zato se mu v 

imenu vseh tekačev ŠD Dobre-

polje iskreno zahvaljujem.

Petra Grandovec

Štiri dobrepoljske ekipe sodelovale na 60. Teku trojk v Ljubljani
V soboto, 7. maja 2016, je bila v Ljubljani jubilejna 60. tekaška prireditev − Tek trojk. Tudi letos so se je udeležili tekači 
iz Dobrepolja. Prekrasen sončen dan je dal prireditvi še posebno obeležje. 

vedela, da je norma za evropsko 
prvenstvo dosegljiva, in po mnenju 
trenerke Špele je Urška dobro pri-
pravljena. Kljub slabemu vremenu 
in močnemu vetru Urški ni uspelo 
izpolniti norme, vendar jo čakata 
do konca meseca maja še dve tek-
movanji, na katerih bo Urška s svo-
jo trmo in vzdržljivostjo poizkusila 
to delo opraviti in s tem odpotovati 
na evropsko prvenstvo na Poljsko v 
mesto Tbilisi.  

Čestitke Urški.    

Posebej za Naš kraj je Urška povedala:
Ko sem izvedela, da bom nastopila na dr-

žavnem prvenstvu na 400 m z ovirami, sem 
imela pomisleke, kajti še nikoli prej nisem 
tekla te discipline. A vedela sem, da sem 
pripravljena tudi na to. V  ponedeljek, ko je 
potekalo državno prvenstvo, sem imela cilj, 
da mi uspe priti v reprezentanco, in to mi 
je tudi uspelo. A ni bilo lahko. Nato pa sem 
od trenerke še izvedela, da mi lahko uspe 
narediti tudi normo za evropsko mladinsko 
prvenstvo. To je moj naslednji cilj in srčno 
upam, da mi bo uspelo. ■
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Bojan Novak

Turistično društvo Dobrepolje je na po-
budo g. Edija Zgonca pristopilo k orga-
nizaciji tega posebnega teka. Že mesece 
pred tekom so se povezali s Športnim 
društvom Dobrepolje, ki ima izkušnje z 
organizacijo tekaških in drugih športnih 
tekmovanj. Skupaj so pripravili unikatno 
tekaško prireditev. Tekači se namreč niso 
pomerili med seboj. Vsak se je pognal 
na progo posamično in v želji, da z njo 
opravi čim hitreje, in po posebnih, vna-
prej določenih, časovnih limitih pridobi 

medaljo kar najlepšega leska.  
Start teka je bil pri kažipotu, ki poho-

dnike in tekače vabi na tri različne loka-
cije. V Ponikvah in neposredni okolici je 
namreč označenih kar nekaj zanimivih 
poti. Ena vodi na bližnjo vzpetino, Raj-
turn. Trasa je dolga približno 400 metrov, 
vodi po gozdu in se precej strmo dviga. 
Povprečen občan za hojo do vrha porabi 
od 10 do 15 minut. Tekači pa so seveda 
poskušali priti na vrh precej hitreje. 

Za zlato medaljo so organizatorji po-
stavili časovni limit 3:10 (moški) oziro-
ma 4:10 (ženske).  Malo lažje dosegljiva 
sta bila limita za srebrno in bronasto 
medaljo. Peter Žnidaršič se je vpisal v 
zgodovino kot prvi tekač, ki se je podal 
na progo na prvem teku na Rajturn. Pre-
ostali tekači so na znak idejnega očeta 
prireditve startali dve minuti za svojim 
predhodnikom.

Na vrhu smo z začudenjem spremljali 
klene tekače in tekačice, ki so, resda zelo 
zadihani in utrujeni, a polni ponosa, 
prihajali do cilja. Vsak izmed njih je svoj 
tek končal z glasnim udarcem po gongu. 
Zven se je slišal prav do starta. Večina te-
kačev je bila nad svojim rezultatom nav-
dušena. Časi večine tekačev so zadosto-

vali za zlato medaljo. Manjšina tekačev 
je osvojila srebrno medaljo, prav nihče 
pa ni osvojil bronaste. 

Najhitreje sta s progo opravila Boštjan 
Podlogar, dijak iz Rašice, in Anja Mustar 
iz Kompolj. Boštjan je za progo porabil 
le 2 minuti in 12 sekund. To je uradni 
moški rekord proge. Ženski rekord Anje 
Mustar pa znaša 3 minute in 14 sekund. 
Oba sta v spomin na prvi rekord proge 
prejela v dar posebni zlati nojšček, ki so 
ga včasih uporabljali v naših krajih za 
izdelovanje zobotrebcev. 

Po zaključku teka so se vsi tekači 
zbrali v prostorih Pizzerije Adam. Tam 
so pripravili malico in krajšo slovesnost s 
podelitvijo medalj. Zbrane so nagovorili 
župan, Janez Pavlin, predsednica Turi-
stičnega društva Dobrepolje, Dušica Ho-
čevar, in predsednik Športnega društva 
Dobrepolje, Alojz Kuplenk. V prijetnem 
klepetu so tekači spremljali še eno po-
delitev. Po svoja zaslužena priznanja in 
nagrade so prišli tudi otroci iz vrtca in 
Osnovne šole Dobrepolje, ki so sodelo-
vali na likovnem natečaju na temo Lov 
na Ponikovskega zmajčka. Nastalo je 
veliko likovnih ter kiparskih del in orga-
nizator, Turistično društvo Dobrepolje, 
je izbral in nagradil najboljše. Vsa na-
grajena dela so razstavljena v posebnem 
kotičku v prostorih Pizzerije Adam. 

Tako se je uspešno zaključilo še eno 
športno tekmovanje v naši občini. Spet 
se je pokazalo, kako pomembno je so-
delovanje društev pri organizaciji različ-
nih aktivnosti. In žal se je spet pokazalo, 
da večina občanov še vedno precej od 
strani spremlja športne aktivnosti v kra-
ju. Šestnajst tekačev mogoče za prvo iz-
vedbo ni malo, zagotovo pa nam številka 
ne more biti v ponos. Tek na Rajturn je 
ena izmed zanimivosti, ki bi si jo veljalo 
vsaj ogledati. Že sedaj vabljeni k udelež-
bi naslednje leto. Do takrat pa se lahko 
sprehodite na Rajturn in do bližnjega 
Zmajevega gnezda. ■

1. tek na Rajturn  − Ponikovski zmajček bi bil ponosen
V soboto, 23. aprila 2016, se je zgodil premierni organizirani tekmovalni tek v klanec v naši dolini.  
Šestnajst pogumnih tekačev se je podalo na težki, nekajminutni, tek proti vrhu Rajturna, kjer jih je čakalo nekaj 
posebnega. Ne ciljna preproga ne ciljna črta, temveč kladivo in gong. 
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Sem srečen in vesel, da je prvo sprin-
tersko tekaško tekmovanje na Rajturn 
potekalo tekoče, brez poškodb in z ve-
likim navdušenjem tekačev. Udeležba 
tekačev ni bila množična, a je bila po 
imenitnih dosežkih izjemno uspešna. 
Navdušen sem nad sodelovanjem in 
izvedbo tekmovanja s strani Športnega 
društva Dobrepolje. Enako velja za or-
ganizatorje izvedbe tekmovanja. Prire-
ditev je potekala brezhibno. Ponudili 
smo priložnost, da s sodelovanjem, 
dobro voljo in optimizmom društva, 
gostinstvo in posamezniki organizira-
jo športno-rekreativne in turistične de-
javnosti, ki privabijo domačine in obi-
skovalce. Pohvalna in zanimiva je tudi  
likovna razstava risbic in kiparskih 
upodobitev zmajčkov. Čestitam otro-
kom iz vrtca Ringaraja ter učenkam in 
učencem iz OŠ Dobrepolje. Zahvalju-
jem se tudi mentorjem za sodelovanje 
in pomoč pri izvedbi projekta Lov na 
Ponikovskega zmajčka. 

Edi Zgonc, pobudnik teka

SEZNAM NAGRAJENCEV 
(dobitnikov priznanj) 
– LIKOVNI NATEČAJ  
»ZMAJČEK«

TIA BUŠČAJ
LEJLA MUSTAR
EVA NOVAK
VID HEKIČ
NEJA SERNEL
TILEN TREBUŠAK
KLARA ERČULJ
NEA BEKONJIČ
NEJC KOŠIR STANIČ 
TEJA SERNEL
MIHA BELAK
JAKA PELC
MAJA KIRIK MAROLT
LEILA BEKONJIČ
MELISA KEPEC 
VITA STARIČ
TRISTAN HOČEVAR
JAN ZRNEC

SEZNAM OSVOJENIH MEDALJ:

ZLATA MEDALJA: Anja Mustar, 
Petra Grandovec, Vesna Ponikvar, 
Irena Lumbar, Janja Babič, Peter 
Žnidaršič, Tomaž Perko, Alen 
Bobičanec, Marko Marolt, Boštjan 
Podlogar in Tadej Čop

SREBRNA MEDALJA: Ana Kaplan 
Novak, Alojz Kuplenk, Sebastjan 
Groznik, Miha Kuplenk in Urh Babič

ŠD Dobrepolje je bilo povabljeno k izvedbi 
1. teka na Rajturn. Ideja se je porodila v glavi 
gospoda Edija Zgonca, ki deluje v okviru Turi-
stičnega društva Dobrepolje.

Sklicanih je bilo kar nekaj sestankov na to 
temo. Predvsem je bilo vprašanje, kako pomeri-
ti čas; nato, kateri časi bodo sploh doseženi, pa 
nagrade, pogostitev tekačev itd.

V ŠD Dobrepolje smo šli takoj v akcijo. Najprej 
smo si ogledali teren in ugotovili, da preizkušnja 
ne bo prav lahka, predvsem zaradi klanca takoj 
na začetku hriba. Ko je bilo vreme ugodno, smo 
se na Rajturn odpravili z nekaj tekači. Nekajkrat 
smo pomerili čase tekačev različnih sposobnosti 
in predlagali organizatorju časovne limite za 
zlato, srebrno in bronasto priznanje.

Sam tek se je odvijal 23. aprila v Ponikvah. 
Tekači ŠD Dobrepolje smo se ga udeležili kar v 
lepem številu in vsi po vrsti dosegli odlične čase. 
Na koncu nas je organizator nagradil z medalja-
mi in nas lepo pogostil. Organizatorju čestitamo 
za uspešno izvedbo 1. teka na Rajturn.

Alojz Kuplenk,  
predsednik ŠD Dobrepolje
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IDEJA ZA PRIJETEN IZLET V PONIKVAH

Začetna točka: parkirišče pri Gostišču Adam

Potek poti: s parkirišča gremo po glavni cesti v smeri Ra-
šice (približno 100 metrov). Na desni strani najdemo ka-
žipot. Izberemo smer Rajturn, blizu pa je tudi Zmajevo 
gnezdo. Sledi še ogled Pekla. Vse tri smeri so označene 
na kažipotu in markirane.
Po obisku vseh treh točk pot lahko nadaljujemo ob poto-
ku Rašica. Sprehodimo se mimo ostankov Stoparjevega 
mlina in žage do ponikalnice Rašice.  Pot nadaljujemo 
do cerkve sv. Florjana, od tam pa se po Rimski cesti vrne-
mo do Gostišča Adam, kjer bo na voljo okusna malica, za 
otroke pa je na voljo tudi otroško igrišče.
Pot je primerna tudi za družine z majhnimi otroki.

Hmmmm…..
Kako bi lahko bilo ime  
Ponikovskemu zmajčku?

V imenu članov TD Dobrepolje se zahvaljujem vsem tekmo-
valcem, udeležencem likovnega natečaja, županu g. Janezu 
Pavlinu in Občini Dobrepolje, Športnemu društvu Dobrepolje, 
ge. Maruši in g. Alešu Adamič – Pizzerija Adam, Gasilskemu 
društvu Ponikve, Zavodu Prizma Ponikve in trgovini Spar – 
Mesarija Blatnik.

Iskrena hvala vsem, ki ste kar koli postorili v dobro nave-
dene tekaške prireditve. 

Dušica Hočevar, predsednica TD Dobrepolje

Slovenski pregovori in reki

Maj – veliki traven

Maja mora biti tri dni mrzlo, če ni na začetku, 
je ob koncu tako.

Majnika dosti dežja – obeta jeseni dosti vsega. 

Velikega travna mokrota, malega srpana (julij)
suhota.

Velikega travna če pogosto grmi, se kmet dobre 
letine veseli.

Sveti Pankracij, Servacij, Bonifacij (12., 13., 14. 
maj) so ledeni svetniki; če prej ni slane bilo, 

tudi pozneje ne bo mrazilo. 

Urban (25. maj) glive v zemljo meče,  
Primož (9. junij) jih pa povleče.

Svoje predloge pošljite do 10. junija 2016 na naslov:

TD Dobrepolje
Videm 35
1312 Videm-Dobrepolje

NAJBOLJ IZVIRNO IME BO NAGRAJENO.
VERJAMEMO V VAŠO USTVARJALNO DOMIŠLJIJO.

Vabimo otroke iz 
vrtca in osnovne šole
k sodelovanju pri 
iskanju imena za  
poimenovanje 
Ponikovskega 
Zmajčka.
Ime naj bo slovensko, 
lahko izgovorljivo in 
vsem razumljivo.
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Matej Ahačevčič

V SD Bukovec smo v soboto, 14. maja 2016, izpeljali že 12. 
tradicionalni turnir Smrketa Bogota. Na letošnjem turnirju je 
nastopilo kar 30 strelcev iz občine in iz prijateljskih sosednjih 
klubov. Memorial, ki je organiziran v spomin na našega dol-
goletnega člana in predsednika, je bolj namenjen druženju in 
obujanju spominov, vendar pa kljub temu ne moremo mimo 
tekmovalnega duha, ki se pokaže v slehernem strelcu, čeprav 
ne gre za pokale. Zato je bil letošnji še posebej zanimiv, saj ni 
bilo pomembno toliko, kdo bo zmagal, ampak se je ustvarilo 
tekmovalno vzdušje med posameznimi skupinami, družina-
mi, kategorijami, dan pa smo zaključili v dobrem, pozitivnem 
vzdušju. Zato že letos vabimo vse ljubitelje strelstva in druže-
nja, da se v prihodnjem letu udeležite turnirja in preživite nekaj 
uric v dobri družbi in v dobrem vzdušju.

Vsem, ki ste letos prišli na strelišče, bodisi zaradi tekme bo-
disi zaradi družbe, četudi niste streljali, pa se v SD Bukovec lepo 
zahvaljujemo in kličemo ob letu osorej! ■

1 Robert Peterlin (172 krogov) 16 Andraž Turk 

2 Jože Kaplan (170 krogov) 17 Jože Križman 

3 Matej Strah (164 krogov) 18 Stanislav Petek 

4 Danilo Cencel 19 Toni Meglen 

5 Martin Mirt 20 Klara Peterlin 

6 Matija Turk 21 Jure Hrovat 

7 Matej Ahačevčič 22 Franjo Matjašič 

8 Andrej Culjkar 23 Darko Matjašič 

9 Anton Mlakar 24 Sandi Matjašič 

10 Tone Koprivšek 25 Alenka Vasič 

11 Anton Borštnar 26 Marko Štrubelj 

12 Ciril Dešman 27 Tadej Štrubelj 

13 Matic Turk 28 Jani Štrubelj 

14 Vojko Žafran 29 Tanja Štrubelj 

15 Tone Francelj 30 Bojan Štrubelj 

Bojan Novak

Pod okriljem Zveze športnih organiza-
cij Dobrepolje in vodstvom izkušenega 
teniškega asa Aleša Tegla je z začetkom 
maja premierno zaživela dobrepoljska 
teniška liga. Tekmovanje šteje kot občin-
sko prvenstvo za leto 2016, organizirano 
pa je po sistemu piramide. Začetni žreb 
je prijavljenih 24 tenisačev razporedil v 
t. i. piramido. Po posebnih pogojih lahko 
nižje rangirani igralci izzivajo višje ran-
girane. V primeru zmage nižje postavlje-
nega igralca se ta pomakne po piramidi 
navzgor na mesto, ki ga je pred tekmo za-

sedal višje rangirani igralec. Ta se po po-
razu pomakne mesto nižje. Tako se mesta 
na piramidi stalno spreminjajo, s tem pa 
tekmovanje postaja vse bolj napeto in za-
nimivo. Liga bo trajala predvidoma do 30. 
septembra.

Na ta način se po nekaj letih zatišja 
spet obuja ta zanimivi šport. Med igralci 
so se že ob začetku lige pojavila številna 
rivalstva, ki se bodo skozi poletje odraža-
la na igrišču. Tako kot vsa druga občinska 
tekmovanja lahko teniško ligo spremljate 
na spletni strani ZŠO Dobrepolje. Vablje-
ni, da tudi drugi poprimete za lopar in se 
pridružite. ■

Jedro ekipe sestavljajo fantje iz Futsal kluba Dobrepolje. 

Poleg zelo dobrih iger v naši futsal ligi kažejo odlične 

predstave tudi v ligi sosednje občine. Do oddaje prispev-

ka je ekipa v velikolaški ligi odigrala 6. krogov in ob tem 

zabeležila 5 zmag in en neodločen rezultat, kar jo uvršča 

na 1. mesto. ■

V velikolaški futsal ligi uspešno 
nastopa ekipa A je to!? 
Avtoelektrika Andolšek

Novost na športnem področju – občinska dobrepoljska teniška liga

UDELEŽENCI 12. MEMORIALA SMRKETA BOGOTA:

12. memorialni turnir Smrketa Bogota
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Bojan Novak

Letošnja liga se je začela z nepričakovano slabim izku-
pičkom lanskih prvakov, ekipe ŠD Kompolje – K team. 
V prvih treh krogih je ekipa zgolj dvakrat remizirala 
in enkrat izgubila. V nadaljevanju jim kaže bolje, a za 
ponovitev lanskega uspeha bo treba še veliko kakovo-
stno odigranih tekem. V začetnih treh krogih je najbolj 
navdušila ekipa A `je to!? Šport design. Sledila je slaba 
tekma proti ekipi Outsider ŠD Struge, enemu izmed 
kandidatov za naslov. 

Posebno zgodbo vsako leto piše ekipa ŠD Ponikve. 
Izkušena ekipa igra drugače kot večina ekip. Veliko go-
lov dosegajo iz prekinitev, v golu pa odlični Jure Potočar 
skrbi, da gre vanj le malo žog. Motor ekipe predstavlja 
neuničljivi Boštjan Strnad - Mali. Do oddaje prispevka 
(po petem krogu) je ekipa zasedala 1. mesto na lestvici. 
Sledi nova ekipa, A je to!? Šport design, ki jo v večini 
sestavljajo igralci Futsal kluba Dobrepolje. 

Odličen niz neporaženosti je uspel ekipi ŠD Do-
brepolje Snežak, ki je vključujoč rezultate lanske lige 
nanizala kar 10 tekem brez poraza. Niz se je končal v 
4. krogu, ko so z 2 : 1 izgubili na derbiju proti ekipi ŠD 
Ponikve. 

Dobrepoljska futsal liga že v polnem teku
V petek, 27. maja, se igra v Predstrugah že 6. krog letošnje občinske futsal lige. Tekmovanje se je že močno 
razplamtelo. Videli smo veliko res odličnih tekem, tudi precej presenečenj in čustvenih odzivov.  
Ni kaj, futsal liga je eden od najzanimivejših športnih dogodkov v letu. 

ŠD DOBREPOLJE SNEŽAK  - ŠD PREDSTRUGE 3 : 1
A `JE TO!? ŠPORT DESIGN  - GALAXY TEAM 4 : 1
ŠD KOMPOLJE − K TEAM  - OUTSIDER ŠD STRUGE 1 : 5
ŠD PONIKVE  - KMN ZAPOTOK 3 : 0

ŠD DOBREPOLJE SNEŽAK  - ŠD KOMPOLJE − K TEAM 2 : 2
OUTSIDER ŠD STRUGE  - ŠD PONIKVE 3 : 3
GALAXY TEAM  - ŠD PREDSTRUGE 1 : 2
KMN ZAPOTOK  - A `JE TO!? ŠPORT DESIGN 2 : 10

A `JE TO!? ŠPORT DESIGN  - OUTSIDER ŠD STRUGE 3 : 4
GALAXY TEAM  - KMN ZAPOTOK 4 : 4
ŠD PONIKVE  - ŠD DOBREPOLJE SNEŽAK 2 : 1
ŠD PREDSTRUGE  - ŠD KOMPOLJE − K TEAM 2 : 4

OUTSIDER ŠD STRUGE  - GALAXY TEAM 4 : 2
ŠD KOMPOLJE - K TEAM  - ŠD PONIKVE 0 : 4
KMN ZAPOTOK  - ŠD PREDSTRUGE 2 : 5
ŠD DOBREPOLJE SNEŽAK  - A `JE TO!? ŠPORT DESIGN 1 : 5

REZULTATI 2. KROGA, 22. 4. 2016, Predstruge:

REZULTATI 3. KROGA, 6. 5. 2016, Kompolje:

REZULTATI 4. KROGA, 13. 5. 2016, Predstruge:

REZULTATI 5. KROGA, 20. 5. 2016, Struge:

LESTVICA STRELCEV PO ODIGRANEM 5. KROGU:

LESTVICA FAIR PLAYA PO ODIGRANEM 5. KROGU:

 št. 
tekem

pre-
krški

rumeni 
kartoni, 

izključitve

rdeči 
kartoni TOČKE

1 ŠD KOMPOLJE - K TEAM 5 16 0 0 16,00
2 ŠD PREDSTRUGE 5 21 0 0 21,00
3 KMN ZAPOTOK 5 16 2 0 22,00
 4 A ´JE TO!? ŠPORT DESIGN 5 24 0 0 24,00
 GALAXY TEAM 5 21 1 0 24,00
 6 OUTSIDER ŠD STRUGE 5 24 1 0 27,00
7 ŠD DOBREPOLJE SNEŽAK 5 25 1 0 28,00
8 ŠD PONIKVE 5 34 1 0 37,00

1. KRISTJAN ČOŽ A JE TO!? ŠPORT DESIGN 9

2.
MIHA BABIČ GALAXY TEAM

5NEJC BLATNIK OUTSIDER ŠD STRUGE
GREGOR KLINC A JE TO!? ŠPORT DESIGN

4.

BOŠTJAN STRNAD ŠD PONIKVE

4
SILVO BLATNIK OUTSIDER ŠD STRUGE
ŽAN MAROLT A JE TO!? ŠPORT DESIGN
JANEZ LAVRIČ ŠD PREDSTRUGE

Za najboljšimi ekipami se ka-
lijo večinoma mladi igralci, ki jih 
je veliko v ekipah ŠD Predstru-
ge, Galaxy team in v gostujočem 
KMN Zapotok. Tudi tekme teh 
treh ekip, ki sicer zasedajo me-
sta na dnu lestvice, pa niso nič 

manj zanimive. Včasih so zaradi 
hitrega tempa igre celo privlač-
nejše za ogled.

Tekme se igrajo ob petkih 
zvečer (od 18.30 naprej) po do-
brepoljskih igriščih. Lepo vablje-
ni vsi ljubitelji športa. V vsakem 
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18.30 ŠD KOMPOLJE − K TEAM  - GALAXY TEAM
19.15 OUTSIDER ŠD STRUGE  - ŠD PREDSTRUGE
20.00 ŠD DOBREPOLJE SNEŽAK  - KMN ZAPOTOK
20.45 ŠD PONIKVE  - A `JE TO!? ŠPORT DESIGN

18.30 KOMA 750 - AVTOSERVIS-VLEKA PERHAJ
18.50 ŠD PONIKVE - ŠD PREDSTRUGE
19.10 BIKI - KOMA 750
19.30 AVTOSERVIS-VLEKA PERHAJ - ŠD PREDSTRUGE
19.50 ŠD PONIKVE - BIKI

18.30 ŠD PREDSTRUGE - BIKI
18.50 ŠD PONIKVE - KOMA 750
19.10 BIKI - AVTOSERVIS-VLEKA PERHAJ
19.30 KOMA 750 - ŠD PREDSTRUGE
19.50 AVTOSERVIS-VLEKA PERHAJ - ŠD PONIKVE

18.30 AVTOSERVIS-VLEKA PERHAJ - KOMA 750
18.50 ŠD PREDSTRUGE - ŠD PONIKVE
19.10 KOMA 750 - BIKI
19.30 ŠD PREDSTRUGE - AVTOSERVIS-VLEKA PERHAJ
19.50 BIKI - ŠD PONIKVE

19.00 polfinale 1 (DRUGI : TRETJI)
19.20 polfinale 2 (PRVI : ČETRTI)
19.40 tekma za 3. mesto
20.00 finale

18.30 A `JE TO!? ŠPORT DESIGN  - ŠD KOMPOLJE − K TEAM
19.15 GALAXY TEAM  - ŠD DOBREPOLJE SNEŽAK
20.00 ŠD PREDSTRUGE  - ŠD PONIKVE
20.45 KMN ZAPOTOK  - OUTSIDER ŠD STRUGE

18.30 ŠD KOMPOLJE − K TEAM  - KMN ZAPOTOK
19.15 ŠD PREDSTRUGE  - A `JE TO!? ŠPORT DESIGN
20.00 ŠD DOBREPOLJE SNEŽAK  - OUTSIDER ŠD STRUGE
20.45 ŠD PONIKVE  - GALAXY TEAM

18.30 KMN ZAPOTOK  - ŠD PONIKVE
19.15 ŠD PREDSTRUGE  - ŠD DOBREPOLJE SNEŽAK
20.00 GALAXY TEAM  - A `JE TO!? ŠPORT DESIGN
20.45 OUTSIDER ŠD STRUGE  - ŠD KOMPOLJE − K TEAM

PETEK, 27. 5. 2016, igrišče v Predstrugah, 6. krog:

ČETRTEK, 2. 6. 2016, igrišče na Cesti:

ČETRTEK, 9. 6. 2016, igrišče v Predstrugah:

ČETRTEK, 16. 6. 2016, igrišče na Cesti:

ČETRTEK, 23. 6. 2016, igrišče v Podpeči:
Zaključni turnir (final 4):

PETEK, 3. 6. 2016, igrišče na Vidmu, 7. krog:

PETEK, 10. 6. 2016, igrišče v Predstrugah, 8. krog:

PETEK, 17. 6. 2016, igrišče v Predstrugah, 9. krog:
LESTVICA FAIR PLAYA PO ODIGRANEM 5. KROGU:

Razpored tekem do izida naslednje številke:

RAZPORED TEKEM

krogu je na sporedu vsaj en derbi, ki 
številnih gledalcev ne pusti ravnodu-
šnih. 

Sicer pa ligo lahko spremljate tudi iz 
domačega naslonjača. Na spletni strani 
Zveze športnih organizacij Dobrepolje 
(www.zso-dobrepolje.si) so objavljeni 
vse informacije in komentarji posame-
znih krogov. Tudi na Facebook strani 
zveze najdete razporede in napovedni-
ke krogov.

LESTVICA PO ODIGRANEM 5. KROGU:

 št. 
tekem zmage remiji porazi TOČKE dani 

goli  prejeti 
goli

gol 
razlika

1 ŠD PONIKVE 5 4 1 0 13 14 : 5 +9
2 A ´JE TO!? ŠPORT DESIGN 5 4 0 1 12 30 : 12 +18
3 OUTSIDER ŠD STRUGE 5 3 1 1 10 17 : 11 +6
4 ŠD DOBREPOLJE SNEŽAK 5 2 1 3 7 9 : 11 −2
5 ŠD PREDSTRUGE 5 2 0 3 6 14 : 18 −4
6 ŠD KOMPOLJE − K TEAM 5 1 2 2 5 8 : 14 −6
7 KMN ZAPOTOK 5 0 2 3 2 9 : 23 −14
8 GALAXY TEAM 5 0 1 4 1 9 : 16 −7

Po futsal in teniški ligi zaživela še  
dobrepoljska košarkarska liga
Bojan Novak

Leto 2016 je po športni plati v naši občini še posebej pestro in za-
nimivo. Po futsal ligi, ki že tradicionalno privabi največ zanimanja, 
in letošnji novosti – teniški ligi – se je v četrtek, 26. maja, začela še 
občinska liga v košarki. Tekmovanje šteje kot občinsko prvenstvo 
naše občine. Naslov prvaka brani ekipa Biki.

Ligo vodi ZŠO Dobrepolje. Prijavilo se je 5 ekip, ki se bodo v dvo-
krožnem ligaškem sistemu pomerile na dvajsetih tekmah. Tekme se 
igrajo ob četrtkih pozno popoldne in zvečer po dobrepoljskih igri-
ščih (Predstruge, Cesta, Podpeč). 

Tekmovanje lahko spremljate na spletni in FB strani ZŠO Dobre-
polje, vabljeni pa tudi k spremljanju »v živo« pod koše.
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Peljem se in opazujem znake ob cesti.
Veliko jih je, da nas usmerjajo, opozarjajo …

Tudi ob naši poti življenja so znamenja. 
Ne spreglej jih, pozorno opazuj.

***
Vsaka stvar rabi svoj čas, da dozori.

In do tega te pripelje življenje
in ljudje, s katerimi se srečuješ.

***
Kako pomembno je opogumiti prestrašene,

podpreti te, ki padajo, biti blizu osamljenim,
verjeti v te, ki iščejo, pomagati tistim,

ki se borijo. Tako vsem prižgeš luč.

***
Tvoje notranje globine spominjajo na vodnjak. 

Zmorejo te osvežiti in odžejati, nikoli jim ne prideš 
do dna in čeprav misliš, da jih poznaš, 

vedno odkriješ kaj novega.

Mateja Debeljak, Misli za lepši dan

Tvoje srce je dobro kot kruh,
tvoja beseda zdravilna kot ognjič

in tvoja dlan topla kot spletene nogavice. 
 

 V zahvalo in spomin
ob prehodu v večnost naše drage mame, žene,  

babice, prababice in sestre

KRISTINE ADAMIČ
(1940−2016)
iz Kompolj

Hvala vsem, ki ste mamo obiskovali v času njenega 
poslavljanja, ki ste bedeli pri njej v njeni zadnji noči 

doma, jo kropili, zanjo molili, darovali  
za maše in cerkev. 

 
Hvala vsem, ki ste se udeležili ali tudi oblikovali 

pogrebno slovesnost, in vsem, ki se je boste spominjali 
po njenih dobrih delih. 

 
Njeni domači

Iz Rašice v Šico
Potok Rašica ponikne približno 300 m od središča vasi Ponikve. Na 5 km dolgi 
podzemeljski poti se rašiški vodi pod zemljo pridružijo tudi druge vode, dokler ne 
privrejo na površje v južnem delu Radenskega polja. Tam se Rašica spremeni v Šico, 
kraško ponikalnico, ki jo štejemo med n ajlepše ohranjene ponikalnice v Sloveniji.

Levo: glavni ponor Pasnica v Ponikvah. Spodaj: narasla Šica tik ob izviru v Mali Račni.
Fotografije: Franci Novak



WWW.BLESK2.SI

KONTAKT:

T://051-334-826
T://01-836-99-33
E://info@blesk2.si

Sebastjan Pogorelec, Bukovica 2, 1310 Ribnica

- slikopleskarska dela
- polaganje talnih oblog (parket, PVC, epoksi)

- manjša zidarska dela

Izdelava vseh vrst ogrevalnih sistemov na 
ključ (solarni sistemi, toplotne črpalke, peleti, 
drva, plin, olje)

Izdelava vseh vrst strojnih instalacij 
(vodovod, plin, ogrevanje)

Adaptacije celotne kopalnice z vsemi 
obrtniškimi deli

ZA BREZPLAČEN OGLED IN SVETOVANJE 
pokličite 041/622-542 (Borut)  
ali 031/622-542 (Vojko).

Vojkova 58, Ljubljana

TEL:  01/568 27 29                       
GSM:  031/622 542 
        041/622 542                    
E-MAIL: info@sanitar.si

Tesarstvo – krovstvo

Jože Bambič s.p.
Cesta 30, 1312 Videm-Dobrepolje

Tel.: 031871823

Izdelava vseh vrst  

strešnih konstrukcij,  

nadstreški, kozolci, podi,  

adaptacije objektov, 

krovska dela

Krovstvo - strešno kleparstvo,

suhomontažna gradnja - knauf,

slikopleskarske storitve,

polaganje izolacije, barvanje opaža, ...

Matej     031 461 933

Stane     041 929 388

info@brata-tomsic.si 

www.brata-tomsic.si



Cesta 66, 1312 Videm Dobrepolje
http://www.avtolicarstvo-brundula.si 

info@avtolicarstvo-brundula.si

Popravilo toče brez lakiranja

Brezplačna nadomestna vozila

Popravljamo za vse zavarovalnice

Kemično čiščenje

Poliranje vozil

Avtovleka 24h

JANEZ POZNIČ s.p.

Vrvarska 3, 1310 RIBNICA
info 01 / 8360 367

Hvala za obisk – se priporočamo!

Delovni čas:

od pon. do pet.
od 9h do 19h

Sobota in
nedelja zaprto!


